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1  Εφιάλτικές καταστάσεις στα νοσοκομεία της
Θεσσαλονίκης

Πηγή: ΒΗΜΑ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ Σελ.: 4 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-11-2020

Επιφάνεια: 858.31 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 55380

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
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Αυστηρές συστάσεις για τήρηση των μέτρων στην Πάτρα
Το πάθημα της Θεσσαλονίκης οδήγησε τον κ. Μητσοτάκη να επικοινωνήσει με 
τον δήμαρχο Πατρέων Κώστα Πελετίδη και τον περιφερειάρχη Δυτικής Ελλάδας 
Νεκτάριο Φαρμάκη, τονίζοντάς τους την ανάγκη για αυστηρή τήρηση των μέτρων 
προστασίας στην αυριανή εορτή του πολιούχου της Πάτρας Αγίου Ανδρέα.

Εμπόλεμη ζώνη τα νοσοκομεία της Θεσσαλονίκης. 
Ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό έτοιμο να 
καταρρεύσει από τον αριθμό των ασθενών. Τα 
άδεια κρεβάτια στην Εντατική είναι ελάχιστα και τα 
υπόλοιπα έχουν γεμίσει με 40άρηδες και 50άρηδες

Εφιάλτη^ καταστάσει$ 
στα νοσοκομεία 
xns Θεσσαλονίκη
Γαϊτανάκι ευθυνών για τον υγειονομικό εκτροχιασμό παρά 
τα προειδοποιητικά μηνύματα που έφταναν - Συγκλονιστικές 
μαρτυρίες γιατρών και ασθενών

«ΒΟΛΤΕΣ»
ΜΕ ΤΟ ΕΚΑΒ 
ΜΕΧΡΙ 
ΝΑ ΒΡΕΘΕΙ 
ΚΡΕΒΑΤΙ

Την Πέμπτη το 
ΑΧΕΠΑ είχε 
110 εισαγωγές, 
χρειάστηκε 5 
ασθενείς να 
μεταφερθούν σε 
άλλες κλινικές. 
Αρχικά τους 
πήγαν σε μη 
επιταγμένη κλινική, 
στη συνέχεια σε 
επιταγμένη που 
δεν είχε επαρκές 
ιατρικό προσωπικό. 
Οι τέσσερις 
έμειναν εκεί και ο 
πέμπτος τριγύριζε 
με το ασθενοφόρο 
μέχρι να βρεθεί 
κενό κρεβάτι, με 
τους συγγενείς του 
να αγνοούν πού 
βρίσκεται.

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ, ΑΠΟΣΤΟΛΗ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΙΧΟΣ

Η Θεσσαλονίκη μπορεί να 
πεθαίνει στα νοσοκομεία, 
όμως τις «καλοκαιρινές» μέ
ρες ξεσκάει στη Νέα Παρα
λία. Τον Ιούλιο φλερταρε 
ξανά με την έξαρση, αλλά 
στο τέλος Σεπτεμβρίου τα 
κρούσματα σχεδόν μηδενί
στηκαν, με τον Σωτήρη Τσι- 
όδρα να αποφαίνεται ότι 
«στη Θεσσαλονίκη πήραν 
το μάθημά τους». 
Δεκαπέντε ημέρες αργότε
ρο, αναλύσεις του ΑΠΘ και 
της ΕΥΑΘ έδειξαν αύξηση 
290% στη συγκέντρωση του 
κορωνο-γονιδιώματος σια 
λύματα της πόλης.

Σαν να μην υπήρχε 
πανδημία
Τα ευρήματα δεν κινητοποί
ησαν κυβέρνηση και τοπι
κούς παράγοντες, παρότι 
ένα από τα μεγαλύτερα ιδι
ωτικά διαγνωστικά κέντρα 
και ένα δημόσιο ερευνητι
κό ίδρυμα ενημέρωναν τους 
αρμοδίους για μεγάλη αύξη
ση κρουσμάτων.
Οι Θεσσαλονικείς ζούσαν 
σαν να μην υπάρχει πανδη
μία, οι φοιτητές επέστρε
ψαν, ενώ οι οπαδοί του 
ΠΑΟΚ, περί τους 5.000, 
συγκεντρώθηκαν στις 30 
Σεπτεμβρίου έξω από το 
«Μακεδονία Παλάς» πριν 
από το ματς με την Κράσνο-

νταρ. Σύντομα τα νοσοκο
μεία της πόλης βρέθηκαν 
στο «κόκκινο» και οι κάτοι
κοι σε lockdown.
Η εικόνα της πόλης ανή
μερο του Αγιου Δημητριού 
είναι επεξηγηματική. Στον 
ναό του πολιούχου ιεροί και 
πιστοί χωρίς μάσκα, στις 
καφετερίες και στα μπαρ 
της πόλης οι μάσκες ήταν 
προαιρετικές για αρκετοός 
σερβιτόρους και εξαφανι
σμένες για τους (νεαρούς 
κυρίως) πελάτες, οι οποίοι 
συνωστίζονταν.
Εναν μήνα μετά, ο λογαρια
σμός της ανεμελιάς είναι πι
κρός. Το αρνητικό ρεκόρ 
των 905 κρουσμάτων (18 
Νοεμβρίου) και το γέμισμα 
των ΜΕΘ με 40άρηδες και 
50άρηδες ενδεικτικά.

Καθημερινές 
τραγικές ιστορίες

Εκεί ξετυλίγονται καθημε
ρινά τραγικές και συγκινη
τικές ιστορίες. Ο ιός δεν 
ξεχωρίζει, ούτε εξαιρεί κα- 
νέναν. Γιατροί νοσηλεύο
νται πλάι σε ασθενείς τους. 
Ενας από αυτούς είναι ο 
Αντώνης Στωίτσας, ειδικός 
παθολόγος, διευθυντής του 
Κέντρου Υγείας Νέας Μα- 
δυτού. «Ο κορωνοϊός μου 
προκάλεσε βαριά πνευμο
νία. Εμεινα 18 ημέρες στο 
ΑΧΕΠΑ με οξυγόνο. Στο 
τέλος κατάφερα και δεν δι- 
αοωληνώθηκα. Η εμπειρία 
ήταν τραυματική, είχα πα

ραισθήσεις, εφιάλτες, φο
βήθηκα ότι δεν θα ζήσω» 
θυμάται.
Στο διπλανό κρεβάτι βρι
σκόταν ο 57χρονος Νίκος, 
ο οποίος εισήχθη χωρίς υπο
κείμενα νοσήματα και νο
σηλευόταν αρχικά με ήπια 
συμπτώματα. Ο κ. Στωίτσας, 
παρότι ασθενής ακόμα, 
έκανε και τον γιατρό στον 
θάλαμο για να βοηθήσει 
όπου μπορούσε. «Δύο μέ
ρες ήμουν στο προσκεφάλι 
του Νίκου, τον τάιζα, τον 
φρόνπζα. Αίγο πριν τον δι- 
ασωληνώσουν μου ζήτησε 
να τηλεφωνήσω στη γυναί
κα του. ‘Όα της τηλεφωνή
σεις εσύ όταν γίνεις καλά ” 
του είπα». Υστερο από λίγες 
ημέρες τού τηλεφώνησε η 
σύζυγος του Νίκου για να 
τον ενημερώσει ότι ο φίλος 
του πέθανε.

Αλληλοκατηγορίες 
των υπευθύνων
Την ίδια ώρα, κυβέρνηση 
και τοπικοί παράγοντες αλ- 
ληλοκατηγορούνται για τον 
υγειονομικό εκτροχιασμό 
της Θεσσαλονίκης. Ο Κυ
ριάκος Μητσοτάκης πα
ραδέχθηκε στη Βουλή ότι 
η κυβέρνηση καθυστέρησε 
να πάρει μέτρα. Το ερώτη
μα είναι πώς λειτούρνησαν 
οι τοπικές αρχές. Ο περιφε
ρειάρχης Κεντρικής Μακε
δονίας Απόστολος Τζιτζι- 
κώσιας, ο οποίας δέχεται 
σφοδρή κριτική ότι δεν

έκρουσε τον κώδωνα του 
κινδύνου, υποστηρίζει ότι 
είναι η ώρα της μάχης και 
ότι ο καταλογισμός ευθυνών 
αγήκει στο μέλλον. Οι προ
τεραιότητες, επισημαίνει, 
είναι δύο: «Να κρατηθούν 
τα νοσοκομεία μας όρθια 
και να νοσηλευτούν όσο το 
δυνατόν λιγότεροι συμπο
λίτες μας. Ταυτόχρονα, να 
αντιμετωπίσουμε τις ση
μαντικές επιπτώσεις της 
πανδημίας στην οικονο
μία. Και αυτό που μας απα
σχολεί κυρίως στο πλαίσιο 
των αρμοδιοτήτων μας εί
ναι ο αναπτυξιακός ρόλος 
μας. Οι περιφέρειες δεν 
έχουν υγειονομικές αρμο
διότητες».
Εν τούτοις έχουν ελεγκτικές 
αρμοδιότητες. Από την 1η 
Ιουλίου έως τώρα η Περι
φέρεια επέβαλε 10 πρόστι
μα ύψους 1.500 ευρώ. Το 
ίδιο διάστημα τα κλιμάκια 
της Δημοτικής Αστυνομίας, 
της ΕΛΑΣ. και της Εθνικής 
Αρχής Διαφάνειας επέβα
λαν πρόστιμα 75.000 ευρώ. 
Ο δήμαρχος Θεσσαλονι'κης 
Κώστας Ζερβας απέφυγε 
να απαντήσει στα ερωτήμα
τα του «Βήματος». Παράλλη
λα, οι διοικήσεις ορισμένων 
νοσοκομείων συστήνουν 
στους γιατρούς να μη δη
μοσιοποιούν τα προβλήματα 
που υπάρχουν.

«Φύγε εσύ, έλα εσύ» 
σης Εντατικές
Γιατρός στη ΜΕΘ του Ιππο- 
κράχειου μας μιλά, ζητώντας 
συνθήκες ανωνυμίας. «Το 
καλοκαίρι είχαμε προτείνει 
να επισκευαστούν τέσσερα 
κτίρια ώστε να προετοιμα
στούμε για το δεύτερο κύ
μα. Δεν έγινε τίποτα. Αν 
ένας άρρωστος μπει στην 
Ενταπκή, θέλει τουλάχιστον 
15 ημέρες για να βγει, αν 
καταφέρει να ζήσει. “Φύγε 
εσύ, έλα εσύ’’γίνεται στην 
Εντατική, αλλάζουν ζεστά 
τα κρεβάτια. Τουλάχιστον 
δεν έχουμε φτάσει στο ση
μείο να επιλέγουμε ασθε
νείς. Ο θάνατος δεν συνη
θίζεται, προσπερνιέται, δεν 
ξεπερνιέται» λέει.
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1  Το κοκτέιλ που οδήγησε σε αύξηση θανάτων
Πηγή: ΒΗΜΑ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ Σελ.: 8-9 Ημερομηνία
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Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Τεστ για τον κορωνοϊό 
στην Πάτρα. 

Οι επιδημιολόγοι 
ανησυχούν ότι η Αχαΐα 

μπορεί να γίνει η 
«Θεσσαλονίκη του Νότου»

ΡΕΠΟΡΤΑΖ
ΜΑΡΘΑ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

Ο Νοέμβριος δεν έχει κλεί
σει τον κύκλο του ακόμη, 
ο απολογισμός όμως είναι 
βαρύς: Οι μεταδόσεις, οι 
νοσηλείες και κυρίως η εκ
θετική αύξηση των θανά
των στη χώρο μας οδηγούν 
την κυβέρνηση και τους επι
στήμονες σε έναν εσωτερικό 
απολογισμό για την απστε-

λεσματικστητα των μέτρων 
που ελήφθησαν αλλά και 
για εκείνα που δεν προνο- 
ήθηκαν.
Ζήτημα προς διερεύνηση 
είναι και η επικοινωνιακή 
αστοχία, κυρίως στην περι
φέρεια της χώρος, όπου οι 
πολίτες φαίνεται να αψη
φούν τον κίνδυνο. Είναι εν
δεικτικό ότι παρά τη σταθε
ροποίηση των κρουσμάτων 
στο σύνολο της επικράτει

ας, σε 18 περιφερειακές 
ενότητες καταγράφεται αυ
ξητική τάση - όπως στην 
Πέλλα, στη Δράμα, στα 
Γρεβενά, στη Λάρισα, στη 
Μαγνησία και στα Τρίκαλα 
-, ενώ την ίδια ώρα οι επι- 
δημιολόγοι αγωνιούν για 
την Αχαΐα που κινδυνεύει 
να αποτελέσει τη «Θεσσα- 
λονι'κη του Νότου».
Οι συνέπειες όμως μετα
φράζονται σε ανθρώπινες 
απώλειες, καθώς μεταξύ αλ- 
λων ασκείται άνιση πίεση 
σε... αδύναμες και απρο
ετοίμαστες για το μέγεθος 
της υγειονομικής κρίσης 
νοσηλευτικές δομές.

Η μαύρη λίστα ανα 
ηλικία και περιοχή
Τα στοιχεία είναι αδιαμφι
σβήτητα: Εως τις 31 Οκτω
βρίου οι ασθενείς που είχαν 
αφήσει την τελευταία τους 
πνοή στα νοσοκομεία της 
χώρος έπειτα από λοίμωξη 
COVID-19 δεν ξεπερνού- 
σαν τους 626. Τις 27 ημέ
ρες του Νοεμβρίου σε αυτή 
τη «μαύρη λίστα» προστέ
θηκαν 1.476 ανθρώπινες 
απώλειες.
Η Ελλάδα δεν λοξοδρόμησε 
από τον γενικό κανόνα που 
δείχνει ότι παγκοσμίους οι 
πλικιωμένοι είναι αυτοί που 
στην πλειονότητά τους γνω
ρίζουν το φονικό πρόσαπτο 
του πανδημικού ιού.
Πιο συγκεκριμένα, έως τα 
τέλη Οκτωβρίου, 513 άν
θρωποι ηλικίας 65 ετών 
και άνω είχαν χάσει τη μά
χη για τη ζωή τους. Αλλοι 
107 πολίτες 40-64 ετών εί
χαν αποβιώσει, καθώς επί
σης και 6 άνθρωποι από 18 
έως 39 ετών.
Το βαρύ φορτίο που πλη
ρώνει η χώρα μας εν μέσω 
πανδημίας αποτυπώνεται 
εν τοΰτοις στα αντίστοιχα

Το κοκτέιλ
που 

οδήγησε 
σε αύξηση

των
θανάτων

Η ηλικιακή και γεωγραφική 
κατανομή των θυμάτων 

της πανδημίας - Λυγίζει το 
ΕΣΥ με διασωληνωμένοους 

να λαμβάνουν θεραπεία 
εκτός ΜΕΘ - Ανησυχία των 

λοιμωξιολόγων για την Αχαΐα
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δεδομένα που συμπεριλαμ
βάνουν και τον Νοέμβριο. 
Αναλυτικότερο, έως και τις 
27 Νοεμβρίου οι θάνατοι 
στους ηλικιωμένους αυξή
θηκαν κατά 230%, καθώς 
εκτοξεύτηκαν στους 1.807, 
ενώ κατά 162% αυξήθηκαν 
και οι θάνατοι στις ηλικίες 
40-64 ετών (συνολικά 281).

Στη Θεσσαλονίκη 
το 60% των θανάτων
Παράλληλα, η γεωγραφι
κή κατανομή των θανάτων 
χαρτογραφεί τη σαρωτική 
πορεία του SARS-CoV-2 
στη Βόρεια Ελλάδα. Εως 
την περασμένη Παρασκευή 
περίπου 60% των. θανάτων 
είχαν καταγραφεί στα νο
σοκομεία της Θεσσαλονί
κης και της ευρύτερης πε
ριοχής. Την εβδομάδα που 
μεσολάβησε το αντίστοιχο 
ποσοστό τείνει να αγγι'ξει 
το 70%.
Μοιραία, η ηλεκτρονική 
έκδοση των «New York 
Times» κατατάσσει την 
Ελλάδα ανάμεσα σε εκεί
νες τις χώρες όπου κατα
γράφεται ραγδαία αύξηση 
θανάτων, με αποτέλεσμα η 
σχετική καμπύλη να κορυ- 
φώνεται ακαριαία. Αντί
στοιχη επιδημιολογική ει
κόνα διαπιστώνεται και 
στη Βουλγαρία, στην Πο
λωνία, στην Ιταλία, στην 
Ελβετία και στην Αυστρία, 
ενώ μετά την Ελλάδα ακο
λουθούν η Ρουμανία, η 
Πορτογαλία και το Ηνω
μένο Βασίλειο.
Και παρότι η εκθετική αύ
ξηση κρουσμάτων οδηγεί 
με μαθηματική βεβαιότη
τα και ετεροχρονισμένα σε 
εκθετική αύξηση θανάτων, 
το προσωπικό του ΕΣΥ - 
ιδίως στη Βόρεια Ελλάδα 
-, που αντιμετωπίζει έναν 
υγειονομικό εφιάλτη, πα

ρουσιάζει εικόνα εξάντλη
σης όμοια με εκείνη των 
ιταλών συναδέλφων τους 
την περασμένη άνοιξη.
Τα στατιστικά δεδομένα 
καταγράφουν τη μάχη που 
δίνουν γιατροί και ασθε
νείς: Στα τέλη Οκτωβρίου η 
θνητότητα στο σύνολο των 
επιβεβαιωμένων κρουσμά
των άγγιξε το 1,59%. Εναν 
μήνα μετά ο αντίστοιχος 
δείκτης έχει σκαρφαλώσει 
στο 2%.

Ιδανική νοσηλεία 
και εξοπλισμός
Μιλώντας στο «Βήμα» ο 
Κωνσταντίνος L Γουργου- 
λιάνης, καθηγητής Πνευμο- 
νολογιας και διευθυντής της 
Πνευμονολογικής Κλινικής 
του Πανεπιστημίου Θεσσα
λίας - που σημειωτέον δέχε-

Οι θάνατοι 
ανά περιοχή 
από την
πανδημία

ΠΟΛΗ ΝΕΚΡΟΙ 1

Αττική 507
Θεσσαλονίκη 423

Σέρρες 92
Λάρισα 83
Δράμα 68

Κομοτηνή 68
Κατερίνη 64
Καβάλα 46
Βέροια 46
Βόλος 43

Γιαννιτσά 36
Μυτιλήνη 34
Χαλκιδική 30

Πάτρα 20

* Μέχρι την Πέμπτη 26 
Νοεμβρίου

ται εξίσου ασφυκτική πίεση 
-, περιγράφει τις ιδανικές 
συνθήκες νοσηλείας των 
ασθενών με βάριά συμπτώ
ματα σε κλινικές COV1D. 
«Κατ’ αρχάςχρειάζεται κα
ταρτισμένο και έμπειρο 
προσωπικό — ένας πνευ
μονολόγος με ειδίκευση 
στην Εντατικολογία, δυο 
ειδικευμένοι γιατροί αλλά 
και εξειδικευμένοι νοση
λευτές. Ετσι διασφαλίζεται 
η συχνή παρακολούθηση 
των ασθενών, ενώ στενή 
πρέπει να είναι και η συ
νεργασία με λοιξωξιολόγο 
που θα καθορίζει την ενδε- 
δειγμένη αγωγή». 
Παράλληλα όμως, σύμφω
να με τον καθηγητής «χρει
άζονται και οι κατάλληλες 
δομές και εξοπλισμός, 
όπως ο μη επεμβατικός 
αερισμός. Επιπλέον, έχει 
διαπιστωθεί — τόσο στη 
χώρα μας όσο και διεθνώς 
— ότι η χρήση υψηλής ρο
ής οξυγόνου (High - glow) 
βοηθάει στην αποφυγή πε
ριττών διασωληνώσεων». 
Οσο όμως αυξάνεται η πί
εση στο ΕΣΥ, τόσο οι συν
θήκες απομακρύνονται από 
το ιδανικό - πόσω μάλλον 
σε περιφερειακά νοσοκο
μεία, όπου παραδοστακά 
τα διαθέστμα μέσα σε έμ
ψυχο και σε άψυχο υλικό 
υστερούν. Ενδεικτικό το πα
ράδειγμα του νοσοκομείου 
στο Αγρίνιο, όπου σύμφωνα 
με τα όσα καταγγέλλουν οι 
εργαζόμενοι στο ΕΣΥ (ΠΟ- 
ΕΔΗΝ), ο μοναδικός πνευ
μονολόγος νοσεί εξαιτίας 
του πανδημικού ιού.
Στην Πρέβεζα πάλι, σύμ
φωνα με τις ίδιες πηγές, 
δεν υπηρετεί πνευμονολό
γος στο νοσοκομεία, ενώ 11 
ήμερος τον μήνα απουσιάζει 
και ο αναισθησιολόγος, με 
αποτέλεσμα να υπάρχει κε

νό στην περίπτωση ανάγκης 
διασωλήνωσης.

Δκχκοληνωμένοι 
και εκτός Εντατικής
Και καθώς από το σύνολο 
των ασθενών που νοσούν 
το 61% νοσηλεύεται σε 
νοσοκομεία της Βόρειας 
Ελλάδας, χειρουργεία και 
αίθουσες ανάνηψης έχουν 
μετατραπεί σε χώρους νο
σηλείας επιβαρυμένων πε
ριστατικών με τη χρήση 
φορητών αναπνευστήρων. 
Αποτελεί δε κοινό μυστικό 
ότι υπό τις συνθήκες αοτές 
διασωληνωμένοι ασθενείς 
λαμβάνουν θεραπεία εκτός 
Εντατικής, με ό,τι αστό συ
νεπάγεται. Επιπρόσθετα, 
η πρώτη αεροδιακομιδή 3 
ασθενών από την Καβάλα 
σε νοσοκομεία της Αττικής 
αποδεικνύει ότι το ΕΣΥ 
«λυγι'ζει». Ή εκθετική αύ
ξηση των απωλειών εξη
γείται από το γεγονός ότι 
εξαντλούνται οι εφεδρείες 
του συστήματος περίθαλ
ψης, ενώ παράλληλα ασθε
νούν πολλοί υγειονομικοί, 
με αποτέλεσμα να βγαίνουν 
εκτός μάχης. Χαρακτηρι
στική η περίπτωση του Νο
σοκομείου Δράμας όπου 
περισσότεροι από 100 
υγειονομικοί νοσούν, με 
την κατάσταση να είναι τρα
γική. Η λειτουργική κατάρ
ρευση του συστήματος πε
ρίθαλψης αποτελεί μέρος 
της εξήγησης για τη συνε
χιζόμενη αύξηση ημερήσι
ων απωλειών. Και φέρουν 
ευθύνη οι αρμόδιοι για την 
κακή προετοιμασία εν όψει 
του δεύτερο κύματος» τονί
ζει από την πλευρό του στο 
«Βήμα» ο νευροχειρουργός 
και γενικός γραμματέας της 
Ομοσπονδίας Νοσοκομεια
κών Γιατρών (ΟΕΝΓΈ) Πα
ναγιώτης Παπανικολάου.

Ασθενής με κορωνοϊό φτάνει 
στον «Ευαγγελισμό» με 
κάψουλα, διακομισθεις από 
τη Β. Ελλάδα, ενδεικτικό της 
οριακής κατάστασης των 
νοσοκομείων στπ Μακεδονία

ΟΙ ΦΟΒΟΙ ΓΙΑ ΤΡΙΤΟ ΚΥΜΑ

«Αρση μέτρων μόνο 
με πληρότητα κάτω 
από 70% axis Εντατικές»
Ο «σκληρός δείκτης», που έχει μετατραπεί στον από
λυτο ρυθμιστή του πότε και πώς θα ανοίξει η κοι
νωνική και οικονομική δραστηριότητα εν όψει των 
Χριστουγέννων, είναι η πίεση που ασκείται στες ΜΕΘ. 
Εως και την περασμένη Παροσκευή στο σύνολο της 
επικράτειας η πληρότητα των κλινών ΜΕΘ άγγιζε το 
88%, ποσοστό που αποδεικνύει ότι η επιδημία... εξο
ντωτικών συνθηκών λειτουργι'ας του ΕΣΥ στη Βόρεια 
Ελλάδα εξαπλώνεται σε όλη τη χώρα.
Εν τω μεταξύ, και παρά τη σταθεροποίηση των ημε
ρήσιων κρουσμάτων, η καθηγήτρια Παιδιατρικής 
Λοιμωξιολογίας Βάνα Παπαευαγγέλου προειδοποί
ησε ότι τις επόμενες δύο εβδομάδες αναμένεται να 
χρειαστούν νοσοκομειακή περίθαλψη ακόμη 1.600 
πολίτες. Από αυτούς οι 250 υπολογι'ζεται ότι θα με
ταφερθούν σε ΜΕΘ.
Η εικόνα που περιγράφουν οι «σκληροί δείκτες» 
οδηγούν τον καθηγητή της Ιατρικής Σχολής στο ΕΚ- 
ΠΑ Νίκο Σόψα να υπογραμμίζει στο «Βήμα» ότι η 
σταδιακή άρση των μέτρων πρέπει να εφαρμοστεί 
«εφόσον η πληρότητα των ΜΕΘ πέσει κάτω από το 
70% με εκτιμώμενη πτωτική πορεία». Υπολογι'ζει ότι 
θα μεσολαβήσουν τουλάχιστον δύο εβδομάδες ώστε 
να πλησιάσει ή να επιτύχει η χώρο τον στόχο αστόν.

Τα σχολεία
Βάσει των παραπάνω προβλέψεων είναι πιθανόν το 
κουδούνι των Δημοτικών Σχολείων να ηχήσει από το 
νέο έτος - καθώς το σταδιακό unlocking, όπως όλα 
δείχνουν, θα συμπέσει με τις χριστουγεννιάτικες δι
ακοπές -, ενώ η έναρξη της οικονομικής δραστηρι
ότητας αναμένεται να ξεκιγήσει από το λιανεμπόριο. 
Σε ό,τι αφορά την εστίαση, τα μέλη της Επιτροπής ση
μειώνουν ότι η συζήτηση αυτή δεν έχει καν αρχίσει... 
Και παρότι στο τρατιέζι του επιχειρησιακού σχεδια- 
σμού για το unlocking συμπεριλαμβάνεται και η άρση 
των περιορισμών τμηματικά, «ξεκλειδώνοντας» αρχι
κά τις λιγότερο επιβαρυμένες περιοχές, ο κ. Σύψας 
υποστηρίζει ότι το σύστημα των «ζωνών» δεν μπορεί 
να εφαρμοστεί στην Ελλάδα.
«Πιρέπει να αντιμετωπίζουμε τη χώρα ως μία περι
φέρεια και να μην τη διαχωρίζουμε σε ασφαλείς 
και μη ασφαλείς ζώνες» συμπληρώνει ο ειδικός, 
επικαλούμενος το παράδειγμα της Θεσσαλονίκης, 
που σε διάστημα μόλις μία εβδομάδας πέρασε από 
το πράσινο στο... κόκκινο.
Παράλλπλα, οι επιστήμονες προλογι'ζουν έναν δύσκο
λο χειμώνα, εκτιμώντας ότι με το νέο έτος θα έλθει 
και το τρίτο κύμα, καθώς κάθε φορά που η κοινωνία 
θα ανοίγει θα ευνοούνται οι μεταδόσεις. Συνυπολο- 
γι'ζοντας, δε, την ταχεία εξάπλωση του δεύτερου κύ
ματος και την αργή επίδραση της καραντίνας, αναζη- 
τούνται από κυβέρνηση και ειδικοός... χειρουργικές 
επεμβάσεις που θα αποτρέψουν την άμεση έκρηξη 
της επιδημιολογικής «βάμβας».
Στο πλαίσιο αστό, ιδιαίτερη έμφαση δίνεται στον 
έλεγχο του πληθυσμού, με στόχο την προμήθεια ενός 
εκατομμυρίου rapid tests τον μήνα, ενώ μελετάται και 
το σενάριο της εφαρμογής σφιχτών μέτρων σε τοπικό 
επίπεδο με προορατική αξιολόγηση των δεδομένων.

Στο επόμενο έτος τοποθετείται πιθανότατα 
το άνοιγμα των Δημοτικών Σχολείων, σύμφωνα 
με τις προβλέψεις των ειδικών
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1  Αδύναμος κρίκος ο ΕΟΔΥ
Πηγή: ΒΗΜΑ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ Σελ.: 12 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-11-2020

Επιφάνεια: 563.13 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 55380

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αδύναμο5 KpiKOs ο ΕΟΔΥ
Κενά και ανακρίβειες στα στοιχεία που δίνονται για την πορεία της 
πανδημίας - Δυσαρμονία στο περιβάλλον του Πρωθυπουργού - 
Ανησυχία ότι θα ξεφύγει η κατάσταση
ΡΕΠΟΡΤΑΖ
ΔΗΜΗΤΡΑ ΚΡΟΥΣΤΑΛΛΗ

Η κυβέρνηση δεν θά βιαστεί 
αυτή τη φορά να άρει το 
lockdown. Παρότι τα στοι
χεία δείχνουν τάση μείωσης 
των κρουσμάτων, η μεγάλη 
πίεση στο ΕΣΥ συνεχίζεται 
και ο αριθμός των θανάτων 
παραμένει απογοητευτικός. 
Αποφάσεις αναμένεται να 
ληφθούν μετά τις 7 Δεκεμ
βρίου και θα βασίζονται 
αυστηρά στα υγειονομι
κά δεδομένα. Πάντως, 
δεν θα υπάρξουν μεγάλες 
ελευθερίες. Η μετακίνηση 
από νομό σε νομό είναι 
μάλλον απίθανο να επι- 
τραπεί τα Χριστούγεννα 
και την Πρωτοχρονιά, τα 
καταστήματα θα ανοίξουν 
με περιορισμούς, η εστία
ση εξετάζεται, αλλά η δι
ασκέδαση, προς το παρόν 
τουλάχιστον, όχι.

Βαθιά δυσαρμονία
Το Μέγαρο Μαξίμου προ
χωρεί με πολύ προσεκτικά 
βήματα και για έναν ακόμα 
λόγο. Εξαιτίας της βαθιάς 
δυσαρμονίας ανάμεσα στον 
καθηγητή Σωτήρη Τσιόδρα 
και στον υφυπουργό Πολιτι
κής Προστασίας Νίκο Χαρ- 
δαλιά από τη μια πλευρά 
και στον πρόεδρο του ΕΟΔΥ 
Παναγιώτη Αρκουμανέα 
και στον υπουργό Υγείας 
Βασίλη Κικίλια από την άλ
λη. Η δυσφορία των Τσιό
δρα - Χαρδαλιά οφείλεται 
στο γεγονός ότι η υποστή
ριξη που παρέχεται από τον 
ΕΟΔΥ χαρακτηρίζεται από 
μόνιμα κενά και ανακρίβει
ες στα στοιχεία, που ενδε
χομένως να αποδειχτούν 
κρίσιμα για την αντιμετώ
πιση της πανδημίας. Είναι

τυχαίο ότι ξαφνικά, διαρ- 
κούσης της καραντίνας, 
αυξάνονται τα κρούσματα 
κορωνοϊού σε νομούς που 
εμφανίζονταν να έχουν χα
μηλό φορτίο;

Το Μητρώο Ασθενών
Η κύρια εστία της τριβής 
είναι το Μητρώο Ασθενών 
COVID, που αποτελεί την 
αποκλειστική πηγή συλλο
γής στοιχείων για τον εντο
πισμό κρουσμάτων και την 
εξέλιξή τους. Την περίοδο 
Μαΐου - Ιουνίου, όταν είχε 
προχωρήσει η πρώτη μορ
φή του Μητρώου Ασθενών, 
όλοι οι αρμόδιοι πίστευαν 
ότι είχε δημιουργηθεί ένα 
ενιαία αρχεία, έστω και αν 
τότε έπρεπε να καταχωρι
στούν περίπου 1.500 κα
ταγραφές εκ των υστερών. 
Εκτοτε, και ενώ το δεύτε
ρο κύμα είναι πιο οδυνηρό 
από το πρώτο, εμφανίζεται 
η εξής κατάσταση: όταν 
καταγράφεται κρούσμα σε 
ένα ιδιωτικό θεραπευτήριο 
ή στον «Ευαγγελισμό», τστε 
δηλώνεται απευθείας στο 
Μητρώο Ασθενών. Αν όμως 
γίνει εντοπισμός σε μια γει
τονιά ή από κάποια Κινητή 
Ομάδα Υγείας (ΚΟΜΥ), τότε 
δηλώνεται πρώτα στον ΕΟ- 
ΔΥ, ο οποίος όμως τα κα
ταχωρίζει με άλλη λογική 
και - κυρίως - άλλο ρυθμό, 
επειδή φιλοδοξεί να κατα
σκευάσει ένα δικό του και
νούργιο, αυτόνομο σύστημα 
Μητρώου Ασθενών.

Αρχεία και στοιχεία
Σύμφωνα με τη νομοθε
σία, η Ηλεκτρονική Δια
κυβέρνηση Κοινωνικής 
Ασφάλισης (ΗΔΙΚΑ) είναι 
ο αρμόδιος φορέας για 
την τήρηση των αρχείων 
του υπουργείου Υγείας.

Βαθιά δυσαρμονία υπάρχει ανάμεσα στον
καθηγητή Σωτήρη Τσιόδρα και στον υφυπουργό 
Πολιτικής Προστασίας Νίκο Χαρδαλιά από τη μια 
πλευρά και στον πρόεδρο του ΕΟΔΥ Παναγιώτη 
Αρκουμανέα και στον υπουργό Υγείας Βασίλη 
Κικίλια από την άλλη

Είναι, για παράδειγμα, ο 
οργανισμός που φέρέι το 
βάρος της ηλεκτρονικής 
συνταγογράφησης. Ο ΕΟ- 
ΔΥ ήθελε να ξεκινήσει το 
δικό του ιδιόκτητο αρχείο 
τον Αύγουστο, με ανάθεση 
σε άλλον ανάδοχο, δηλα
δή αρκετούς μήνες αφό- 
του ξεκίνησε η διαδικα
σία συλλογής στοιχείων, 
και το προχώρησε με όλο 
και πιο φανερές τις συνέ
πειες. Γιατροί που είχαν 
πρόσβαση στην ΗΔΙΚΑ δι
απίστωναν ότι αν πρόσθε

τον τα θετικά, τα αρνητικά 
και τα υπό διερεύνηση τεστ 
ήταν το 1/3 των κρουσμά
των που ανακοινώνονταν. 
Και όσοι γνωρίζουν λένε 
ότι τα στοιχεία στις ανα
κοινώσεις του ΕΟΔΥ είναι 
ολοφάνερα μια πρόχειρη 
συγκόλληση δύο διαφορε
τικών αρχείων συλλογής.

Εντονες απορίες
Στενοί συνεργάτες του Κυ
ριάκου Μητσοτάκη είναι 
ενήμεροι για το πώς έχει 
εξελιχθεί η κατάσταση και

τον κίνδυνο που περικλείει. 
Ορισμένοι μάλιστα έχουν 
γίνει μάρτυρες σε τραγε
λαφικές καταστάσεις κα
τά το ημίωρο πριν από την 
ανακοίνωση του ημερήσιου 
δελτίου κρουσμάτων, που 
γι'νεται η τελική συνεννόη
ση. Η πρόχειρη και βιαατική 
συγκόλληση δύο διαφορετι
κών μεθόδων καταγραφής 
έχει ως αποτέλεσμα να δι
ατυπώνονται κατ’ επανάλη
ψη έντονες απορίες για τη 
συμβατότητα των στοιχείων.

Η μεγάλη ανησυχία
Οι Τστόδρας και Χαρδα- 
λιάς έχουν αποφύγει να 
εκφράσουν δημοσίως την 
ενόχλησή τους, παρότι η 
«τρύπα» είναι αρκετά με
γαλύτερη από την ερασττε
χνική σύνταξη του ημερή
σιου δελτίου κρουσμάτων. 
Η μεγάλη ανησυχία είναι 
ότι αν συνεχιστεί αυτή η 
κατάσταση, δεν θα γίνει 
έγκαιρη πρόβλεψη για ορι
σμένες περιοχές - Θεσσα
λονίκη, Σέρρες, Ιωάννινα 
κ.ο.κ. - ώστε να ληφθούν 
εγκαίρως τα απαραίτητα 
μέτρα που πραγματικά θα 
σώσουν ζωές, δεδομένης 
της κατάστασης και των 
ελλείψεων πολλών επαρ
χιακών νοσοκομείων. Αν 
μάλιστα υπάρξει και τρίτο 
κύμα και δεν έχει βρεθεί 
λύση στο θέμα αστό - την 
οποία εκεί που έφτασε το 
πράγμα μπορεί να δώσει 
μόνο ο Πρωθυπουργός -, 
τότε το «σπασμένο τηλέ
φωνο» ίσως να έχει ακόμα 
πιο δραματικές συνέπειες. 
Κυβερνητικά στελέχη εμ
φανίζονται θορυβημένα 
γιατί η συγκυρία είναι ση
μαντική, καθώς στις αρχές 
Ιανουάριου θα ξεκινήσει, 
εκτός απροόπτου, ο εμβο
λιασμός για τους υγειονο
μικούς και τις ευπαθείς 
ομάδες και ως τον Ιούνιο 
αναμένεται να έχει κάνει 
και τις δύο δόσεις του εμ
βολίου όλος ο πληθυσμός.
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1  «Διπλά βιβλία» για καταγραφή των κρουσμάτων
Πηγή: ΚΥΡΙΑΚΑΤΙΚΗ

ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ
Σελ.: 1,3 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-11-2020

Επιφάνεια: 1502.03 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 11000

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αποκάλυψη-σοκ για το αλαλοΰμ ins πανδημϊαβ 
ΣΧΕΔΙΑΣΑΝ ΤΑ ΜΕΤΡΑ ΜΕ ΛΑΘΟΣ ΣΤΟΙΧΕΙΑ!

ΕΓΚΛΗΜΑ
στην καταγραφή

mm

«ΠΑΡΑΛΛΗΛΟ» ΣΥΣΤΗΜΑ ΜΕ ΙΔΙΩΤΙΚΗ ΕΤΑΙΡΙΑ 
ΕΣΤΗΣΕ Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΟΥ ΕΟΔΥ Π. ΑΡΚΟΥΜ ΑΝΕΑΣ

Με καθυστέρηση έωε 
επτά ημερών ενημερώνονται 

οι επιστήμονεε για την εξέλιξη 
του κορονοϊού και τον ακριβή 

αριθμό των νοσούντων!
Βαριές σκιές στο Μαξΐμου

«Στα κάγκελα» 
οι λοιμωξιολόγοι! 

Opyiopivos 
ο καθηγητήε 

.Τοιόδραε
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1  «Διπλά βιβλία» για καταγραφή των κρουσμάτων
Πηγή: ΚΥΡΙΑΚΑΤΙΚΗ

ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ
Σελ.: 1,3 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-11-2020

Αποκάλυψη! Με καθυστέρηση έωε επτά ημερών 
ενημερώνονται οι επιστήμονεε για την εξέλιξη 

ms πανδημΐαε και τον ακριβή αριθμό των νοσοΰντων

Ο Κυριάκος Μητσοτάκηςμε τον Σωτήρη Τσιόόρα. Κάτω: Ο πρόεδρος τον ΕΟΔΥΠ. Αρκονμανε'ας

απίστευτο είναι noos ακόμα 
και σήμερα επικρατεί σύγ
χυση και, καθώε δεν υπάρ
χει πλήρηε και αξιόπιστη ει
κόνα, οι επιστήμονεε ενη
μερώνονται και παίρνουν 
κρίσιμεβ αποφάσειβ με κε
νά και με σημανηκή χρονι
κή καθυστέρηση.

Το ένα σύστημα είναι 
αυτό που έχει αναπτύξει 
κρατική υπηρεσία με ειδί
κευση στα πληροφοριακά 
συστήματα γιατονχώρο ms 
Υγείαβ και ms κοινωνικήβ 
ασφάλισή. Το άλλο είναι 
ένα ξεχωριστό σύστημα που 
χρησιμοποιεί ο ΕΟΔΥ και 
αναπτύχθηκε για τον οργα-

I Παράλληλο 
σύστημα έστησε 

ο πρόεδρο» 
του ΕΟΔΥ 

Π. Αρκουμανέα»

νισμό με ανάθεση που έγινε 
προ μηνών από τον πρόεδρο 
του Π. Αρκουμανέα

Κατ' αυτόν τον τρόπο, 
τα δημόσια νοσοκομεία ms 
χώραβ ενημερώνουν το ένα 
σύστημα καταγραφήε κρου
σμάτων κορονοϊού, ενώ ορι- 
σμένεβ ιδιωηκέβ κλινικέε 
ενημερώνουν το ξε

χωριστό σύστημα του ΕΟ- 
ΔΥ, στο οποίο εγγράφονται 
και τα κρούσματα από tous 
ελέγχουβ που κάνει ο τελευ- 
Taios ανά mv Ελλάδα. Στε
λέχη που παρακολουθούν 
τον σημερινό τραγέλαφο 
αποκαλύπτουν nais, όταν 
ανακοινώνονται π.χ. 2.000 
κρούσματα για την τάδε 
ημέρα, σε αυτά περιλαμβά
νονται και δεκάδεεκρού
σματα που εντοπίστηκαν 
προηγούμενεε ημέρεβ και 
εντάχθηκαν με καθυστέρη
ση στα συστήματα καταγρα- 
qms. Σύμφωνα με απολύ
του ασφαλείβ πληροφορί- 
es, η ενσωμάτωση των στοι
χείων καθυστερεί έωβ επτά 
ημέρεβ. Ετσι, η καθημερινή 
ενημέρωση καθίσταται ελ- 
λιπήβ, ενώ ερωτήματα 
υπάρχουν και για 
τη στρατηγική 
τωντεστ-πόσα 
γίνονται, πού 
και αν έχουν 
όντωε προτε
ραιότητα δο- 
p0s ευάλω
των, onais 
τα γηρο
κομεία

Ταίδια στελέχη μεταφέ
ρουν πάντωε εικόνα μπάχα
λου, με αποτέλεσμα, όπωε 
λένε, να υπάρχει αδυναμία 
καταγραφήβ ms πραγμαη- 
kits εικόναε με τα κρούσμα
τα και, συνεπώβ, να δυσκο
λεύεται το έργο ms επιτρο- 
πήβ που επεξεργάζεται και 
προτείνει μέτρα

Αυτό εξηγεί γιαή υπήρ
ξε και η μεγάλη καθυστέ

ρηση στη λήψη μέτρων 
οτη Θεσσαλονί

κη και σε άλλε8 
πόλεΐ8 ms χώ- 
pas. Οι επιστή- 
μονεβ είχαν λά- 
0os νούμερα mv 
ώρα που έπρεπε 

να αποφασίσουν, 
και μάλιστα αυτή 
η κατάσταση έχει 

πυροδοτήσει με
γάλο θέμα και 
εντ08 ms αρ- 

μόδιαβ επι- 
τροπήε του

υπουργείου Υγείαβ. Δεν εί
ναι συμπτωματικέβ οι δη
λώσει επισmμόvωv όη οι 
αποφάσειβ γιαλήψη μέτρων 
am Θεσσαλονίκη και άλλεβ 
πόλειε ms βόρεια5 Ελλάδαβ 
ελήφθησανμε καθυστέρη
ση τουλάχιστον pias εβδο- 
μάδαε.

I «Στα κάγκελα» 
οι λοιμωξιολόγοι - 

Οργισμένο» 
ο καθηγητή»
Σ. Τσιόδρα»

Το βέβαιο είναι ότι η 
εγκληματική επιλογή ms 
διπλήβ καταγραφή8 των 
κρουσμάτων δυσχεραίνει 
το έργο των επιστημόνων, οι 
οποίοι καλούνται να αξιολο
γήσουν mv κατάσταση έχο- 
vras στα χέρια tous ελλιπή 
δεδομένα και στρεβλή εικό
να ms πραγματικότηταν

Κατά ns πληροφορίεε, 
οργισμένοβ είναι και ο κα- 
θηγητήβ Σωτ. Τσιόδραβ, ο 
onoios φέρεται όη έχει δι- 
αμηνύσει nos, εάν δεν δι
ορθωθεί το πρόβλημα έστω 
και τώρα, θα διαχωρίσει τη 
θέση του.

Σε κάθε περίπτωση, τα 
ερωτήματα είναι κολοσσι
αία, αγγίζοντα8 και το Μέ
γαρο Μαξίμου, που ενη
μερώνεται και αυτό καθη
μερινά για mv πορεία των 
κρουσμάτων, ενώ έχει την 
τελική πολιτική ευθύνη 
για τον τρόπο διαχείρισηε 
ms πανδημίαβ, εξαιήαβ ms 
onoias ο αριθμόβ των νε
κρών στη χώρα ξεπέρασε 
ήδη tous 2.000. Τέλοβ, με
γάλα ερωτήματα προκύ
πτουν και για την επιλο
γή του Π Αρκουμανέα να 
αναθέσει σε ιδιωπκή εται
ρία τη δημιουργία πλατ- 
φόρμαβ για mv καταγραφή 
των κρουσμάτων.

Σ
υγκεκριμένεβ 
εγκληματικέβ 
ευθύνεβ υπάρ
χουν, με βά
ση τη σημερι
νή αποκάλυψη ms «κυρια- 
κάηκηε δημοκραήαε», για 

την εικόνα αλαλούμ που 
επικρατεί στον έλεγχο ms 
πανδημίαβ μετά mv εκδή
λωση του δεύτερου κύμα- 
tos. Ανκαιτοκυβερνηηκό 
επιτελείο δήλωνε ότι όλα 
βαίνουν καλώε, είναι φανε
ρό όη τουλάχιστον κατά το 
τελευταίο δίμηνο «χάθηκε 
η μπάλα», με αποτέλεσμα 
ειδικά σε περιοχέβ όπωβ 
η Θεσσαλονίκη και σε άλ- 
λεβ πόλειβ ms βόρειαε Ελ- 
λάδαε να έχουν ξεφύγει τα 
κρούσματα. Στην εύλογη 
απορία πώβ συνέβη αυτό, η 
απάντηση συνδέεται με πο
λύ συγκεκριμένα στοιχεία, 
τα οποία αναδεικνύουν, αν 
μη τι άλλο, περισσή προ
χειρότητα από πλευράε του 
ΕΟΔΥ, οε βάροβ όμωβ αν
θρώπινων ζωών.

Σύμφωνα με απολύτου 
αξιόπιστεε πληροφορία, 
στο έκκεντρο του προβλή- 
ματοβ βρίσκεται η παράλλη
λη λειτουργία δύο διαφορε- 
ηκώντεχνολογικώνσυστη- 
μάτων για την καταγραφή 
των κρουσμάτων. Ετσι, το

«Διπλά βιβλία» 
για καταγραφή 
των κρουσμάτων

Η κυβέρνηση προσπαθεί να κερδίσει χρόνο μέχρι το εμβόλιο και την άνοιξη
Η ΔΗΜΟΣΚΟΠΙΚΗ ευφορία, mv οποία 
απολάμβανε σταθερά η κυβέρνηση μετά ns 
εκλογέε του περσινού Ιουλίου, έχει αρχί
σει να δέχεται σημαντικέβ ρωγμέβ. Οχι δι- 
όη απειλείται το προβάδισμά ms στην πρό
θεση ψήφου, που παραμένει διψήφιο, αλλά 
επειδή όλα τα επιμέρουβ στοιχεία δείχνουν 
εντυπωσιακή αύξηση ms κοινωντκήε δυσα- 
ρέσκειαε και μεγάλη «κούραση» από τα μέ
τρα και ns αποφάοειε του τελευταίου δια- 
στήματοε για mv πανδημία. Ενώ, μάλιστα, 
παραμένει άγνωστο πότε και πώβ θα λήξουν 
τελικά οι περιορισμοί, η τραγωδία στο υγει
ονομικό επίπεδο με τον αριθμό των διασω- 
ληνωμένων και των νεκρών συνεχίζεται, και 
είναι βέβαιο όη αργά ή γρήγορα θα τεθεί και 
θέμα ευθυνών για ns λάθθ5 αποφάσεΐ8 και 
ns παραλείψειε που επιδείνωσαν mv κατά
σταση.

Οι επικοινωνιολόγοι του Μεγάρου Μα
ξίμου γνωρίζουν πολύ καλά όη αυτό, παρά

ns εντυπώσει ms βιτρίνα8, προοιωνίζεται 
σοβαρά προβλήματα και αναταράξει. Μπο
ρεί η κοινωνία να απέχει αρκετά ακόμη από 
το σημείο βρασμού, αλλά η πίεση μεγαλώνει 
ολοένα περισσότερο.

Η εικόνα αυτή που μεταφέρεται στον 
πρωθυπουργό και παραπέμπει σε «μαύρο 
χειμώνα, έχει ωε αποτέλεσμα να επιχειρού- 
νται κινήσει μερικήβ αποσυμπίεσηε και το 
άνοιγμα βαλβίδων ασφαλείαε. Στο πλαίσιο 
αυτό έγιναν οι ανακοινώσει από τον κ. Μη- 
τσοτάκη για διπλασιασμό του ελάχιστου εγ
γυημένου ειοοδήματο8 τον Δεκέμβριο. Είχε 
προηγηθεί η δέσμευση για αναστολή πλει- 
στηριασμώντηβ πρώτηε κατοικίαν.

Παράλληλα, οι παρατάσειβ προθεσμι
ών διαδέχονται πλέον η μία mv άλλη. Ολα 
πηγαίνουν npos τα πίσω με φόντο mv ερχό
μενη άνοιξη. Οι φορολογητέε υποχρεώσει 
αναστέλλονται, νέε8 ρυθμίοειε με 120 δό- 
σειβ για χρέη npos mv Εφορία και 100 npos

tous δήμουβ εξαγγέλλονται, τα τέλη κυκλο- 
(popias των αυτοκινήτων μπορεί να μη μει
ώνονται, αλλά σχεδιάζεται η μετάθεση ms 
πληρωμήβ tous για τον Φεβρουάριο, η κα- 
ταληκπκή ημερομηνία για το Κτηματολό
γιο και ns περιουσιακέε διευθετήσει ανά 
mv Ελλάδα μετακινείται τουλάχιστον κα
τά ένα εξάμηνο, ενώ παρατείνεται για τρειε 
ακόμη μήνεβ η προθεσμία υποβολήε δικαι- 
ολογηηκών για mv Επιστρεπτέα Προκατα
βολή amv οποία, ύστερα από αλλεπάλληλα 
λίφηνγκ και mv ένταξη των αγροτών, σημει
ώνεται μεγάλη συμμετοχή

Την ίδια ώρα παρατηρείται μια άτυπη 
χαλάρωση των ελέγχων για mv εφαρμογή 
του lockdown, ενώ σε πολιτικό επίπεδο συ
νεχίζεται η ανοχή σε βαθμό ασυλίαε, που ξε
κίνησε με mv επέτειο του Πολυτεχνείου και 
συνεχίστηκε με ns απεργιακέε εκδηλώσει 
ms Πέμπτηβ από συνδικαλιστέε και το ΚΚΕ.

Exovras κατά νου παραφρασμένο τον

στίχο του Σαββόπουλου «τονχειμώνα ετού
το άμα τον πηδήσαμε, γι’ άλλα δέκα χρόνια, 
άιντε, καθαρίσαμε», το Μαξίμου προσπαθεί 
να αποφύγει μια πρόωρη κοινωνική έκρηξη, 
που θα ερχόταν ωε συνέχεια ms ψυχικήε και 
ms οικονομικήβ εξάντλησηβ. Με το βλέμμα 
στραμμένο στο εμβόλιο και ns επικοινωνι- 
ακέβ μηχανέβ να δουλεύουν πάλι στο φουλ 
θέλει να κερδίσει πάση θυσία χρόνο, με mv 
ελπίδα όη mv άνοιξη τα πράγματα θα είναι 
καλύτερα. Θα έχει μεσολαβήσει και ο avc - 
σχημαησμόε, ο onoios μάλλον μεταήθετι 
και auros για ns αρχέ8 του νέου έτουε, ώστ 
να συμπέσει με τη γενικότερη «επανεκκίντ, - 
ση». Onais επισημαίνουν ωστόσο και στελέ
χη ms κυβερνηηκήε παράταξηβ που δεν 
συμμερίζονται αυτή την ευωχία, οι παρε- 
νέργειεε που αφήνει αυτή η κρίση θα είναι, 
npoiovros του χρόνου, μάλλον βαρύτερεε...

Ανδρέας Καψαμπέλης
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1  «Τζογάρουν» με την άρση του lοckdown κορυφαίοι
υπουργοί!

Πηγή: ΚΥΡΙΑΚΑΤΙΚΗ
ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ

Σελ.: 4-5 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-11-2020

Επιφάνεια: 1695.96 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 11000

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Τζογάρουν» με την άρση του Ιο
Δυσφορία στο Μαχίμου από ιον «ανταγωνισμό» στελεχών 
να προαναγγείλουν την... επιστροφή στην κανονικότητα, 
με αποτέλεσμα να διασπείρουν fake news και σύγχυση

Η
 υπεραισι

όδοξα και 
η... βιασύνη 
υπουργών, 
Kupioas του 

οικονομικού επιτελείου, 
να προαναγγείλουν την 

άρση περιορισμών, ακό
μη και xcopis συνεννόηση 
με το Μέγαρο Μαξίμου, 
έχει προκαλέσει δυσφο
ρία στο πρωθυπουργικό 
περιβάλλον.

Ειδικά οι αρχικέβ 
ανακοινώσει με συγκε- 
κριμένεε ημερομηνίεβ, 
την ώρα που η πανδημία 
ήταν στα υψηλότερα επί
πεδα και το Εθνικό Σύ
στημα Υγείαβ δοκιμαζό
ταν περισσότερο από κά
θε άλλη φορά, ενόχλησε 
και τον ίδιο τον Κυριάκο 
Μητσοτάκη, ο onoios, 
προκειμένου να αντιμε
τωπιστεί το αλαλούμ με 
us διαφορετικού ύφουβ 
δηλώσειβ των κυβερνη
τικών στελεχών, βγήκε ο 
ίδιοβ να δώσει τον τόνο.

Συγκεκριμένα, κα
τά τη διάρκεια ms τηλε
διάσκεψή με tous διοι- 
Kmis των επτά υγειονο
μικών περιφερειών ms 
xcapas και την ηγεσία 
του υπουργείου Υγείαβ ο 
πρωθυπουργόβ ξεκαθά
ρισε nos «οι σχεδιασμοί 
pas από εδώ και στο εξήβ 
δεν θα αναφέρονται τόσο 
σε ημερομηνίεβ όσο σε 
συγκεκριμένα δεδομέ
να, τα οποία θα κρίνουν 
τα βήματά pas», στέλ- 
νονταβ έτσι σαφέβ μή
νυμα npos όλουβ να συ
νταχθούν με αυτή τη ρη

τορική. Αυτό που πρέπει 
να κάνει όμωβ ο πρωθυ- 
noupYos είναι να δώοει 
σαφέβ μήνυμα και npos 
τον... εαυτό του, γιατί, 
πέρα από το αλαλούμ με 
us δηλώσειβ των υπουρ
γών του, υπάρχουν και 
οι πράξειβ που δημιουρ
γούν σύγχυση και προ
βληματισμό omus πολί- 
τεβ.

Δεν μπήκε 
σε καραντίνα
Δεν είναι δυνατόν ο Κυ- 
ριάκοβ Μητσοτάκηβ να 
έχει έρθει σε επαφή με 
επιβεβαιωμένο κρούσμα 
κορονοϊού, εν προκειμέ- 
νω με τον Αρχιεπίσκο-

I Μητσοτάκηβ: 
«Χρονοδιάγραμμα 
δεν υπάρχει, γιατί 
επικεντρωνόμαστε 

στη μάχη»

πο Ιερώνυμο, και να μην 
μπαίνει σε καραντίνα, 
oncos επιβάλλεται από τα 
πρωτόκολλα του ΕΟΔΥ. 
Ισχύουν μόνο για mus 
πολίτεβ τα μέτρα προ- 
στασίαβ;

Λίγεβ μέρεβ νωρίτε
ρα, για παράδειγμα, ο 
αναπληρωτήβ υπουργόβ 
Ανάπτυξή, Ni'kos Πα- 
παθανάσηβ, αναπτύσσο- 
vras ένα αισιόδοξο αφή
γημα για τη σταδιακή άρ
ση ms Kapavmvas, είχε 
κάνει γνωστό ncos ο σχε- 
διασμόβ ms κυβέρνη-

ons προέβλεπε να ανοί
ξει και πάλι η αγορά, αρ
χικά με το λιανεμπόριο 
και την εστίαση, από 1η 
Δεκεμβρίου, παρά τα αλ
λεπάλληλα θλιβερά ρε
κόρ ms πανδημίαβ. Μά
λιστα, είχε εκτιμήσει ncos 
στην παρούσα φάση μπο
ρεί να υπάρξει σύμπτυξη 
ms επανεκκίνησηβ με 
αυστηρά μέτρα.

Ακολούθωβ, ο υπουρ- 
γόβ Ανάπτυξηβ Αδωνιβ 
Γεωργιάδηβ, σε μια από 
us τηλεοπτικέ8 του συ- 
νεντεύξεΐ8, βγήκε και δή
λωσε ncos είναι δύσκολο 
να λειτουργήσει η εστί
αση ακόμα και την πε
ρίοδο των Χριστουγέν
νων, προσδιορίζονταβ κι 
aums χρονικά us εξελί
ξει όσον αφορά την άρ
ση του lockdown.

Κάτι που σε καμία 
περίπτωση δεν θέλει 
το Μέγαρο Μαξίμου, το 
οποίο ετοιμάζεται αυτή 
την εβδομάδα, κατόπιν 
ms αξιολόγησηβ όλων 
των τελευταίων δεδομέ
νων, να κάνει γνωστό το 
σχέδιο για τη σταδιακή 
επαναφορά στην πρότε- 
ρη κατάσταση, που πά- 
vrcos επ' ουδενί δεν μπο
ρεί να χαρακτηριστεί κα
νονικότητα.

«Προσγειώθηκαν»
Ουσιαστικά, η κυβέρνη
ση, υπό το βάροβ ms με- 
γάληβ εξάπλωσηβ ms 
πανδημίαβ, προσγειώ
θηκε, με τον εκπρόσω
πό ms Στέλιο Πέτσα να 
αναγνωρίζεΐ|ρυσιαστικά

την αποτυχία του αρχι
κού σχεδιασμού, να λέει 
αρχικά ότι δεν είναι ρε
αλιστικό το ενδεχόμε
νο dpons του lockdown 
την 1η Δεκεμβρίου και 
την περασμένη Πέμπτη 
να ανακοινώνει επισή
μου την παράτασή του 
για μία εβδομάδα, έωβ τα 
ξημερώματα ms 7ns Δε
κεμβρίου.

Πλέον, το επιτελείο

ms κυβέρνησηβ διαμη
νύει ότι «χρονοδιάγραμ
μα δεν υπάρχει αυτή τη 
στιγμή, γιατί επικεντρω
νόμαστε στη μάχη», δε
δομένου ότι το επιδημι- 
ολογικό φορτίο εξακο
λουθεί να είναι υψηλό 
στην επικράτεια. Μάλι
στα, εφόσον χρειαστεί, 
θα γίνουν και επιτάξει 
όπου χρειαστεί, oncos συ
νέβη με τα δύο ιδιωτικά

θεραπευτήρια στη Θεσ
σαλονίκη, αν και πρώτη 
επιλογή -oncos λένε- πα
ραμένει η ενίσχυση του 
ΕΣΥ. Την ίδια ώρα, σε 
ετοιμότητα βρίσκονται οι 
Ενοπλεβ Δυνάμειβ και οι 
υγειονομία δομέβ tous, 
έτοιμεβ npos αξιοποίηση, 
σε τυχόν απρόβλεπτεβ 
καταστάσειβ, κάτι που 
φανερώνει την κρισιμό
τητα ms κατάστασηβ.

ΟΣΟΝ ΑΦΟΡΑ την άρση του lockdown, 
oncos αναφέρουν πηγέε ms κυβέρνη- 
ons, θα πρόκειται για ένα πολύ προσε
κτικό άνοιγμα, με τη γνώμη των ειδι
κών να έχει τον κυρίαρχο ρόλο, καθώβ 
θα ήθελαν να αποφύγουν το σύστημα 
«ακορντεόν», δηλαδή του επαναλαμβα
νόμενου ανοιγοκλεισίματοβ. Ο πρωθυ
πουργός, κατά τη διάρκεια διαδικτυακάς 
σύνδεσης με mv ψηφιακή τάξη μαθητών 
στην Κρήτη, επιβεβαίωσε ότι τα σχολεία 
θα ανοίξουν όταν το επιτρέψουν οι ειδι
κοί και οι επιστήμονες, οι οποίοι παρα
κολουθούν την πορεία ms επιδημίας, 
αλλά θα είναι τα πρώτα που θα ανοίξουν, 
και θα ακολουθήσει η Δευτεροβάθμια 
Εκπαίδευση.

Σύμφωνα με ένα σενάριο, τα δημο
τικά σχολεία υπάρχει η σκέψη να ανοί
ξουν ous 7 Δεκεμβρίου, ενώ τα Λύκεια

μία εβδομάδα αργότερα, oris 14 Δεκεμ
βρίου. Την ίδια ημέρα υπάρχει η σκέψη 
να ανοίξουν, λαμβάνονταβ υπόψη όλα 
τα υγειονομικά πρωτόκολλα, και το λια

νεμπόριο, τα εποχιακά είδη και τα κατα
στήματα παιχνιδιών, για να ακολουθή
σει αργότερα η εσπαση.

To «click away»
Μελετάται επίση5 ένα από τα μέτρα που 
θα εφαρμοστούν να είναι η λειτουρ
γία των αγορών με τον τρόπο του click 
away, δηλαδή να γίνεται η παραγγελία 
από τον καταναλωτή στο κατάστημα, να 
ετοιμάζεται και, με ραντεβού σε καθο
ρισμένη ώρα, να γίνεται η παραλαβή. 
Ετσι, σύμφωνα με tous αρμοδίους, θα 
μειωθεί ο κίνδυνος συνωστισμού στα 
καταστήματα.

Ειδικά η επαναλειτουργία του λια
νεμπορίου αναμένεται να πραγματο
ποιηθεί με tous κανόνες περί επιτρε
πόμενου αριθμού ατόμων, ανάλογα με 
το εμβαδόν του καταστήματος. Em'ons,

τα κέντρα διασκέδασης σχεδιάζεται να 
παραμείνουν κλειστά mv περίοδο των 
εορτών, κάτι που ενδεχομένου θα συμ
βεί και με τα μπαρ.

Επειδή όμως ο κίνδυνος νέας επιδεί
νωσή σε υγειονομικό επίπεδο είναι με
γάλος, oncos λένε στην κυβέρνηση, «δεν 
μπορούμε να κάνουμε εκπτώσεις σε θέ
ματα που σχετίζονται με την ανθρώπινη 
ζωή και την υγεία των πολιτών. Επιμέ
νουμε να βάζουμε αυτήν, oncos και στο 
πρώτο κύμα ms πανδημίαβ, πάνω απ’ 
όλα, γνωρίζοντας us συνέπειες aums 
ms επιλογής». Αυτό που επαναλαμβά
νουν σταθερά στο Μέγαρο Μάξίμου είναι 
ότι οι χριστουγεννιάτικες γιορτέβ θα εί
ναι πολύ διαφορεηκές από us περσινές 
και θα μοιάζουν περισσότερο με το περα
σμένο Πάσχα σε ό,π έχει να κάνει με τα 
περιοριστικά μέτρα.
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1  «Τζογάρουν» με την άρση του lοckdown κορυφαίοι υπουργοί!
Πηγή: ΚΥΡΙΑΚΑΤΙΚΗ

ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ
Σελ.: 4-5 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-11-2020

ckdown κορυφαίοι υπουργοί!
Ξεπεράσαμε τον μέσο όρο ms Ε.Ε. σε θανάχουβ

ΤΗΝ ΙΔΙΑ σηγμή που ο πρωθυπουρ- 
yos και οι υπουργοί συναγωνίζονται 
ο έναβ τον άλλον για την περισσό
τερο άστοχη και επικίνδυνη δήλω
ση, ο Kopovoios σαρώνει την Ελλά
δα, με tous νεκρουβ να έχουν ξεπε- 
ράσει μέχρι στιγμήβ tous 1.500 τον 
μήνα Νοέμβριο. Είναι αδιανόητο το 
μέγεθοβ ms τραγωδίαβ. Tous προη- 
γούμενουβ οκτώ μήνεβ είχαν χαθεί 
635 συνάνθρωποί pas από την παν
δημία Η κατάσταση έχει ξεφύγει, με 
την Ελλάδα να κατατάσσεται πλέον 
eras χώρεβ που δεν καταφέρνουν να 
διαχειριστούν καλά το δεύτερο κύμα 
ms πανδημίαβ. Είναι χαρακτηριση- 
κό ότι σύμφωνα με tous πίνακεε του 
Our World in Data, (ourworldindata. 
org) που χρησιμοποιεί τα επίσημα 
στοιχεία του Ευρωπαϊκού Κέντρου 
Πρόληψηβ και Ελέγχου των Νό
σων (European Centre for Disease 
Prevention and Control), σπιν Ελλά
δα έχει παρουσιάσει δραματική εκθε- 
ηκή αύξηση ο δείκτηβ των επιβεβαιω
μένων νέων θανάτων ανά εκατομμύ
ριο πληθυσμού.

Είναι ο δείκτηβ που παρουσιάζει 
τον ρυθμό ms θνησιμότηταβ ms νό
σου και eras 24 Νοεμβρίου η Ελλά
δα με 7,52 νέουβ θανάτουs ανά εκα
τομμύριο πληθυσμού ξεπερνούσε 
τον μέσο όρο ms Ε.Ε., που ήταν 7,51, 
ενώ την επόμενη ημέρα ο ίδιοβ δεί- 
lems ms Ε.Ε. ήταν 7,57 και στην Ελ
λάδα εκτοξευόταν στο 8,05 (νέοι θά

νατοι ανά εκατομμύριο πληθυσμού) 
και am συνέχεια ανήλθε στο 8,42.

Οι συγκρίσειβ με άλλεβ χώρεβ, 
που είτε έχουν αντίστοιχο πληθυσμό 
είτε όχι, δεν έχει καμία σημασία, πα
ρά μόνο γι' auTO0s που βγάζουν πα- 
νηγυρικέβ κραυγέ5 για να κρύψουν 
ns ευθύνεβ tous, oncos ο Λδωνιβ Γε- 
ωργιάδη5 ή ο Γιώργοβ Γεραπετρίτηβ, 
που -ούτε λίγο ούτε πολύ- pas είπε 
όη αν είχαμε περισσότερεβ ενταη- 
κέβ, θα είχαμε και περισσότερουβ νε
κρούβ. Πεδίο δόξηβ λαμπρόν για τον 
υπουργό που με την ίδια λογική πρέ
πει να κλείσει τα νεκροταφεία...

Την ώρα που το Εθνικό Σύστη
μα Υγείαβ στη βόρεια Ελλάδα έχει 
γοναησει, τεράστια πίεση δέχεται 
και η Ατηκή Σύμφωνα με στοιχεία 
από την ΠΟΕΔΗΝ η πληρότητα των

ΜΕΘ την Παρασκευή είχε ανά νοσο
κομείο gjs εξήβ:

Σισμανόγλειο: 14 αοθενείβ σε 14 
κλίνεβ. ΝΙΜΓΣ: 4 ασθενείβ σε 4 κλί- 
ves. Ελπίβ: 5 ασθενείβ σε 6 κλίνεβ. «Γ. 
Γεννηματάβ»: 7 ασθενείβ σε 11 κλί
νε s (υπήρξαν θάνατοι ns τελευταίεβ 
ώρε5). «Σωmpίa»: 71 ασθενείβσε 79 
κλίνεβ. Ευαγγελισμόβ: 29 ασθενεί^ σε 
32 κλίνεβ (υπάρχει ακόμη μία μονά
δα αυξημένηβ φρονηδαβ δυναμικό- 
nnas 12 κλινών). Ασκληπιείο Βού- 
λαβ: 8 ασθενείβ eras 12 κλίνε s (υπήρ
ξαν θάνατοι ns τελευταίεβ ώρε8). 
Αττικόν: 23 αοθενείβ σε 23 κλίνεβ. 
Ετοιμάζεται ήδη η καρδιοχειρουργι
κή μονάδα προκειμένου να λειτουρ
γήσει cos ΜΕΘ κορονοϊού δυναμικό- 
mcas 8 κλινών. Θριάσιο: 8 ασθενείβ 
σε 8 κλίνεβ.
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1  Αναγκαίος ο επανασχεδιασμός του ΕΣΥ
Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ

ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Σελ.: 10 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-11-2020

Επιφάνεια: 829.73 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

» ΥΠΟΓΡΑΜΜΙΣΤΗΚΕ ΣΤΟ ΔΙΑΔΙΚΤΥΑΚΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ ΤΩΝ ΦΑΡΜΑΚΟΠΟΙΩΝ

Αναγκαίος ο επανασχεδιασμός του ΕΣΥ
Επιβαρυντική η παχυσαρκία στην πανδημία τόνισε ο Κωνσταντίνος Γουργουλιάνης - 
Στη ανάγκη δημιουργίας νέων δεδομένων αναφέρθηκε ο καθηγητής Ηλίας Μόσιαλος

Ηλίας Μόσιαλος
Χρειαζόμαστε πο
λύ καλύτερο σχε
δίασμά σε κλινικές 
δοκιμές

Κωνσταντίνος
Γουργουλιάνης
0 παχύσαρκος 
έχει διπλάσιο κίν
δυνο από κάποιον, 
που δεν είναι πα
χύσαρκος

Αθηνά Κουκουφλή
Απαιτητικός 
ο ρόλος του 
φαρμακοποιού 
στην περίοδο 
της πανδημίας

ΧρύσαΧατζόγλου
Υπάρχουν 
αποτελεσματικές 
μέθοδοι διακοπής 
του καπνίσματος

Κώστας Ματσιόλης
Ζητάμε από την πο
λιτεία να διαμορφώ
σουμε νέο πλαίσιο 
λειτουργίας 
των φαρμακείων

Τ
ην ανάνκη επανασχεδιασμού 
του Εθνικού Συστήματος Υγεί
ας, τον επιβαρυντικό ρόλο της 
παχυσαρκίας στην πανδημία, καθώς 

και θεμελιώδη ζητήματα που σχετίζον
ται με την ουσιαστική συμβολή των φαρ
μακείων έθεσαν στο επίκεντρο του 6ου 
Πανθεσσαλικού Φαρμακευτικού Συνε
δρίου, που διεξάγεται διαδικτυακά και 
ολοκληρώνεται σήμερα, διακεκριμένοι 
επιστήμονες.

Ρεπορτάζ: ΓΛΥΚΕΡΙΑ ΥΔΡΑΙΟΥ

Το διήμερο διαδικτυακό συνέδριο 
διοργανώνεται από τους Φαρμακευτι
κούς Συλλόγους Θεσσαλίας, με την ευ
θύνη του Φαρμακευτικού Συλλόγου Λά
ρισας και την αιγίδα του Πανελληνίου 
Φαρμακευτικού Συλλόγου και του Ινστι
τούτου Διά Βίου Εκπαίδευσης και Επαγ
γελματικής Ανάπτυξης Φαρμακοποιών, 
υπό τον κεντρικό τίτλο «Κάθε ανάσα έχει 
αξία. Ο ρόλος του φαρμακοποιού στην 
αντιμετώπιση των αναπνευστικών προ
βλημάτων».

Οι εισηγητές της χθεσινής, πρώτης μέ
ρας του συνεδρίου αναφέρθηκαν σε ζη
τήματα που σχετίζονται με την πανδη
μία.

Στην ανάγκη επανασχεδιασμού του 
Εθνικού Συστήματος Υγείας, με το 
Υπουργείο Υγείας σε ρόλο στρατηγικού 
σχεδιασμού, αναφέρθηκε στην εισήγη
σή του ο καθηγητής Οικονομικών Υγεί
ας στο London School of Economics 
Ηλίας Μόσιαλος, τονίζοντας ιδιαιτέρως 
τη σημασία των ρυθμιστικών αρχών. Πα
ράλληλα μίλησε για την ανάγκη σύγχρο
νων νοσοκομείων, τονίζοντας ότι τα ήδη 
υπάρχοντα έχουν σχεδιαστεί σύμφωνα 
με τις προδιαγραφές παλαιότερων επο
χών, ενώ σημείωσε ότι πρέπει να επανα- 
σχεδιαστεί το σύστημα υγείας στη θεσ 
σάλιά, με επίκεντρο το Πανεπιστημιακό 
Νοσοκομείο της Λάρισας, με στόχο τη 
μεταφορά τεχνογνωσίας και ενίσχυσης 
της συνεργατικότητας στο πεδίο της 
πρωτοβάθμιας φροντίδας υγείας.

Με λόγο σαφή και κατανοητό, ο διακε
κριμένος καθηγητής μίλησε για τη σημα
σία του σωστού προγράμματος προσυμ- 
πτωματικού ελέγχου και τη θέσπιση ενι
αίου συστήματος συλλογής δεδομένων, 
με τον ΕΟΔΥ να αναλαμβάνει κομβικό 
ρόλο. «Στόχος είναι να βελτιωνόμαστε, 
να βελτιώνονται οι τεχνικές που εφαρ
μόζονται», είπε.

Αναπτύσσοντας τις θέσεις του, ο κ. 
Μόσιαλος τάχθηκε υπέρ του δημόσιου 
συστήματος υγείας, επισημαίνοντας, 
ωστόσο, ότι πρέπει να δημιουργηθεί ενι
αία βάση δεδομένων, που θα επιτρέψει 
την καλύτερη διαχείριση των περιστατι

κών. Δεν παρέλειψε να αναφερθεί και 
στη σημασία του προσυμπτωματικού 
ελέγχου, της έγκαιρης διάγνωσης ασθε
νειών, προκειμένου να «αποσυμφορη- 
θεί» το σύστημα υγείας, με τους υγει
ονομικούς και τους φαρμακοποιούς σε 
κομβικό ρόλο.

Σαφής και κατηγορηματικός ο Ηλίας 
Μόσιαλος, μίλησε για συνεργατικότητα, 
ανέφερε ότι η πολυνοσηρότητα είναι συ
χνότερη σε ηλικιωμένους, με μελέτες 
που διενεργήθηκαν στον Καναδά να δεί
χνουν, ωστόσο, ότι είναι υψηλότερες σε 
νεότερες ηλικίες, σε εργαζόμενο πλη
θυσμό από 30 έως 65 ετών.

Όπως επεσήμανε μεταξύ άλλων «χρει
αζόμαστε πολύ καλύτερο σχεδίασμά σε 
κλινικές δοκιμές», ενώ δήλωσε «υπέρ 
της μαθησιακής διαδικασίας και τεκμη
ρίωσης, της μεταφοράς τεχνογνωσίας 
μέσα στο σύστημα υγείας και της συνερ- 
γατικότητας».

Ευάλωτοι οι παχύσαρκοι
Στον επιβαρυντικό ρόλο της παχυσαρ

κίας στην πανδημία και στα λοιμώδη νο
σήματα γενικότερα, αναφέρθηκε ο κα
θηγητής Πνευμονολογίας στο Τμήμα Ια
τρικής του Πανεπιστημίου Θεσσαλίας 
και διευθυντής της Πνευμονολογικής 
Κλινικής Λάρισας Κωνσταντίνος Γουρ- 
γουλιάνης.

Όπως επεσήμανε μεταξύ άλλων «οι 
καταστάσεις που θέτουν σε κίνδυνο 
ασθενή με λοίμωξη είναι η καρδιακή 
ανεπάρκεια, χρόνια αποφρακτική πνευ
μονοπάθεια, διαβήτης και ιδιαιτέρως σε 
νέους ανθρώπους η παχυσαρκία». Πα
ράλληλα δεν παρέλειψε να αναφερθεί 
στον κίνδυνο που αντιμετωπίζουν ασθε
νείς με καρκίνο που λαμβάνουν ανοσο- 
κατασταλτικά φάρμακα.

Οι ασθενείς που κινδυνεύουν είναι οι 
ευπαθείς ομάδες, μετά χρόνια προβλή
ματα υγείας να αποτελούν ιδιαιτέρως 
επιβαρυντικό παράγοντα για τα άτομα 
μεγαλύτερης ηλικίας, 60 ετών και άνω, 
ενώ στις μικρότερες ηλικίας, που δεν 
έχουν συνοσηρότητες, «ο πιο σημαντι
κός παράγοντας επιδείνωσης της κατά
στασης του ασθενούς, είναι η παχυσαρ
κία», τόνισε ο κ. Γουργουλιάνης.

Στη διάρκεια της διαδικτυακάς του ει
σήγησης, κατέστησε σαφές ότι οι παχύ
σαρκοι είναι ευάλωτοι και έχουν μεγαλύ
τερο κίνδυνο να εκδηλώσουν βαριά νό
σο, με την παχυσαρκία να συνδέεται, ως 
επιβαρυντικός παράγοντας, και με την 
παρούσα πανδημία. «Οι παχύσαρκοι 
όταν ξαπλώνουν, πιέζουν τα πνευμόνια 
τους, ολοιμώδης ιστός παράγει φλεγμο
νώδεις ουσίες, έχουν μεγάλο φορτίο για 
να αναπνεύσουν. Η παχυσαρκία επιβα
ρύνει τον οργανισμό, το είχαμε δει και το 
2009 στη γρίπη, το βλέπουμε και τώρα.

Είναι ο σημαντικότερος επιβαρυντικός 
παράγοντας για την άσχημη εξέλιξη 
ασθενών νεώτερης ηλικίας που έχουν 
προσβληθεί από κορονοϊό», επεσήμανε 
ο καθηγητής, για να προσθέσει: «0 πα
χύσαρκος έχει διπλάσιο κίνδυνο από κά
ποιον που δεν είναι παχύσαρκος, να νο
σηλευτεί βαριά και να πεθάνει».

Βασικές προϋποθέσεις, κατά συνέ
πεια, είναι ο υγιεινός τρόπος ζωής, η φυ
σική δραστηριότητα, η διατήρηση του 
σωματικού βάρους σε φυσιολογικά επί
πεδα και παράλληλα προσοχή στη δια
τροφή. «Σε αυτή τη φάση ζούμε στην 
ύπαιθρο όσο γίνεται περισσότερο, προ
σέχουμε τη διατροφή μας και τη δίαιτά 
μας», τόνισε ο κ. Γουργουλιάνης.

Διαχείριση ασθενών 
με αναπνευστικά 

προβλήματα
Στην αναγνώριση, διαχείριση και υπο

στήριξη ασθενούς με αναπνευστικά 
προβλήματα αναφέρθηκε η φαρμακο
ποιός Αθηνά Κουκουφλή, προσεγγίζον
τας το ρόλο του φαρμακοποιού από τη 
στιγμή της πρώτης επαφής με τον ασθε
νή που παρουσιάζει αναπνευστικά προ
βλήματα, έως και την επίλυση του θέμα
τός του. Η λήψη ιστορικού, η αναγνώρι
ση των συμπτωμάτων του ασθενούς, η 
εκτίμηση της κατάστασής του, η παρα
πομπή σε ειδικό ιατρό και η πρόταση 
συμπτωματικής αγωγής από τον φαρμα
κοποιό συνθέτουν όλα μαζί τον απαιτητι
κό του ρόλο. Ιδιαίτερη μνεία έκανε επί
σης στον ρόλο του φαρμακοποιού ως 
προς την εκπαίδευση του ασθενούς σε 
σχέση με την αγωγή του καθώς και ως 
προς την ψυχολογική του υποστήριξη 
και τη συμμόρφωσή του, ενώ τόνισε τον 
ρόλο του φαρμακοποιού στη νέα πραγ
ματικότητα, όπως αυτή διαμορφώνεται

από την πανδημία C0VID-19.

Η επίπτωση 
του καπνίσματος

Τις αποτελεσματικές μεθόδους για τη 
διακοπή του καπνίσματος ανέπτυξε η 
καθηγήτρια Ιατρικής Φυσιολογίας, στο 
Τμήμα Ιατρικήςτου Πανεπιστημίου Θεσ
σαλίας Χρυσή Χατζόγλου, κάνοντας λό- 
yo για «εθισμό», με τη νικοτίνη να χαρα
κτηρίζεται «ισχυρά εξαρτησιογόνο ου
σία».

Αναλύοντας τις θέσεις της, επεσήμανε 
τον κομβικό και καθοριστικό ρόλο των 
επαγγελματιών υγείας σε σχέση με την 
διακοπή του καπνίσματος σε όλα τα επί
πεδα. «Ανόλοι εκπαιδευτούμε να κάνου
με αποτελεσματική συμβουλευτική πα
ρέμβαση σε σύντομο χρονικό διάστημα, 
σε βάθος χρόνου αυτό θα έχει ένα τερά
στιο όφελος. Σήμερα το κάνουμε σε μι
κρό ποσοστό. Λιγότεροι από το 50% των 
καπνιστών έχουν έστω και αυτή τη σύν
τομη συμβουλευτική παρέμβαση» υπο
γράμμισε.

«Υπάρχουν αποτελεσματικές μέθοδοι 
διακοπής του καπνίσματος, τις οποίες, 
δυστυχώς οι καπνιστές δεν τις επιλέ
γουν. Είτε γιατί δεν είναι ενημερωμένοι, 
είτε γιατί φοβούνται, για πάρα πολλούς 
λόγους επιλέγουν το λιγότερο αποτελε
σματικό τρόπο, που είναι να διακόψουν 
μόνοι τους το κάπνισμα. Οι εργαζόμενοι 
στον τομέα της υγείας πρέπει να εκπαι
δευτούν και να βοηθήσουν σε αυτή την 
κατεύθυνση. Να βοηθηθεί ο πληθυ
σμός των καπνιστών», είπε.

Πεδίο προβληματισμού
Πεδίο προβληματισμού και διαλόγου 

άνοιξε το διήμερο διαδικτυακό συνέ
δριο των φαρμακοποιών, θέτοντας πα
ράλληλα στο τραπέζι του διαλόγου θε

σμικά και συνδικαλιστικά ζητήματα.
Με την ανάγκη διεύρυνσης της μάθη

σης να κυριαρχεί στις εργασίες του διή
μερου συνεδρίου που συνεχίζονται σή
μερα, ο πρόεδρος του Φαρμακευτικού 
Συλλόγου Μαγνησίας Κώστας Ματσιό
λης, δήλωσε στον ΤΑΧΥΔΡΟΜΟ: «Βρι
σκόμαστε σε μια περίοδο εξέλιξης. Εί
ναι μια περίοδος όπου ο κλάδος μας το 
τελευταίο διάστημα έχει ενισχύσειτη μά
θηση. θέλει να αποδείξει ακόμη περισ
σότερο ότι η γνώση είναι καθοριστικό 
σημείο για την επιβίωση του ελληνικού 
φαρμακείου».

Με την ανάγκη συνέχισης των δράσε
ων επιμόρφωσης να μπαίνουν στο «κά
δρο» του συνεδρίου, τα μεγαλύτερα ζη
τήματα που απασχολούν τον κλάδο των 
φαρμακοποιών είναι η θεσμοθέτηση 
υπηρεσιών και οι συνενώσεις φαρμα
κείων. «Υπάρχουν προτάσεις που αφο
ρούν το πόρισμα της ομάδας για συνε
νώσεις φαρμακείων. Για να πραγματο
ποιηθούν αυτές οι υπηρεσίες στα φαρ
μακεία μας, πρέπει να είναι ισχυρά. Τα 
ήδη υπάρχοντα φαρμακεία μας συνή
θως είναι ατομικά. Αρα θα πρέπει να 
προβούμε στη δημιουργία μεγάλων μο
νάδων με συνενώσεις και στο πλαίσιο 
του συνεδρίου θα παρουσιαστεί μια ολσ 
κληρωμένη πρόταση, από μέρους της 
αρμόδιας επιτροπής του πανελληνίου 
Φαρμακευτικού Συλλόγου, για να μας 
παρουσιάσει πως μπορούμε στα επόμε
να βήματά μας να προχωρήσουμε σε συ
νενώσεις», ανέφερε ο πρόεδρος.

Κλείνοντας, τόνισε ότι: «Ζητάμε από 
την πολιτεία να διαμορφώσουμε νέο 
πλαίσιο λειτουργίας των φαρμακείων, 
να δημιουργηθεί επικαιροποιημένος 
φαρμακευτικός κώδικας και να βαδί
σουμε στις νέες, σύγχρονες και απαιτη
τικές συνθήκες που απαιτούνται».
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1  ΥΠΕΡΚΟΜΜΑΤΙΚΗ ΠΡΟΣΠΑΘΕΙΑ ΠΑ ΤΟ ΕΣΥ
Πηγή: ΒΗΜΑ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ Σελ.: 56 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-11-2020

Επιφάνεια: 322.96 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 55380

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

mini

ΥΠΕΡΚΟΜΜΑΤΙΚΗ 
ΠΡΟΣΠΑΘΕΙΑ ΠΑΤΟ ΕΣΥ

ΤΟΥ ΓΙΩΡΓΟΥ ΠΑΠΑΧΡΗΣΤΟΥ

εξέλιξη της πανδημίας στη χώρα, 
ασφαλώς δεν είναι εκείνη που θα πε- 
ρίμενε κανείς. Ολοι πιστεύαμε ότι το 
αναμενόμενο δεύτερο κύμα, που οι 
επιστήμονες οι ίδιοι προσδιόριζαν για 
τα τέλη του φθινοπώρου, αρχές χειμώ
να, ήρθε πολύ νωρίτερα και κατέλα
βε εξαπίνης κυβέρνηση, επιστήμονες, 

Εθνικό Σύστημα Υγείας.
Είναι γεγονός ότι όπως καν στο Μεταναστευ- 
τικό (που η κυβέρνηση θεωρούσε ότι θα 
συνεχίζονταν εσαεί οι μηδενικές ροές που 
σημειώνονταν τους τελευταίους μήνες της δι
ακυβέρνησης ΣΥΡ1ΖΑ και εξ αυτού του λό
γου πιάστηκε στον ύπνο), έτστ και στο θέμα 
της πανδημίας επικράτησε ένας ακατανόητος 
εφησυχασμός, αμέσως μετά την έξοδο της χώ
ρος από το πρώτο, επιτυχές lockdown. 
Ευρύνονταν οι προβλέψεις των επιστημόνων 
περί του χρόνου εκδήλωσης του δεύτερου κύ
ματος του κορωνοϊού; Εστράφη όλη η προ
σοχή της κυβέρνησης και του Πρωθυπουργού 
στη διαχείριση της ελληνοτουρκικής κρίσης; 
Παραπλανήθηκαν από την επιτυχία της άνοι
ξης και πίστεψαν ότι με τον ίδιο τρόπο θα 
αντιμετώπιζαν το δεύτερο κύμα του ιού; Αντι
κειμενικά προσεγγίζοντας το θέμα, θα έλε
γα ότι είχαν σημαντική συμβολή και οι τρεις 
προαναφερθένχες λόγον. ΣπαταΛήθηκε πο
λύτιμος χρόνος παραμονής σας δάφνες που 
επιδαψιλέυσε στην κυβέρνηση η Ευρώπη αλλά 
και η υπόλοιπη υφήλιος για την επιτυχή αντι
μετώπιση της πανδημίας. Και δεν έγιναν όσα 
έπρεπε να γίνουν.
Επαίρεται η κυβέρνηση, και σωστά, ότι κατά- 
φερε να διπλαστάσει τις κλίνες ΜΕΘ επί των 
ημερών της. Ναι, αν μέτρο σύγκρισης είναι η 
καταστροφική πολιτική στον χώρο της Υγείας 
στα 4 Vi χρόνια της διακυβέρνησης ΣΥΡ1ΖΑ, 
όντως η κυβέρνηση Μητσοτάκη τα έχει κατα
φέρει καλύτερος Αλλά αστό είναι το ζητούμε
νο; Ο διπλαστασμός των ΜΕΘ; Και γιατί μόνο 
να διπλασταστούν οι ΜΕΘ και όχι να τριπλα
σιαστούν; Και πού είναι οι χιλιάδες προσλή
ψεις γιατρών; Νοσηλευτικού προσωπικού; Ο 
υπουργός Υγείας κ. Κικίλιας απηύθυνε προς 
ημερών δραματική έκκληση στον ιατρικό 
κόσμο να σπεύσει να προσληφθεί στο ΕΣΥ. 
Ανταποκρίθηκαν ελάχιστοι. Οταν οι μισθοί 
παραμένουν καθηλωμένοι επί μια δεκαετία 
στα επίπεδα που τους συμπίεσαν τα μνημόνια, 
ποιο ακριβώς είναι το κίνητρο σε έναν γιατρό 
να σπεύσει να προσληφθεί στο Δημόσιο;
Το ζήτημα είναι σύνθετο και δεν είναι τωρινό. 
Ελαχε στην κυβέρνηση Μητσοτάκη ο κλήρος 
να βρεθεί εν μέσω πανδημίας, με ένα ΕΣΥ το 
οποίο μετά βίας στέκεται στα πόδια του. Εί
ναι τεράστιο πρόβλημα αυτό. Αλλά είναι και 
μια ευκαιρία να προχωρήσει στην ουστασχν- 
κη αναδιοργάνωση του ΕΣΥ. Σε συνεργασία 
με τα κόμματα της αντιπολίτευσης. Να είναι 
μια υπερκομματική προσπάθεια αυτή. Ωστε 
να εκλείψουν από χη μέση και ον λαϊκισμοί 
του είδους «να αυξηθούν οι μισθοί των για
τρών στις 2.000 ευρώ και να συμπεριληφθούν 
στα βαρέα και ανθυγιεινά οι νοσηλευτές και 
οι νοσηλευτριες», όπως ζητάει επίμονα ο κ. 
Τσίπρας. Ή το εξόχως μικροκομματικό εφεύ
ρημα ότι «θα καταθέσει άμεσα σχέδιο για 
την αναμόρφωση του ΕΣΥ». Ο κ. Τσίπρας που 
κυβερνούσε το 2015-2019 και δεν έβαλε ένα 
λιθαράκι για τη βελτίωση του ΕΣΥ...
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1  Αγωνία για το Κέντρο Υγείας Ζαγοράς
Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ

ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Σελ.: 24 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-11-2020

Επιφάνεια: 477.95 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αγωνία για το Κέντρο Υγείας Ζαγοράς
Καταρρέει, παρά τη χρηματοδότηση, που κόλλησε στη γραφειοκρατία - 
Προβληματισμός για τη στελέχωσή του με γιατρούς από το νέο έτος

Ι
ανουάριος 2018: Στις αρχές του έτους αποκαλυ
πτική έκθεση αυτοψίας του Υπουργείου Υγείας 
στο Κέντρο Υγείας Ζαγοράς έδινε υπόσταση στην 
κραυγή αγωνίας της τοπικής κοινωνίας για μία δομή 

που καταρρέει.

Κλιμάκιο μηχανικών της Διεύθυνσης Τεχνικών 
Υπηρεσιών του Υπουργείου Υγείας κατέγραφε λε
πτομερώς όλα τα προβλήματα που αντιμετωπίζει 
το κτίριο με σημαντικότερα τις εκτεταμένες βλά
βες στις στέγες, τις φθορές στα κουφώματα μο
νού υαλοστασίου ασύμβατα με τις σύγχρονες προ
διαγραφές και τις τοπικές συνθήκες, οξείδωση 
οπλισμών υποστυλωμάτων και αποσάθρωση τμη
μάτων της επι κάλυψης τους, αστοχίες αρμών, ρηγ- 
μάτωση τοιχίου, υγρασίες και φθορές σε επιχρί
σματα, τοπικά ρωγμές αποκόλλησης τοιχοποιιών 
και φέροντος οργανισμού κ.α.

Το κτίριο, το οποίο χρήζει ενεργειακής αναβάθ
μισης, έχει άμεση ανάγκη εκτέλεσης των οικοδο
μικών εργασιών που περιγράφονται οτην έκθεση 
αυτοψίας και πρέπει να εκτελεστούνάμεσα και κα
τά προτεραιότητα καθώς η όποια καθυστέρηση 
θα επιδεινώσει την κατάσταση του κτιρίου και θα 
θέσει υπό αμφισβήτηση τη συνέχιση της ασφα
λούς λειτουργίας του ως μονάδα υγείας.

Αυτή η έκθεση αυτοψίας αποτέλεσε το καμπανά
κι του Δήμου προς τα στελέχη της Κυβέρνησης για 
την άμεση επίλυση των προβλημάτων.

Λίγες ημέρες αργότερα μέσα από κατευθύνσεις 
που έλαβε από το ίδιο το Υπουργείο, η 5η Υγειονο
μική Περιφέρεια Θεσσαλίας συνέταξε φάκελο για 
την ένταξη του έργου στο Πρόγραμμα Δημοσίων 
Επενδύσεων και την άμεση χρηματοδότηση των ερ
γασιών αποκατάστασης. Νοέμβριος 2020: Η κατά
σταση στο Κέντρο Υγείας Ζαγοράς παραμένει ως 
έχει.

Το Υπουργείο Υγείας από το 2019 έχει εγκρίνει 
και έχει αποδώσει δαπάνη ύψους 175.000 ευρώ 
για τις επισκευαστικές εργασίες που απαιτούνται και 
την ενεργειακή αναβάθμιση των κτιριακών εγκατα
στάσεων του Κέντρου Υγείας, όμως δεν έχει μπει 
ούτε... καρφί.

«Χαμένο»στη γραφειοκρατία
«Το έργο χάθηκε στη γραφειοκρατία» αναφέρει ο 

αντιδήμαρχος Ζαγοράς - Μουρεσίου, Αποστολής 
Κοντογιώργος, ο οποίος μόλις πρόσφατα είχε συ
νομιλία για το ζήτημα με την αντιπεριφερειάρχη 
Μαγνησίας Δωροθέα Κολυνδρίνη. Σύμφωνα με 
τον κ. Κοντογιώργο «αγκάθι» για την υλοποίηση του 
έργου αποτελεί το γεγονός ότι η 5η ΥΠΕ Θεσσα
λίας δεν διαθέτει τεχνική υπηρεσία για να μπορέ
σει να υλοποιήσει το έργο. «Είχε εξεταστεί η λύση 
της συνεργασίας με την Περιφέρεια Θεσσαλίας για 
να μπορέσουν να γίνουν οι εργασίες, φαίνεται 
όμως ότι υπάρχει πρόβλημα. Το έργο εκκρεμεί 
από το 2019. Εχουν αξιοποιηθεί μόλις 35.000 ευ
ρώ που αφορούσαν στην ενεργειακή αναβάθμιση 
του κτιρίου. Μπήκε καινούριος λέβητας, ηλεκτρο- 
λογικός πίνακας και φωτισμός, όμως το πρόβλημα

της στέγης μέσω της οποίας μπαίνουν νερά παρα
μένει», παρατηρεί ο κ. Κοντογιώργος.

Υποστελεχωμένο εν μέσω πανδημίας
Το κτιριακό πρόβλημα που παραμένει δεν είναι 

το μοναδικό. Εν μέσω πανδημίας το Κέντρο Υγείας 
Ζαγοράς που καλείται να εξυπηρετήσει περί τους 
7.000 μόνιμους κατοίκους εξακολουθεί να είναι 
υποστελεχωμένο ενώ εκφράζεται αγωνία για το τι 
θα γίνει από το νέο έτος.

Σύμφωνα με τον κ. Κοντογιώργο δύο γενικοί για
τροί περιμένουν την μετάθεσή τους από το νέο 
έτος, ενώ παιδίατρος δεν υπάρχει τα τελευταία 15 
χρόνια. «Υπάρχει αγωνία τι θα γίνει από το νέο έτος 
μόλις φύγουν οι δύο γενικοί γιατροί. Πώς θα εξυ
πηρετηθεί όλος αυτός ο κόσμος; Το πρόβλημα εί
ναι μεγάλο», σημειώνει ο ίδιος.
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1  Στη μάχη οι εφεδρείες της Αττικής
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 6 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-11-2020

Επιφάνεια: 744.86 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Στη μάχη οι εφεδρείες της Αττικής
Τα νοσοκομεία στην Αθήνα είναι έτοιμα να βοηθήσουν στην αποφόρτιση της δραματικής κατάστασης του ΕΣΥ στη Βόρεια Ελλάδα

Η πρώτη αεροδιακομιδή διασωληνωμένων ασθενών, από τη Δράμα στην Αττική, που έγινε την προηγούμενη Πέ
μπτη, καταδεικνύει το αδιέξοδο που βιώνουν οι γιατροί στις μονάδες εντατικής θεραπείας της Μακεδονίας.

ΚΟΡΩΝΟΙΟΣ 
ΤΟ ΔΕΥΤΕΡΟ 
ΚΥΜΑ

Της ΠΕΝΝΥΣ ΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ

Οι υγειονομικές εφεδρείες ins Αττικής 
ενδέχεται να κληθούν να συνδρά
μουν δραστικά στην αποφόρτιση της 
πρωτόγνωρης, δραματικής πίεσης 
που δέχεται το σύστημα υγείας στη 
Βόρεια Ελλάδα από τον κορωνοϊό. Η 
πρώτη αεροδιακομιδή διασωληνω- 
μένων ασθενών COVID-19 μεταξύ 
ηπειρωτικών περιοχών της χώρας 
και συγκεκριμένα από τη Δράμα στην 
Αττική, που έγινε την προηγούμενη 
Πέμπτη, καταδεικνύει το αδιέξοδο 
που βιώνουν οι γιατροί στις μονά
δες εντατικής θεραπείας της Μακε
δονίας, αλλά και τον δρόμο που θα 
ακολουθήσουν οι υγειονομικές αρχές 
και το επόμενο διάστημα. Αλλωστε, 
«όσο νοτιότερα» τόσο και πιο ελεγ
χόμενη είναι η κατάσταση και πε
ρισσότερες οι εφεδρείες του συστή
ματος. Συγκεκριμένα στην Αττική 
υπάρχουν ακόμα αρκετά περιθώρια 
μετατροπής κλινών από non COVID 
σε COVID στα νοσοκομεία του ΕΣΥ, 
ιδιωτικές κλινικές έχουν δηλώσει την 
πρόθεσή τους να παραχωρήσουν τις 
εγκαταστάσας για την αντιμετώπιση 
περιστατικών COVID, ενώ προστίθε
νται και νέες κλίνες εντατικής, όπως 
οι 12 κλίνες στο νοσοκομείο Νίκαιας 
οι οποίες το επόμενο διάστημα ανα
μένεται να ξεκινήσουν να δέχονται 
ασθενείς.

Σύμφωνα με τις εκτιμήσεις του 
υπουργείου Υγείας, το ΕΣΥ θα συ
νεχίσει να δέχεται την ασφυκτική 
πίεση του δεύτερου κύματος για 
τουλάχιστον άλλη μία εβδομάδα. 
Την Παρασκευή από τις 710 κλίνες 
εντατικής που είχαν διατεθεί σε όλη 
τη χώρα για τη νοσηλεία ασθενών με 
κορωνοϊό, καλυμμένες ήταν οι 623 
(ποσοστό πληρότητας 88%). Αντί
στοιχα, από τις 6.304 απλές κλίνες 
COVID-19, καλυμμένες ήταν οι 4.068

(64,5%). Σύμφωνα με την καθηγή- 
τρια Παιδιατρικής Λοιμωξιολογίας 
του ΕΚΠΑ και μέλος της Επιτροπής 
Εμπειρογνωμόνων του υπουργείου 
Υγείας, Βάνα Παπαευαγγέλου, εκτι- 
μάται ότι τις επόμενες δύο εβδομά
δες θα χρειαστεί να νοσηλευτούν 
λόγω του κορωνοϊού περίπου 1.600 
ασθενείς και να εισαχθοΰν σε μονά
δα εντατικής θεραπείας 250. Οι εισα
γωγές στα νοσοκομεία εξαρτώνται

Προστίθενται νέες κλίνες 
ΜΕΘ, υπάρχουν αρκετά 
περιθώρια μετατροπής 
κλινών από non COVID 
σε COVID, ενώ και ιδιω
τικές κλινικές δηλώνουν 
έτοιμες να παραχωρή
σουν εγκαταστάσεις.

από τον αριθμό των κρουσμάτων, 
που σημαίνει ότι όσο θα μειώνονται 
αυτό τόσο θα αίρεται σταδιακά η 
πίεση στο ΕΣΥ.

Οπως ανέφερε στην «Κ» η πνευ
μονολόγος και συντονίστρια διευ
θύντρια της 7ης Πνευμονολογικής 
Κλινικής του νοσοκομείου «Σωτη
ρία», Μίνα Γκάγκα, από τη στιγμή 
κατά την οποία αρχίζει η μείωση 
των κρουσμάτων, χρειάζονται δέκα 
με δεκαπέντε ημέρες για να φανεί 
αυτό στον αριθμό των νοσηλειών. 
«Ακόμα και εάν γίνει αυτό, εάν δεν 
αλλάξουμε εμείς τη συμπεριφορά 
μας, με την παραμικρή άρση των 
περιοριστικών μέτρων θα έχουμε 
πάλι προβλήματα», ανέφερε. Περι- 
γράφοντας την κατάσταση σήμερα 
στα νοσοκομεία, σημείωσε: «Η Αθή
να δεν πιέζεται πάρα πολύ. Ακόμα 
η κατάσταση είναι διαχειρίσιμη. Η 
Θεσσαλονίκη όμως έχει πολύ σοβα
ρό πρόβλημα».

Η εικόνα στα νοσοκομεία της 
Θεσσαλονίκης και των όμορων νο

μών όπως στη Δράμα και την Αλε
ξανδρούπολη, ήταν κάτι περισσότε
ρο από οριακή καθ’ όλη τη διάρκεια 
της εβδομάδας. Κάθε εφημερία σε 
νοσοκομεία της Θεσσαλονίκης ξε
κινούσε με ελάχιστες έως καθόλου 
κενές κλίνες εντατικής. Χειρουργι
κές αίθουσες, μονάδες ανάνηψης, 
μονάδες εμφραγμάτων, νοσηλεύ
ουν διασωληνωμένους ασθενείς, 
ενώ εντόθηκαν και οι διακομιδές 
ασθενών σε άλλους νομούς. Οπως 
περιέγραφε στην «Κ» στέλεχος του 
υπουργείου Υγείας, «ανοίγουμε κλί
νες εντατικής σε όποιους χώρους 
πληρούν προδιαγραφές και κάνου
με διακομιδές σε όμορους νομούς 
ή και νοτιότερα, όπου υπάρχουν 
κενές κλίνες». Είναι ενδεικτικό ότι 
την Παρασκευή στο Πανεπιστημι
ακό Νοσοκομείο Ιωαννίνων νοση
λεύονταν 14 ασθενείς με COVID-19 
σε ΜΕΘ και 39 σε απλές κλίνες, η 
πλειονότητα των οποίων προέρχο
νταν από Γρεβενά, Νάουσα, Κοζάνη 
και άλλες πόλεις.

Στο βαθύ κόκκινο είναι και η Θεσ

σαλία, όπου η πληρότητα στις 83 
κλίνες εντατικής αγγίζει το 100%. Η 
πίεση στις ΜΕΘ της Λάρισας αντι
μετωπίζεται με διακομιδές ασθενών 
σε άλλα νοσοκομεία όπως της Χαλκί
δας και της Λαμίας αλλά και πιο νό
τια. Οπως ανέφερε πάντως στη «Κ» 
στέλεχος του υπουργείου Υγείας στη 
Θεσσαλία δεν είχε χρειαστεί -του
λάχιστον έως την Παρασκευή- να 
αναπτυχθούν κλίνες εντατικής σε 
χώρους εκτός ΜΕΘ, όπως π.χ. μο
νάδες ανάνηψης και χειρουργεία.

Σαφώς καλύτερη είναι η κατά
σταση και στην Αττική όπου υπάρ
χουν και πολλά περιθώρια επέκτα
σης των δυνατοτήτων του ΕΣΥ για 
την αντιμετώπιση της COVID. Στα 
νοσοκομεία της 1ης ΥΠΕ Αττικής, 
τα οποία διαθέτουν σηνολικά περί
που 8.550 κλίνες, έχουν δεσμευθεί 
για τη νοσηλεία ασθενών με κορω- 
νοϊό 1.191 κλίνες σηνολικά (μεταξύ 
των οποίων και κλίνες στο ΝΙΜΤΣ), 
εκ των οποίων οι περίπου 220 εί
ναι σε ΜΕΘ. Το ποσοστό πληρό
τητας στις απλές κλίνες ήταν στα

μέσα της εβδομάδας στο 58,8% και 
στις ΜΕΘ στο 20%. Ενδεικτικό της 
πιο ελεγχόμενης κατάστασης στην 
οποία βρίσκονται τα νοσοκομεία της 
Αθήνας είναι και το γεγονός ότι συ
νεχίζουν τα τακτικά χειρουργεία σε 
ποσοστό μεγαλύτερο του 40%. Επι
πλέον, τις επόμενες ημέρες αναμέ
νεται να ανοίξουν και νέες κλίνες 
εντατικής σε νοσοκομεία της Ατ
τικής, αρκής γενομένης από τις 12 
κλίνες στο Κρατικό Νίκαιας, ενώ 
έως το τέλος Δεκεμβρίου θα έχουν 
ανοίξει και 30 κλίνες στο ΚΑΤ, έξι 
στον Ερυθρό Σταυρό και τέσσερις 
στο Τζάνειο. Και σύμφωνα με το 
υπουργείο Υγείας, οι γιατροί για τις 
κλίνες αυτές έχουν ήδη διοριστεί.

Τέλος, έως και τα μέσα της προ
ηγούμενης εβδομάδας η Κρήτη δι
έθετε 18 κλίνες εντατικής για ασθε
νείς με κορωνοϊό και ο σχεδιασμός 
είναι αυτές να αυξηθούν στις 56. 
Τα νοσοκομεία της Κρήτης δέχο
νται ήδη περιστατικά COVID από 
το Βόρειο Αιγαίο.

Σοκάρουν 
οι αριθμοί
Το πόσο επικίνδυνος είναι 
ο κορωνοϊός και πόσο εύ
κολα μπορεί να φέρει στα 
όριά του οποιοδήποχε σύ
στημα υγείας καταδεικνύ
ει η ραγδαία αύξηση των 
διασωληνωμένων ασθε
νών στη χώρα μας που 
παρατηρείται εντός του 
Νοεμβρίου. Μόλις μέσα 
σε 16 ημέρες και συγκε
κριμένα από τις 13 Νοεμ
βρίου έως και την Παρα
σκευή 27 Νοεμβρίου, ο 
αριθμός των ασθενών με 
C0VID-19 που χρειάστη
καν διασωλήνωση διπλα
σιάστηκε από 310 σε 607. 
Και αξίζει να σημειωθεί 
ότι στο πρώτο κύμα της 
πανδημίας κορωνοϊού, ο 
αριθμός των διασωληνω- 
μένων στην πλέον «δύσκο
λη ημέρα» σχετικά με τις 
νοσηλείες σε ΜΕΘ, ήταν 
93. Αντίστοιχα, πολύ δύ
σκολες ήταν οι τελευταί
ες δύο εβδομάδες και σε 
ό,τι αφορά τον αριθμό των 
ατόμων που κατέληξαν 
λόγω της νόσου. Από τις 
14 Νοεμβρίου έως και την 
Παρασκευή 27 δηλώθηκαν 
1.105 θάνατοι ασθενών με 
C0VID-19, δηλαδή περισ
σότεροι από τους μισούς 
που έχουν καταγραφεί 
από την αρχή της επιδημί
ας έως σήμερα. Ειδικά την 
τελευταία εβδομάδα, ο μέ
σος όρος των ατόμων που 
έχαναν τη μάχη για τη ζωή 
τους ήταν 97, αριθμός που 
καταρρίπτει τους ισχυρι
σμούς ότι η C0VID-19 είναι 
σαν μία απλή γρίπη.
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«Αισθάνομαι 
σαν λιοντάρι 
στο κλουβί»
Η αγωνία υγειονομικών που νοσούν 
να επιστρέφουν στην πρώτη γραμμή

Ο νοσηλευτής Γαβριήλ Ταχιαχζόγλου βρίσκεται σε καραντίνα στο σπίτι του. Την ίδια στιγμή, εκατοντάδες υγειονομικοί σε όλη τη χώρα έχουν παροπλιστεί.

ΚΟΡΩΝΟΙΟΣ 
ΤΟ ΔΕΥΤΕΡΟ 
ΚΥΜΑ

Του ΓΙΑΝΝΗ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΥ

Πρώτα αρρώστησε στις 30 Οκτωβρί
ου η πεθερά του. Υπέθεσαν ότι μπο
ρεί να κόλλησε στη λαϊκή αγορά ή 
στο σούπερ μάρκετ. Κανείς όμως 
δεν μπορούσε να είναι σίγουρος, 
ήταν αδύνατο να ιχνηλατηθεί η πη
γή της διασποράς. Τέσσερις ημέρες 
αργότερα, ασθένησε η σύζυγός του. 
Ακολούθησαν ο κουνιάδος του και 
ο πεθερός του. Δύο οικογένειες, σε 
ένα διώροφο σπίτι στον Αγιο Αθα
νάσιο Θεσσαλονίκης, με σχεδόν όλα 
τα μέλη τους θετικά στον νέο κορω- 
νοϊό. Για τον Γαβριήλ Ταχτατζόγλου 
ήταν πλέον θέμα χρόνου να νοσή
σει και ο ίδιος.

Τέθηκε σε προληπτική καραντί
να ως στενή επαφή επιβεβαιωμέ
νων κρουσμάτων, αλλά δεν έμεινε 
αδρανής. Φρόντισε όλους τους συγ
γενείς του. Αλλωστε, ως αναπληρω
τής προϊστάμενος νοσηλευτών στη 
μονάδα εντατικής θεραπείας του 
νοσοκομείου «Παπαγεωργίου», με 
δύο δεκαετίες εργασιακής εμπειρίας 
πίσω του, είχε τις σχετικές γνώσεις. 
Φορούσε μάσκα μέσα στο σπίτι, 
έπλενε σχολαστικά τα χέρια του, 
αλλά όπως αποδείχθηκε, ούτε αυτό 
ήταν αρκετό. «Οσα μέτρα και εάν 
έπαιρνα, βρισκόμουν εκτεθειμένος. 
Επρεπε να επιλέξω: ή να μπω στη 
φωτιά με κίνδυνο να καώ ή να κά
νω τον σταυρό μου και να περιμέ
νω να δω πώς θα καταλήξει. Προ
τίμησα τη φωτιά», λέει στην «Κ» ο 
49χρονος νοσηλευτής.

Κατά την ένατη με δέκατη ημέ
ρα της νόσου, η πεθερά του εμφά
νισε πιο βαριά συμπτώματα. Είχε 
έντονο βήχα, υψηλό πυρετό 39,5 
και ένιωθε μεγάλη κακουχία. Υπο
βλήθηκε σε αξονική και φάνηκαν 
διηθήσεις και στους δύο πνεύμο
νες, που περιγράφονταν σαν «θολη 
ύαλος». «Αναγκάστηκα να την ενυ
δατώσω με ενδοφλέβια χορήγηση 
διαλυμάτων, χρειάστηκε να προμη
θευτούμε και οξυγόνο, οπότε έκανα 
μια κατ’ οίκον “μονάδα αυξημένης

«Και από
ο κ. Ταχτατζόγλου άρχισε να θορυβεί
ται για την εξέλιξη της πανδημίας 
όταν από τον Οκτώβριο έφταναν 
στο νοσοκομείο νεότεροι ηλικιακά 
ασθενείς σε σχέση με πρωτύτερα. Οι 
περισσότεροι ήταν μεταξύ 50 και 55 
ετών, κάποιοι εξ αυτών χωρίς υπο
κείμενα νοσήματα. «Πλέον δεν αι
σθάνεσαι άτρωτος, αρχίζεις και φο
βάσαι και εσύ», λέει ο νοσηλευτής.

Προτού φτάσει ο νέος κορωνο- 
ϊός και στην Ελλάδα, η ΜΕΘ στο 
νοσοκομείο «Παπαγεωργίου» όπου 
εργάζεται ο κ. Ταχτατζόγλου υπο
δεχόταν κυρίως θύματα τροχαίων, 
καρδιοχειρουργικά περιστατικά και 
πολυτραυματίες. Είχε 12 κλίνες οι 
οποίες χρειάστηκε να υπερδιπλα
σιαστούν κατά το δεύτερο κύμα 
της πανδημίας. «Εχουμε φτάσει 
να νοσηλεύουμε 28 περιστατικά 
COVID-19 μόνο στη δική μας ΜΕΘ, 
ενώ πλέον έχει εξαπλωθεί ο αριθ
μός των κλινών ΜΕΘ και στο αναι- 
σθησιολογικό τμήμα και σε αίθου
σες χειρουργείων», αναφέρει. Τον 
Μάρτιο είχαν δεχθεί ενίσχυση με 
επικουρικό νοσηλευτικό προσωπι
κό με το οποίο πορεύονται μέχρι 
και σήμερα.

Οι νέες συνθήκες επιφέρουν με
γάλη κόπωση στους εργαζομένους. 
«Οταν ένας οργανισμός είναι κατα
πονημένος και ψυχολογικά επιβα
ρυμένος είναι πιο επιρρεπής στο 
να νοσήσει. Είναι πιο εύκολο να γί
νουν λάθη. Δεν τηρούνται οι απαι- 
τούμενες ώρες ξεκούρασης μεταξύ 
των βαρδιών, υπάρχουν οφειλόμενα

φροντίδας” για να μη χρειαστεί να 
νοσηλευτεί σε νοσοκομείο», λέει ο 
κ. Ταχτατζόγλου. Γνώριζε ότι τα νο
σοκομεία της πόλης είναι ασφυκτικά 
γεμάτα και ήθελε όσο ήταν εφικτό 
να παρακολουθεί από κοντά τους 
συγγενείς του και να μην επιβαρύ
νει με πρόσθετο φόρτο συναδέλ
φους του. «Εάν έβλεπα ότι δεν θα 
μπορούσα άλλο να το υποστηρίξω, 
τότε σίγουρα θα νοσηλεύονταν σε 
νοσοκομείο», λέει.

Ενα τεστ στο οποίο υποβλήθηκε 
ο ίδιος την Παρασκευή 13 Νοεμβρί
ου βγήκε αρνητικό. Τη Δευτέρα θα 
έπρεπε να επιστρέψει στην εργασία 
του στο «Παπαγεωργίου», καθώς 
έληγε το διάστημα της προληπτι
κής καραντίνας. Ηθελε, όμως, να 
είναι απολύτως σίγουρος ότι είχε 
περάσει αυτή τη μάχη στο σπίτι 
αλώβητος. Ωσπου στις 16 Νοεμβρί
ου νέο τεστ έδειξε ότι ήταν πλέον 
θετικός. «Μετράω τις ημέρες μία 
μία γιατί φοβάμαι πάρα πολύ. Είναι 
ένας ιός που εξελίσσεται ραγδαία», 
λέει σε τηλεφωνική μας συνομιλία 
κατά την όγδοη ημέρα νόσησής 
του. Παράλληλα όμως η σκέψη του 
τρέχει και στον αγώνα που δίνουν 
οι συνάδελφοί του στη ΜΕΘ. «Ξέρω 
τι γίνεται στην πρώτη γραμμή», λέ
ει. «Αισθάνομαι σαν λιοντάρι μέσα 
στο κλουβί».

Τα κρούσματα
Η προσθήκη του ιατρονοσηλευ- 

τικού προσωπικού στην αλυσίδα της 
μετάδοσης του νέου κορωνοϊού και 
ο υποχρεωτικός παροπλισμός τους 
ήταν ένα ζήτημα που απασχόλησε 
πολλές χώρες ήδη από το πρώτο 
κύμα της πανδημίας. Στην Ελλάδα 
όμως η σφοδρότατα του δεύτερου 
κύματος συμπαρασύρει πλέον όλο 
και περισσότερους επαγγελματίες 
υγείας. Σύμφωνα με στοιχεία της 
Πανελλήνιας Ομοσπονδίας Εργα
ζομένων Δημόσιων Νοσοκομείων, 
εκτιμάται ότι περίπου 1.500 υγει
ονομικοί βρίσκονται και σήμερα 
στα μετόπισθεν. Το ένα τρίτο εξ 
αυτών εντοπίζεται στη Θεσσαλονί
κη και 250 στη Θεσσαλία. Αρκετό 
προσωπικό έχει παροπλιστεί αυτές 
τις ημέρες και από το νοσοκομείο 
της Δράμας.

ρεπό, δεν το συζητάμε για άδειες. 
Δεν υπάρχει ουσιαστικά χρόνος ξε
κούρασης για τους συναδέλφους», 
σημειώνει ο 49χρονος νοσηλευτής. 
«Το καλό είναι ότι διατηρούμε την 
ψυχραιμία μας, υπάρχει καλό κλί
μα και κάνουμε υπομονή μέχρι να 
ελεγχθεί η κατάσταση. Προσπα
θούμε για το καλύτερο δυνατό γιατί 
βρισκόμαστε σε πόλεμο».

Αλλοι πέντε συνάδελφοί του 
έχουν νοσήσει κατά τη διάρκεια 
της πανδημίας, το ευτύχημα όμως 
ήταν ότι τα κρούσματά τους δεν 
συνέπεσαν κατά την ίδια περίοδο 
και δεν χρειάστηκε να απουσιάσουν 
όλοι μαζί, κινδυνεύοντας να διατα- 
ραχθεί η εύρυθμη λειτουργία της 
μονάδας. Η έλλειψη προσωπικού 
πάντως δεν είναι το μόνο πρόβλημα.

«Η ασθένεια σε κατα
βάλει τόσο πολύ, που 
το μεγαλύτερο χρονι
κό διάστημα της ημέρας 
προσπαθείς να μαζέψεις 
τα κομμάτια σου».

Οταν αλλάζουν μέσα σε διάστημα 
λίγων ημερών οι ανάγκες μιας ΜΕΘ, 
ή αυτές επεκτείνονται σε άλλους 
χώρους ενός νοσοκομείου, προκύ
πτουν και άλλα ζητήματα που πρέ
πει άμεσα να διευθετηθούν. Η πα
ραγγελία των αναλώσιμων υλικών,

«Οσοι είναι θετικοί 
απομακρύνονται, 
αλλά συμπαρασύρουν 
και άλλους ως στενές 
επαφές, σαν την πέτρα 
που πετάει κάποιος 
στο νερό και προκαλεί 
κύματα».

Στην Αττική, βάσει στοιχείων 
της 1ης Υγειονομικής Περιφέρειας, 
στις 2 Νοεμβρίου 108 εργαζόμενοι 
είχαν βρεθεί θετικοί στον ιό. Είκο
σι ημέρες αργότερα ανακοινώθηκε 
από τον υφυπουργό Υγείας Βασίλη 
Κοντοζαμάνη ότι οι νοσούντες υγει
ονομικοί στην ίδια περιφέρεια είχαν 
φτάσει τους 224. Αυτοί οι αριθμοί εί
ναι ευμετάβλητοι, καθώς μόλις ολο
κληρώνεται η περίοδος απομόνω
σης κάποιων γιατρών ή νοσηλευτών 
μπορεί να προκύψει η ανάγκη περι
ορισμού άλλων συναδέλφων τους.

«Οσοι είναι θετικοί απομακρύ
νονται, αλλά συμπαρασύρουν και 
άλλους ως στενές επαφές, σαν την 
πέτρα που πετάει κάποιος στο νε
ρό και προκαλεί κύματα», λέει στην 
«Κ» ο Ιωάννης Κιουμής, καθηγητής 
Πνευμονολογίας και Λοιμωξιολογί- 
ας στο Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο 
Θεσσαλονίκης και διευθυντής στην 
Κλινική Αναπνευστικής Ανεπάρκει
ας του «Παπανικολάου». Οπως εξη
γεί ο ίδιος, τα κρούσματα μεταξύ με-

ο συντονισμός μεταξύ του γραφείου 
προμηθειών, της τεχνικής υπηρεσί
ας και της καθαριότητας, είναι συ
χνά άγνωστα στο ευρύ κοινό αλλά 
απαραίτητα βήματα που πρέπει να 
γίνουν για να εξασφαλιστεί η απρό
σκοπτη νοσηλεία νέων ασθενών.

λών του προσωπικού προέρχονται 
πλέον κυρίως από τη μεγάλη δια- 
σπορά του ιού στην κοινότητα και 
σπανιότερα οφείλονται σε κάποια 
ενδονοσοκομειακή μετάδοση. Το 
«Παπανικολάου» είναι ένα από τα 
νοσοκομεία της Θεσσαλονίκης που 
είχαν πρόσφατα διψήφιο αριθμό 
κρουσμάτων στο προσωπικό τους.

«Ζήτημα χρόνου»
«Θεωρούσα ότι ήταν ζήτημα χρό

νου να νοσήσω, όχι μόνο εγώ, αλ
λά οποιοσδήποτε γιατρός βρίσκε
ται στην πρώτη γραμμή, σε τμήμα 
COVID-19 ή στα επείγοντα», λέει 
ο Σωτήρης Σίνης, ειδικευόμενος 
πνευμονολόγος στο Πανεπιστη
μιακό Νοσοκομείο Λάρισας. Πριν 
από δύο εβδομάδες, κλήθηκαν ο 
ίδιος και ένας συνάδελφός του να 
τοποθετήσουν σε ογκολογική ασθε
νή ειδική συσκευή αναπνευστικής 
υποστήριξης. Πριν από την εισαγω
γή της στο νοσοκομείο η ασθενής 
ήταν αρνητική σε προληπτικό τεστ 
για τον νέο κορωνοϊό και δεν εμ
φάνιζε ύποπτη συμπτωματολογία. 
Λίγες ημέρες όμως μετά την εφαρ
μογή της συσκευής, βγήκε θετική 
σε επαναληπτικό έλεγχο. Η απλη 
χειρουργική μάσκα δεν ήταν αρκε
τή για να προστατεύσει τον κ. Σί- 
νη και τον συνάδελφό του από το 
αερόλυμα που είχε παραχθεί κατά 
την ιατρική πράξη.

Ο 25χρονος ειδικευόμενος περ
νάει ήπια τη νόσο. Εμφάνισε τα 
πρώτα συμπτώματα περίπου δύο 
24ωρα μετά το θετικό τεστ. Είχε

Ο κ. Ταχτατζόγλου γνωρίζει πό
σο δύσκολη είναι αυτή η περίοδος 
για τους συναδέλφους του και πα
ρά τον υποχρεωτικό εγκλεισμό 
στο σπίτι του δεν μπορεί να μεί
νει αμέτοχος. «Η ασθένεια σε κα
ταβάλει τόσο πολύ, που το μεγαλύ-

για ένα τριήμερο μυαλγίες και πυ
ρετό έως 37,8. «Ανησυχούσα πε
ρισσότερο για το αν κόλλησα την 
οικογένεια μου. Τελικά ήταν όλοι 
αρνητικοί στους σχετικούς ελέγ
χους», λέει στην «Κ», καθώς διανύει 
τις τελευταίες ημέρες καραντίνας. 
«Είμαι ήδη έτοιμος, από πλευράς 
υγείας, να επιστρέψω. Πρέπει να 
κάνω όμως και νέο τεστ για να δω 
εάν υπάρχουν ακόμη αντίγραφα 
του ιού στο βιολογικό δείγμα, εάν 
συνεχίζω να είμαι μολυσματικός».

Κατά το πρώτο κύμα της παν
δημίας, όντας από τους νεότερους 
ειδικευόμενους στο νοσοκομείο, ο 
κ. Σίνης δεν είχε καθημερινή συμ
μετοχή στη διαχείριση ασθενών με 
COVID-19. Η πίεση δεν ήταν τόσο 
μεγάλη και συνέδραμε μόνο σπορα
δικά. Στο δεύτερο κήμα, αυτό άλλα
ξε. «Ημουν από την αρχή κάθε ημέ
ρα μέσα. Ο φόρτος εργασίας είναι 
μεγάλος, τα περιστατικά που νοση
λεύονται πάρα πολλά», λέει. «Οταν 
υπάρχουν περίπου 50 ασθενείς σε 
θαλάμους απομόνωσης, σε διαφο
ρετικούς ορόφους, είναι μια πρό
κληση να τους παρακολουθήσεις, 
να ντύνεσαι, να ξεντύνεσαι, να κά
νεις όλες τις ιατρικές πράξεις με τον 
προστατευτικό εξοπλισμό». Κατά το 
διάστημα της καραντίνας του, συ
νομιλούσε τακτικά με συναδέλφους 
του για να μαθαίνει πώς εξελίσσεται 
η κατάσταση στην πρώτη γραμμή. 
«Ανυπομονώ να γυρίσω στο νοσο
κομείο και στην ομάδα, προφανώς 
χρειάζονται όσο περισσότερα άτο
μα γίνεται», λέει.

τερο χρονικό διάστημα της ημέρας 
προσπαθείς να μαζέψεις τα κομμά
τια σου», λέει για την COVID-19. 
Οπότε όμως νιώσει κάπως καλύ
τερα προσπαθεί να βοηθήσει βγά
ζοντας το πρόγραμμα των βαρδιών 
των συναδέλφων του. Εστω κι έτσι, 
τους αποφορτίζει από ένα ακόμη 
γραφειοκρατικό βάρος. «Κανείς δεν 
περισσεύει», αναφέρει. «Και από τα 
μετόπισθεν μπορείς να προσφέρεις 
κάποια πράγματα. Δεν μπορώ να εί
μαι εκεί ως φυσική παρουσία. Αυτό 
που κάνω όμως μειώνει κάπως τον 
πόνο μου, με κάνει να αισθάνομαι 
χρήσιμος».

«Ο xos δεν αστειεύεται»
Εχοντας και την ιδιότητα του 

προέδρου στο δημοτικό συμβούλιο 
του Δήμου Χαλκηδόνας, ο κ. Ταχτα
τζόγλου δεν έκρυψε από τον περί
γυρό του ότι έχει νοσήσει. «Κυρίως 
για να ευαισθητοποιηθεί ο κόσμος 
γιατί ακούω διάφορες φωνές. Ολα 
αυτά δεν είναι θεωρίες συνωμοσί
ας, δεν είναι ψέματα, οι νοσούντες 
είμαστε πάρα πολλοί», επισημαίνει.

Στον τόπο κατοικίας του, στον 
Αγιο Αθανάσιο, ο ίδιας εκτιμά ότι 
η διασπορά είναι πολύ μεγάλη με
ταξύ των 6.000 κατοίκων. Πλέον, 
στους περισσότερους δεν φαίνεται 
περίεργο όταν μαθαίνουν ότι νόση
σε ο γείτονας ή κάποια φιλικό τους 
πρόσωπο. Δεν μπορεί να αποδώ
σει σε έναν παράγοντα τον μεγάλο 
αριθμό των κρουσμάτων στην Κε
ντρική Μακεδονία. Θεωρεί ότι ευ-

Επώδυνα
συμπτώματα
Για τον νοσηλευτή Γαβρι
ήλ Ταχτατζόγλου οι ημέρες 
της δικής του καραντίνας 
δεν κυλούν τόσο ήπια. 
«Εχω πόνους σε όλο μου 
το σώμα, κάνω πυρετό μέ
χρι 38, αλλά αυτό γίνεται 
περίπου δύο φορές την 
ημέρα. Αισθάνομαι και με
γάλη κόπωση», λέει στην 
τηλεφωνική μας συνομι
λία. Κάθε τόσο ένας επίμο
νος ξηρός βήχας διακόπτει 
τις κουβέντες του. «Ολοι 
έχουμε περάσει κάποια 
βαριά ίωση στη ζωή μας. 
Αυτό όμως είναι τελείως 
πρωτόγνωρο. Αισθάνομαι 
σε μεγάλες ομάδες μυών 
όπως είναι η γαστροκνη- 
μία ή οι τετρακέφαλοι λες 
και κάποιος προσπαθεί να 
βγάλει τους μυς από τα 
οστά, να τους ξεκολλήσει. 
Είναι πολύ επώδυνο. Κα
νείς δεν το περιμένει για 
τον εαυτό του ότι θα νοσή
σει. Παρόλο που είμαστε 
στο κέντρο των ιώσεων, 
παίρνουμε τα μέτρα μας, 
οπότε μέσα στα νοσοκο
μεία είναι ελεγχόμενη η 
κατάσταση. Θεωρείς ότι 
δεν θα σε αγγίξει», τονίζει.

θύνειαι κατά βάση η αίσθηση εφη
συχασμού που καλλιεργήθηκε από 
την αντίληψη ότι η Ελλάδα ήταν «η 
πια ασφαλής χώρα». «Αμφισβητίες 
υπάρχουν ακόμη και τώρα, αλλά 
δεν νομίζω ότι ο ρόλος τους ήταν 
καθοριστικής», λέει. «Αν και στις 
υπόλοιπες πόλεις δεν προσέξουν, 
πολύ εύκολα θα ακολουθήσουν το 
παράδειγμα της Θεσσαλονίκης».

Στο σπίτι του 49χρονου νοσηλευ
τή όλοι οι συγγενείς του παρέμεναν 
μέχρι και τις αρχές της εβδομάδας 
θετικοί στον ιό. Η σύζυγός του ερ
γάζεται ως διοικητική υπάλληλος 
στο νοσοκομείο «Παπαγεωργίου» 
και περιμένει και εκείνη να φτάσει 
η στιγμή που θα μπορέσει να επι- 
στρέψει στη δουλειά της. Ολο αυτό 
το διάστημα της καραντίνας βασί
στηκαν κυρίως στη βοήθεια φίλων 
τους. Ολο και κάποιος θα άφηνε τα 
ψώνια στην εξώπορτά τους. Αντί
στοιχη υποστήριξη προσφέρουν σε 
άλλες οικογένειες ή άτομα που πρέ
πει να παραμείνουν έγκλειστα, εθε
λοντές της περιοχής και μέλη του 
προγράμματος «Βοήθεια στο σπίτι».

«Ο ιός δεν αστειεύεται, είναι πά
ρα πολύ επιθετικής και πλέον μας 
αφορά όλους. Υπάρχει και βρίσκεται 
ανάμεσά μας. Πρέπει να τηρήσουμε 
όλα τα μέτρα ασφαλείας, να ελέγ
ξουμε τη διασπορά τουλάχιστον 
μέχρι να βγουν τα εμβόλια», ανα
φέρει ο κ. Ταχτατζόγλου. «Εύχομαι 
σε όλο τον κόσμο να είναι υγιής και 
να μην περάσει ό,τι και εγώ με τους 
δικούς μου ανθρώπους».

τα μετόπισθεν μπορείς να προσφέρεις»

Ο κ. Ταχτατζόγλου (δεξιά) με συναδέλφους του στη ΜΕΘ του «Παπαγε
ωργίου». Ανυπομονεί να επιστρέφει στο πλευρό τους.



14;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Χάνουμε ζωές γιατί δεν έχουμε εξειδικευμένο
προσωπικό

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,8 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-11-2020

Επιφάνεια: 935.21 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ 
ΝΙΚΟΣ ΚΑΠΡΑΒΕΛΟΣ
Χάνουμε ζωέε γιατί 

δεν έχουμε εξειδικευμένο 
προσωπικό otis ΜΕΘ

ΤΗΣ ΑΛΚΗΣΤΗΣ ΖΑΛΟΚΩΖΤΑ · ΣΕΛ. 8
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1  Χάνουμε ζωές γιατί δεν έχουμε εξειδικευμένο προσωπικό
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,8 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-11-2020

ΝΙΚΟΣ ΚΑΠΡΑΒΕΛΟΣ
AisuGuvTns ΜΕΘ στο Παπανικολάου

Συνέντευξη στην ΑΛΚΗΣΤΗ ΖΑΛΟΚΟΣΤΑ

Ο Διευθυντής ΜΕΘ στο 
Παπανικολάου, κ. Νίκος Καπραβέλος, 
μιλά στην Κυριακάτικη Kontranews, 
για τον άνισο αγώνα που δίνει 
το υγειονομικό προσωπικό στη 
Θεσσαλονίκη, τις τραγικές ελλείψεις, 
και τις ζωές που χάνονται γιατί δεν 
υπάρχει εξειδικευμένο προσωπικό.
Οι εφημερίες στις Κλινικές COVID

I Δώστε pas μια περιγραφή ms 
eiKOvas στη Θεσσαλονίκη

Έχουμε πάρα πολλούς νεκρούς εμείς εδώ 
στη Βόρειο Ελλάδα, είναι πολύ άσχημα 
τα πράγματα. Ξεκίνησαν και οι αεροδια- 
κομιδές γιατί οι μονάδες είναι γεμάτες. 
Μεγάλη η πίεση προς το σύστημα και η 
πίεση αυτή όταν δεν έχεις εξειδικευμένο 
προσωπικό σημαίνει απώλεια σε ζωές! 
Δεν είναι δυνατόν να αντιμετωπιστεί όλη 
αυτή η φοβερή κατάσταση με την πνευ- 
μονική ανεπάρκεια από ανειδίκευτο προ
σωπικό. Κάνουμε ότι μπορούμε να στα
θεί όρθιο το Ε.Σ.Υ όμως ο ασθενής δεν 
εισπράττει αυτό που χρειάζεται, δεν έχει 
δίπλα του το εξειδικευμένο προσωπικό 
να χειριστεί τα μηχανήματα. Είναι πολύ 
δύσκολη η κατάσταση και θα το πληρώ
σουμε ακριβά αυτό, θα το πληρώσουμε 
σε ανθρώπινες ζωές και ίσως μας γίνει 
μάθημα για την επόμενη κρίση.

1 *
ι κ;

καλύπτονται από οφθαλμίατρους 
και ΩΡΑ γιατί δεν επαρκούν 
οι πνευμονολόγοι αναφέρει ο 
μαχόμενος επιστήμονας, ενώ τονίζει 
ότι ακόμα και αν βρεθούν επιπλέον 
κλίνες δεν έχουν κανένα νόημα δίχως 
το απαραίτητο προσωπικό, κρούοντας 
ηχηρό κώδωνα κινδύνου για το τι 
μέλει γενέσθαι εάν δεν αλλάξει το 
απαρχαιωμένο Ε.Σ.Υ.

Χάνουμε ζωέε otis ΜΕΘ γιατί δεν 
έχουμε εξειδικευμένο προσωπικό

Δεν γίνεται να έχουμε μέσα 
στη ΜΕΘ κενή οργανική 
θέση και να μην μπορεί να 
αναπληρωθεί γιατί δεν έχει 
προκηρυχθεί η θέση!

I Είναι θλιβερά όσα καταθέτετε. 
Γιατί δεν υπάρχει εξειδικευμένο 
προσωπικό;

Έγιναν πολλά λάθη από την πολιτεία, και 
στην προετοιμασία και στη πρόβλεψη. 
Ο ιός αυτή τη στιγμή είναι στο φόρτε του 
και θα είναι μέχρι τον Μάρτη. Έπρεπε να 
ληφθούν νωρίτερα τα μέτρα. Η επιτυχία 
του πρώτου κύματος ήταν επειδή τα μέτρα 
πάρθηκαν πολύ έγκαιρα αλλά βλέπαμε 
και στις τηλεοράσεις για τους νεκρούς στο 
Μπέργκαμο και επομένως ο φόβος και η 
συμμόρφωση στα μέτρα ήταν πολύ μεγα
λύτεροι, και για αυτό είχαμε αυτό το κατα
πληκτικό αποτέλεσμα στο πρώτο κύμα που 
ήταν ένας άθλος για την χώρα. Δυστυχώς 
δεν επαναλήφθηκε. Οι υγειονομικές περι- 
φέρειες είχαν εντοπίσει το πρόβλημα αλλά

με την παρούσα διάρθρωση του 
Ε.Σ.Υ δεν αρκεί γιατί η υπογραφή 
μιας προκήρυξης θέλει την υπο
γραφή του Υπουργού και όχι του 
περιφερειάρχη. Ο κ Τζιτζικώστας 
είναι από τους πιο δραστήριους 
ανθρώπους και τη δική μου την 
μονάδα την εγκαινίασε πριν από 
7 χρόνια γιατί είδε όη οι εντατικές 
μονάδες είναι απολύτως χρήσιμες. 
Ενώ λοιπόν η περιφέρεια γνωρίζει 
καλύτερα τις ανάγκες δεν έχει τη 
δύναμη να αλλάξει τα πράγματα.

Τούτη την ώρα έχω κενή οργα
νική θέση στη μονάδα εντατικής 
θεραπείας δηλαδή τη μονάδα της 
πρώτης γραμμής! Η υγειονομική 
περιφέρεια την έχει ζητήσει από το 
καλοκαίρι τουλάχιστον 3 φορές! 
υπάρχουν στοιχεία. Και ακόμα 
δεν έχει προκηρυχτεί.

To mo εξειδικευμένο προσωπι
κό το έχει αυτή τη στιγμή το Παπα- 
νικολάου. Διότι θεσμικά και μόνο 
έχει οργανωμένο πνευμονολογικό 
τμήμα και διαθέτει 30 κλίνες ΜΕΘ 
και 7 κλίνες αυξημένης φροντίδας. 
Και διαρκώς λένε αυξήσαμε πς κλί
νες και τις κάναμε χίλιες. Μα που 
τις κάνατε χίλιες; στο Παπανικολά- 
ου που έχει το πιο εξειδικευμένο 
προσωπικό και μπορεί να στηρί
ξει και άλλες κλίνες εντατικής δεν 
έγινε ούτε μία! Πως θα ανπμετωπί- 
σουμε αυτό το κύμα της πανδημίας 
εμείς; Ενώ στην Αθήνα η πολιτεία 
έκανε 50 κλίνες δωρεά στο νοσο
κομείο Σωτηρία.

t Πράγματι η Ελληνική Βου
λή δώρισε στο Σωτηρία 50

αυιΗιΑ /ητν

κλίνεβ.
Καλώς έπραξαν, όμαχ; στους διοι
κητές μας που ξημεροβραδιάζο
νται με το επιστημονικό προσω
πικό ζητώντας νέες ιΛίνες για να 
πς δουλέψουμε γιατί όταν θα έρθει 
ο καιρός να τις χρειαστούμε δεν 
θα έχουμε δεν μας έικουσε κανέ
νας. Ούτε μία κλίνη!

I Γ ιατί συμβαίνουν αυτά τα
τραγικά λάθη;

Γιαπ το σύστημα υγείας έχει ανάγκη 
από βαθιά μεταρρυθμισηκή αλλα
γή. Οι περιφέρειες πρέπει να έχουν 
τον πρώτο λόγο. Πρώτα βλέπουμε 
τις ανάγκες και μετά πως θα ικα
νοποιηθούν. Δεν υπάρχει σχέδιο, 
καλώς έγιναν κλίνες αλλού αλλά δεν

© Αν έχεις κλίνες 
και δεν έχεις 
εξειδικευμένο 
προσωπικό 
θα αυξηθεί π 
θνητότητα. Δεν 
γίνεται αυτή 
τη στιγμή στην 
κλινική C0VID 
να εφημερεύουν 
καρδιοχειρουργός, 
νευροχειρουργός, 
οφθαλμίατρος, 
ΟΡΛ και όχι 
πνευμονολόγοι.

φτάνει. Το εξειδικευμένο προσωπι
κό θα σώσει τον ασθενή. Αν έχεις 
κλίνες και δεν έχεις εξειδικευμένο 
προσωπικό θα αυξηθεί η θνητότητα.

I Ακόμα και αν έχεΐ5 κλίνεβ, 
η ομάδα χρειάζεται χρόνο 
και συντονισμό για να λει
τουργήσει έχει επισημάνει 
η κ. Γκάγκα.

Ναι αλλά το Σωτηρία διαθέτει έστω 
μια βασική υποδομή εξειδικευμέ- 
νου προσωπικού. Σε εμάς εδώ, 
στην κλινική Covid εφημερεύει 
καρδιοχειρουργός, νευροχειρουρ- 
γός, οφθαλμίατρος, ΩΡΑ, ακόμα 
και αυτή τη στιγμή! Προφανώς και 
θέλουμε προσωπικό.Έχουμε 250 
με 280 νοσηλευόμενους και εδώ 
βεβαίως έγινε επιστράτευση και 
άλλων ειδικοτήτων, αλλά οι πνευ- 
μονολόγοι είναι οι πλέον υπεύ
θυνοι. Οι άλλοι απλώς βοηθούν.

I Δηλαδή είμαστε σε πόλε
μο xbipis εφόδια.

Κοιτάξτε στον πόλεμο δεν θα στεί- 
λεις ένα αμούστακο παιδί να κερδί
σει έναν πάνοπλο εχθρό, θα στεί- 
λεις ειδικές δυνάμεις και έπρεπε να 
είχαμε περισσότερες ειδικές δυνά
μεις. Και εκεί που έχουμε ειδικές 
δυνάμεις δεν έχουμε κλίνες. Είναι 
έλλειψη σχεδιασμού γιαπ το Υπουρ
γείο δεν είναι μπορεί να είναι κοντά 
στο πρόβλημα όποος η περιφέρεια.

I rioios φταίει τελικά για την 
κατάσταση;

Το θεσμικό πλαίσιο που διέπει το 
Ε.Σ.Υ είναι απαρχαιωμένο από

•.‘•V,· /rnK- S'fi) ’ J. } 3 '·» -> .·,!

την δεκαετία του 1980 που τότε δεν υπήρ
χαν καν εντατικές! και μιλάω μόνο για τις 
εντατικές γιαπ αν πιάσω την πρωτοβάθμια 
περίθαλψη που εκεί χάθηκε όλη η μάχη, 
δηλαδή ο ιός αντιμετωπίζεται έξω από τα 
νοσοκομεία πρωτίστως. Αν είχαμε σωστή 
πρωτοβάθμια περίθαλψη και γινόταν ανί
χνευση με τεστ και απομόνωση δεν θα 
είχαμε το αποτέλεσμα αυτό. Ούτε αυτό το 
έχουμε, επομένως, πως πάμε να το αντι
μετωπίσουμε; Και αντί για αυτό κάνου
με και μαγκιές όπως «σεισμός, σεισμός... 
συνωστισμός.. .κλείνουμε το μάτι στον ιό, 
τώρα, που καιγόμαστε».

► Έχει ευθύνεβ η Επιτροπή;
Η Επιτροπή είναι όπ mo αξιόλογο σε επιστή
μονες έχουμε, αλλά έπαιρνε συγκεκριμένα 
στοιχεία. Αν της έλεγαν τα κρούσματα είναι 
7 και δεν γινόταν καλύτερη ανίχνευση στον 
πληθυσμό, η να έκανε. Αν εμείς εδώ γνωρί
ζαμε τη διασπορά θα είχαμε άλλη συμπερι
φορά. Από τον μήνα Οκτώβρη είχαμε πυρε
τούς αλλά δεν ανιχνεύαμε την κατάσταση. 
Δεν μπορούσαν να βρουν το τεστ, έπρεπε να 
το πληρώσουν, και μπορεί ο ΕΟΔΥ να έκα
νε ητάνιο έργο, αλλά δεν έφτασε. Το παρά
πονό μας είναι όπ ακούσαμε και από επίση
μα χείλη όπ οι εντατικές δεν σώζουν ζωές, 
οι εντατικές σημαίνει θάνατος! Μου είναι 
αδιανόητο. Οι εντατικές πλέον και παρα
καλώ να σημειωθεί έχουν καταξιωθεί και 
ατη συνείδηση του κόσμου και των γιατρών 
που πολλές φορές δεν ξέρουμε καν το όνο
μα του ασθενή και δίνουμε προσφορά ζωής.

I Με tis προσλήψεΐ5 που εξήγγει
λε η κυβέρνηση προλαβαίνουμε;

Καταρχήν ήταν γενναία η απόφαση της πολι
τείας να κρατήσει το προσωπικό μετατρέπο- 
ντας το, σε αορίστου χρόνου αλλά δεν φτά
νει,. Τα μισά καλύτερα μυαλά έχουν φύγει 
για το εξωτερικό και ενώ το κεντρικό συμ
βούλιο υγείας έχει βάλει πς προϋποθέσεις 
για την στελέχωση σπς ΜΕΘ δεν έχει γίνει 
ακόμα υπουργική απόφαση με επίσημη 
σφραγίδα. Δεν γίνεται να έχουμε μέσα am 
ΜΕΘ κενή οργανική θέση και να μην μπο
ρεί να αναπληρωθεί γιατί δεν έχει προκη
ρυχθεί η θέση!
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1  Ο «ιδιώτης» γιατρός
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 10 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-11-2020

Επιφάνεια: 822.81 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ο «ιδιώτης» γιατρός
ΚΟΡΩΝΟΙΟΣ 
ΤΟ ΔΕΥΤΕΡΟ 
ΚΥΜΑ

Του ΔΗΜΗΤΡΗ ΛΙΝΟΥ*

Πριν από λίγες ημέρες ακόμη ένας 
κυβερνητικός εκπρόσωπος μίλησε 
απαξιωτικά για τον «ιδιώτη γιατρό 
που δεν ανταποκρίνεται στο κάλε
σμα του υπουργείου Υγείας για ενί
σχυση του ΕΣΥ».

Δεν είναι η πρώτη φορά που ο «ιδι
ώτης» γιατρός υφίσταται τα προ
σβλητικά λόγια και υπονοούμενα 
του κράτους. Δες και η πλειονότητα 
των ιδιωτών γιατρών δεν θα ήθελε 
να έχει την εξασφάλιση της μόνι
μης θέσης εργασίας του δημόσιου 
λειτουργού της Υγείας! Λες και οι 
άριστοι απόφοιτοι των ιατρικών 
σχολών μας δεν θα ήθελαν να συ
νετίσουν στις δημόσιες πανεπιστη
μιακές ιατρικές σχολές!

Οι περισσότεροι γιατροί αναγκαστι
κά επιλέγουν την άσκηση της ιδι
ωτικής ιατρικής γιατί απλούστατα 
δεν υπάρχουν θέσεις ούτε στο ΕΣΥ 
ούτε στα ελληνικά πανεπιστήμια. 
Οι λίγοι, οι άριστοι συνήθως, φεύ
γουν από την Ελλάδα γιατί ακρι
βώς δεν μπόρεσαν να βρουν θέση 
στη δημόσια ακαδημαϊκή ιατρική 
οικογένεια. Φεύγουν από τη χώρα 
τους με πόνο ψυχής, με αίσθηση 
διωγμού, και πάνε στα καλύτερα 
αμερικανικά ιατρικά κέντρα όπου 
μεγαλουργούν. Ομως, πολλές φο
ρές δεν αντέχουν την ξενιτιά και 
επιστρέφουν. Και φυσικά και για 
αυτούς οι πόρτες του ΕΣΥ και των 
ελληνικών πανεπιστημίων παρα
μένουν κλειστές. Ετσι, η ιδιωτική 
ιατρική είναι η μόνη δυνατότητα 
να ουνεχίσουν το κλινικό, διδακτι
κό αλλά και ερευνητικό τους έργο 
στην Ελλάδα. Και πολλοί από αυ
τούς το κάνουν χωρίς καμία ανα
γνώριση από το «Δημόσιο», με μό
νο προσωπικό τους κίνητρο την 
προσφορά στον Ελληνα ασθενή 
και νέο γιατρό.

Θα τολμήσω να αναφερθώ, ως πα
ράδειγμα, στην πλαστική χειρουρ
γό Καίτη Βλαστού, που είναι «ιδι
ώτης» γιατρός στο θεραπευτήριο

Η τελική απάντηση 
της πολιτικής εξουσίας 
στη Θεσσαλονίκη 
ήταν ότι «δεν υπάρχει 
ακόμη το νομικό 
πλαίσιο για τους “εθελο
ντές” γιατρούς»!

«Υγεία». Την πρωτογνώρισα πριν 
από πολλά χρόνια στα χειρουργεία 
του πανεπιστημιακού νοσοκομείου 
Cleveland Metropolitan General 
Ηοςρίίαΐ, να εργάζεται σχεδόν 24 
ώρες το 24ωρο επανασυγκολλώ- 
ντας κομμένα δάκτυλα από εργα
τικά ατυκήματα σε ασθενείς που 
έφθαναν στο Cleveland από όλη την 
Αμερική. Παρ’ όλη την ήδη μεγάλη 
αναγνώρισή της και τις προοπτι
κές για ακαδημαϊκή καριέρα στην 
Αμερική, επέστρεψε στη χώρα της. 
Συνεισέφερε στην εκπαίδευση στη 
σύγχρονη μικροχειρουργική (χει

ρουργική με τη βοήθεια μικροσκο
πίου), διδάσκοντας τους Ελληνες 
γιατρούς σε πολλά σεμινάρια. Το 
ότι δεν την «εκμεταλλεύθηκε» το 
δημόσιο σύστημα υγείας (ΕΣΥ και 
πανεπιστήμιο) δεν την εμπόδισε ως 
«ιδιώτη» γιατρό να συνετίζει και σή
μερα να χειρουργεί, τις ατέλειωτες 
ώρες, τα πιο δύσκολα, τα πιο απαι
τητικά ογκολογικά περιστατικά ή 
καταστροφικά τραύματα στο πρό
σωπο και στα άκρα.

Γνωρίζω άλλους «ιδιώτες» γιατρούς 
στην Ελλάδα που έχουν τέτοιο συγ
γραφικό και ακαδημαϊκό έργο, ώστε 
να γίνονται σεβαστοί από συναδέλ
φους τους σε όλο τον κόσμο, που 
πολλές φορές τους τιμούν με ανώ
τατες διεθνείς θέσεις, όπως προέ
δρων στις διάφορες διεθνείς επι
στημονικές εταιρείες.

Γνωρίζω «ιδιώτες» γιατρούς που αφή
νουν τις καθημερινές επαγγελματι
κές τους υποχρεώσεις και ταξιδεύ
ουν στην Αφρική με κίνδυνο για την

προσωπική τους υγεία και ασφάλεια, 
προσφέροντας στους εκεί συναδέλ
φους τους τη δική τους εμπειρία.

Είναι όλοι οι «ιδιώτες» γιατροί όπως 
αυτοί που ανέφερα; Η απάντηση 
είναι «όχι». Εχουν όλοι οι δημόσιοι 
λειτουργοί Υγείας στο ΕΣΥ και στο 
πανεπιστήμιο αυτά τα καλά χαρα
κτηριστικά; Η απάντηση είναι «όχι».

Γιατί λοιπόν η εκάστοτε ελληνική 
κυβέρνηση αντιμετωπίζει εχθρικά 
τον «ιδιώτη» γιατρό; Προσπάθησα 
να απαντήσω στο ερώτημα αυτό 
εκμεταλλευόμενος το απειλητικό 
μήνυμα του κυβερνητικού εκπρο
σώπου της προηγούμενης Δευτέρας 
που έλεγε: «Καλούμε για τελευταία 
φορά τους ιδιώτες γιατρούς να συν
δράμουν στο πολύτιμο έργο των συ
ναδέλφων τους στο ΕΣΥ».

Με τις ενοχές μου ότι «μόνο λόγια 
λες και όχι έργα», παρουσιάζομαι 
την επόμενη ημέρα στον διοικητή 
του νοσοκομείου ΑΧΕΠΑ στη Θεσ-

Η πανδημία 
είναι η ευκαιρία 
για συλλογικές απο
φάσεις που θα προστα
τεύουν καλύτερα 
τόσο τους ασθενείς μας 
όσο και τους γιατρούς.

σαλονίκη ζητώντας του να κάνω 
εθελοντικά οτιδήποτε μου ζητή
σουν οι διευθυντές των μονάδων 
COVID και εντατικής θεραπείας. 
«Θα μπορούσα απλώς να μιλάω και 
να ενδυναμώσω τους νοσηλευόμε
νους ασθενείς και τους συγγενείς 
τους», συμπληρωσα.

ο ευγενέστατος διοικητής κ. Παντε- 
λιάδης με ευχαρίστησε και τηλε
φώνησε αμέσως στον πολιτικό του 
προϊστάμενο της 4ης ΥΠΕ για το 
πώς θα με αξιοποιήσουν καλύτε
ρα. (Είχα ήδη στείλει από την προ

ηγούμενη ημέρα «επίσημο» αίτη
μά μου τόσο στον Ιατρικό Σύλλογο 
Αθηνών όσο και στον διοικητή της 
3ης ΥΠΕ Θεσσαλονίκης.)

Περιμένοντας τις απαντήσεις των δι
οικητών, μαθαίνω ότι είναι αρκετοί 
και σηνεχώς αυξάνονται οι «ιδιώτες» 
γιατροί που θέλουν εθελοντικά να 
προσφέρουν στον αγώνα της Θεσ
σαλονίκης ενάντια στον κορωνοϊό. 
Ομως η τελική απάντηση της πολι
τικής εξουσίας ήταν ότι «δεν υπάρ
χει ακόμη το νομικό πλαίσιο για 
τους “εθελοντές” γιατρούς»! Οπότε 
έπρεπε να επιστρέψω στην Αθήνα...

Η σύντομη παραμονή μου στο ΑΧΕ
ΠΑ και η συνάντησή μου τόσο με 
τον γιατρό διοικητή του όσο και με 
τον διευθυντή τής εκεί Χειρουργι
κής Κλινικής, καθηγητή Σάκη Κεσί- 
σογλου, μου έδωσαν μια απάντηση 
στο αρχικό μου ερώτημα αλλά και 
τη λύση, που δεν είναι άλλη από 
«την οργάνωση των γιατρών πίσω 
από σοβαρούς και αδέκαστους ια
τρικούς και επιστημονικούς συλ
λόγους». Οπως μου τόνισε και ο 
διοικητής του ΑΧΕΠΑ, «αν δεν απο
κόψουμε και τιμωρήσουμε αυτούς 
που προσβάλουν το έργο μας, μην 
περιμένουμε και η πολιτεία να μας 
φερθεί καλύτερα».

Η συγκυρία της πανδημίας, που έχει 
αναδείξει τους γιατρούς πρωταγωνι
στές στην κοινωνία, είναι η μεγάλη 
ευκαιρία για σηλλογική αυτοκριτι
κή και ληψη σηλλογικών αποφάσε
ων που θα προστατεύουν καλύτε
ρα τόσο τους ασθενείς μας όσο και 
τους συναδέλφους μας. Ισως τότε 
η πολιτεία καταλάβει ότι οι άδικες 
επιθέσεις εναντίον των γιατρών, 
«ιδιωτών» ή μη, που αντικατοπτρί
ζονται και από τις δραματικά αυξα
νόμενες άδικες τις περισσότερες 
φορές αστικές και ποινικές αγω
γές εναντίον τους, τελικά είναι εις 
βάρος της υγείας του κάθε πολίτη 
και της οικονομίας του κράτους. Ο 
«ιδιώτης» γιατρός, όπως και κάθε 
γιατρός, αξίζει την εμπιστοσύνη 
και τον σεβασμό όλων μας, σήμε
ρα παρά ποτέ άλλοτε.

* 0 κ. Δημήιρης Λινός είναι ομότιμος 
καθηγητής Χειρουργικής ίου ΕΚΠΑ, 
λέκτωρ σιο Harvard Medical School.
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1  Πιο ισχυρό το ΕΣΥ μετά την κρίση
Πηγή: ΡΟΔΙΑΚΗ Σελ.: 3 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-11-2020

Επιφάνεια: 545.02 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Πιο ισχυρό το ΕΣΥ μετά την κρίση
Δωρεάν και προαιρετικό το εμβόλιο
«Θα ξεπεράσουμε και αυτή την κρίση και 
όταν την ξεπεράσουμε το Εθνικό Σύστημα 
Υγείας θα είναι πολύ πιο ισχυρό σε επίπεδο 
εξοπλισμού και θα είναι και πιο ισχυρό σε 
επίπεδο προσωπικού», επεσήμανε χθες ο 
πρωθυπουργός. Οταν τελειώσει αυτή, περι
πέτεια θα οικοδομήσουμε το νέο σύστημα 
υγείας που τόσο ανάγκη έχει η χώρα μας», 
τόνισε ο ίδιος.

«Ολη η ελληνική κοινωνία στέκεται με σε
βασμό απέναντι στο ιατρικό και νοσηλευτικό 
προσωπικό. Δεν είμαστε εδώ πέρα για να 
ωραιοποιήσουμε καμία απολύτως κατά
σταση. Είμαστε εδώ για να μεταφέρουμε τη 
στήριξη σε όλο το προσωπικό του Εθνικού 
Συστήματος Υγείας, ειδικά εδώ στη Θεσσα
λονίκη, στη Βόρεια Ελλάδα η οποία δοκιμά
ζεται, να έχω μία προσωπική εικόνα της κα
τάστασης αλλά και να μιλήσω τη γλώσσα της 
αλήθειας και της αισιοδοξίας» τόνισε ο Κυ
ριάκος Μητσοτάκης.

Στην επίσκεψή του στο Ιπποκράτειο, ο 
Πρωθυπουργός συνομίλησε με το ιατρικό και 
νοσηλευτικό προσωπικό, στο οποίο εξέφρασε 
τις ευχαριστίες για τον αγώνα που δίνει στην 
«πρώτη γραμμή» κατα της πανδημίας και 
πρόσθεσε ότι στη Βόρεια Ελλάδα βλέπουμε 
τις πρώτες ενθαρρυντικές ενδείξεις. «Κάνετε 
πολύ σπουδαία δουλειά. Είμαστε βαθιά υπο
χρεωμένοι. Ολη η ελληνική κοινωνία στέκε
ται με σεβασμό απέναντι στο ιατρικό και νο
σηλευτικό προσωπικό. Το Εθνικό Σύστημα 
Υγείας πιέστηκε και πιέζεται. Αντέχει όμως 
και θα αντέξει. Και να ξέρετε ότι θα έχει την 
αμέριστη στήριξη της πολιτείας και την αμέ
ρωτη προσωπική μου φροντίδα. Ένα μεγάλο 
ευχαριστώ. Εσείς στέλνετε πάνω από όλα το 
μήνυμα ότι μέχρι να περάσει αυτή η κρίση 
πρέπει όλοι να προσέχουμε. Έχουμε ήδη τις 
πρώτες ενθαρρυντικές ενδείξεις ότι αρχίζει 
κάπως να μειώνεται το ιικό φορτίο ειδικά 
εδώ στη Βόρειο Ελλάδα, αλλά πιστεύω ότι και 
όλοι οι συμπολίτες μας θα καταλάβουν ότι και 
ως ένδειξη σεβασμού σε εσάς πάνω από όλα. 
που δίνετε αυτόν τον αγώνα 24 ώρες το 
24ωρο πρέπει όλοι να προσέξουμε για να πε

ράσουμε στην άλλη όχθη του ποταμού με όσο 
το δυνατόν λιγότερες απώλειες. Και πάλι ένα 
μεγάλο ευχαριστώ και ένα μεγάλο ευχαριστώ 
στα παιδιά ειδικά γιατί ξέρω ότι και στην παι- 
δοψυχιατρική κάνετε μια σπουδαία δουλειά», 
τόνισε ο Κυριάκος Μητσοτάκης, ο οποίος 
έλαβε δώρο ένα χειροτέχνημα από τα παιδιά 
του παιδοψυχιατρικού τμήματος.

Αναφερόμενος στα εμβόλια που αναμένον
ται. στο σχέδιο εμβολιασμού των πολιτών και 
στα fake news ο πρωθυπουργός τόνισε 
«πόσο σημαντικό είναι τώρα που θα ξεκινή
σουμε μια μεγάλη εμβολιαστική εκστρατεία 
να μιλήσουν πάνω από όλα οι ειδικοί, οι επι
στήμονες για το πόσο απαραίτητο είναι να κά
νουμε όλοι το εμβόλιο. Πρέπει να τονίσω 
ακόμα μια φορά ότι το εμβόλιο θα είναι δω
ρεάν από την πολιτεία, δεν θα είναι υποχρε
ωτικό, αλλά στηριζόμαστε στην κοινή λογική 
των συμπολιτών μας αλλά κυρίως στις συμ
βουλές που θα δώσουν πάνω από όλα οι ει
δικοί, οι γιατροί, για να ενθαρρύνουμε όσο το 
δυνατόν περισσότερους συμπολίτες μας να 
προχωρήσουν στον εμβολιασμό τον Ιανουά
ριο που θα ξεκινήσει και το μεγάλο εμβολια- 
στικό πρόγραμμα».

Εκπρόσωπος των νοσηλευτριών, υποδεχό
μενη τον Κυριάκο Μητσοτάκη, ανέφερε: 
«Κύριε Πρωθυπουργέ, μας τιμά η παρουσία 
σας στο Ιπποκράτειο Νοσοκομείο Θεσσαλο
νίκης. Ευελπιστούμε στην περαιτέρω στήριξή 
σας γιατί το προσωπικό καταβάλλει υπεράν
θρωπες προσπάθειες για να μπορέσει να αν- 
τεπεξέλθει στον πολύ μεγάλο αριθμό των 
ασθενών και αυτό εμπράκτως καθημερινά το 
κάνει με αυτοθυσία και υπεράνθρωπη προ
σπάθεια.

«Στο πρόσωπό σας να πω ένα πολύ μεγάλο 
ευχαριστώ, ειδικά στο προσωπικό του Ιππο- 
κρατείου. Ξέρω τι έχετε κάνει τις τελευταίες 
εβδομάδες. Ξέρετε ότι και η πολιτεία έχει 
σταθεί δίπλα στο νοσοκομείο, το έχει ενισχύ- 
σει με παραπάνω προσωπικό, αυτή ήταν η 
ελάχιστη υποχρέωσή μας απέναντι στα νοσο
κομεία του Εθνικού Συστήματος Υγείας. Θα 
ξεπεράσουμε και αυτή την περιπέτεια. Και ει
δικά για το νοσηλευτικό προσωπικό, ένα

πολύ μεγάλο ευχαριστώ, στο πρόσωπό σας 
σε όλες τις νοσηλεύτριες, σε όλους τους νο
σηλευτές, σε όλη τη χώρα και ειδικά εδώ στο 
Ιπποκράτειο το οποίο βρέθηκε, βρίσκεται και 
θα βρίσκεται στην πρώτη γραμμή της μάχης», 
απάντησε ο Πρωθυπουργός.

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης τόνισε ότι παράλ
ληλα με τον αγώνα των γιατρών πρέπει και οι 
πολίτες να δείξουν υπευθυνότητα με την τή
ρηση των μέτρων. «Ελπίζω να είναι η πρώτη 
και μακάρι να είναι η τελευταία φορά που θα 
αντιμετωπίσουμε μια τέτοια κρίση και ειδικά 
στους ειδικευόμενους πέσατε στα βαθιά αλλά 
ξέρω ότι κάνετε ό,τι είναι ανθρωπίνως δυνα
τόν. Πραγματικά εύχομαι να μην χρειαστεί να 
αντιμετωπίσουμε ξανά ποτέ μία τέτοια κρίση, 
αλλά αν ο καθένας κάνει αυτό που μπορεί κι 
αυτό που πρέπει, από τους γιατρούς, τους νο
σηλευτές, μέχρι τους απλούς πολίτες από 
τους οποίους δεν ζητάμε πολλά πράγματα: 
Ζητάμε να ακολουθούμε τις οδηγίες των ει
δικών, να περιορίσουν στο ελάχιστο τις μετα
κινήσεις τους εκτός και εντός σπιτιών, να βρί
σκονται με την οικογένειά τους. Θα την ξεπε
ράσουμε αυτήν την κρίση και όσο πιο σύν

τομα την ξεπεράσουμε, τόσο λιγότερες απώ
λειες σε ανθρώπινες ζωές θα έχουμε» επε
σήμανε.

0 Πρωθυπουργός επανέλαβε ότι όλη η 
χώρα είναι μια ενιαία υγειονομική περιφέ
ρεια. «Είμαστε όλοι μια ομάδα γιατί και αυτό 
το είπαμε από την πρώτη στιγμή και με τον 
Υπουργό και με τον Γενικό και με όλα τα στε
λέχη, ότι ουσιαστικά σε μια κρίση πανδημίας 
η χώρα είναι μια υγειονομική περιφέρεια, 
άρα όλες οι διακομιδές -είτε γίνονται με 
ασθενοφόρα είτε αν χρειάζεται μέχρι και αε
ροπορικώς- παίζουν κρίσιμο ρόλο ώστε να 
μπορούμε να αξιοποιούμε όλες τις δυνατό
τητες του Εθνικού Συστήματος Υγείας. Άρα ο 
ρόλος σας είναι απολύτως καθοριστικός, σας 
έχουμε μέσα στην καρδιά μας και σας λέμε 
ένα μεγάλο ευχαριστώ» τόνισε.

Τον Πρωθυπουργό συνοδεύουν στην επί
σκεψή του στη Θεσσαλονίκη ο Υπουργός 
Υγείας Βασίλης Κικίλιας, ο Υφυπουργός στον 
Πρωθυπουργό και Κυβερνητικός Εκπρόσω
πος Στέλιος Πέτσας και ο Γενικός Γραμματέας 
του Υπουργείου Υγείας Ιωάννης Κωτσιόπου- 
λος.
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1  «Δεν θα διαπραγματευτούμε τη δημόσια υγεία»
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SMS > «Γιορτάζουμε τον Αγιο Ανδρέα ο καθένας σπίτι του χωρίς επισκέψεις, χωρίς συναναστροφές. 0 κάθε Αχαιός έχει ένα καθήκον 
αυτοπροστασίας και μια ευθύνη προστασίας».

ΧΡΥΣΟΧΟΙΔΗΣ «Δεν θα διαπραγματευτούμε
τη δημόσια υγεία» ΤΙ ΕΙΠΕ ΚΑΙ ΤΙ ΖΗΤΗΣΕ 

ΑΠΟ ΤΟΥΣ ΦΟΡΕΙΣ

«Ο κάθε Αχαιός έχει ένα καθήκον αυτοπροστασίας καί μία ευθύνη προστασίας» επισήμανε ο κ Χρυσοχοΐδης

ΠΕΡΙΦΡΟΥΡΗΣΗ ΝΑΟΥ
Ισχυρή θα είναι η παρουσία των υγεία και την ανθρώπινη ζωή», ση περίμετάδοσηςτουκορονοϊ- 
αστυνομικών δυνάμεων στο προ- Κι αυτό άρχισε να εφαρμόζεται θύσε εξωτερικούς χώρους, ο Μι
α ύλιο του ναού, τις επόμενες από χθες. Πληροφορίεςτης «Π» χάλης Χρυσοχοΐδης είπε: «Εδώ 
ώρες. Οι πύλες της εκκλησίας ανέφεραν ότι χθες δεν επετράπη δίνουμε μάχη και νομίζω πως εί- 
θα είναι ανοικτές, όμως όπως από αστυνομικούς η μετακίνηση ναι κοινή μάχη, είμαστε στα χα- 
επεσήμανεστιςδηλώσειςτουοκ. πιστών από περιοχές της Δυτι- ρακώματα χωρίς παντιέρες και
Χρυσοχοΐδης, «δενθαεπιτραπεί κής Αχαΐας, προς την Πάτρα και χρώματα. Όποιος ακούσει ολό-
σε κανέναν να πλησιάσει, αυτές έπεσαν 6 πρόστιμα κι έγιναν και κληρητη φράση καταλαβαίνει τι 
τις ημέρες και θα ληφθούν όλα προσαγωγές. είπα. Τα υπόλοιπα δεν αφορούν
τα αναγκαία μέτρα για να αποτρα- Απαντώντας σε ερώτηση δήμο- τον κορονοϊό, αλλά τις μικρές αν-
πεί αυτό. Επαναλαμβάνω δεν θα σιογράφου, σχετικά με την επίθε- θρώπινες αδυναμίες μας. Πάμε 
διαπραγματευτούμε τη δημόσια ση απότονΣΥΡΙΖΑγιατη δήλω- παρακάτω».

Της ΜΑΡΙΑΣ Κ. 
ΠΑΠΑΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ
papagianlipelop.gr

εκάθαρο και σαφές ήταν το 
μήνυμα που απεύθυνε προς 
τους πολίτες των Πατρών 
και της ευρύτερης περιφέ

ρειας, για τον εορτασμό του 
Πολιούχου Αποστόλου Αν- 
δρέου, ο υπουργός Προστασίας 
του Πολίτη Μιχάλης Χρυσο
χοΐδης, κατά τη χθεσινή του 
επίσκεψη στην αχαϊκή πρω
τεύουσα.
«Γιορτάζουμε τον Αγιο Ανδρέα 
ο καθένας σπίτι του χωρίς επι
σκέψεις, χωρίς συναναστρο
φές. Ο κάθε Αχαιός έχει ένα 
καθήκον αυτοπροστασίας και 
μια ευθύνη προστασίας. Να 
μην αρρωστήσει ο ίδιος και 
να μην αρρωστήσει άλλους. 
Δηλαδή να φοράει μάσκα και 
να μείνει σπίτι», τόνισε ο κ. 
Χρυσοχοΐδης, αμέσως μετά 
την ολοκλήρωση της κεκλει- 
σμένων των θυρών σύσκεψης 
με τη συμμετοχή τοπικών φο
ρέων, που πραγματοποιήθηκε 
στο Αστυνομικό Μέγαρο Πα
τρών, στην Ερμού. 
«Χρειαζόμαστε 100% συμμόρ
φωση στα μέτρα, σύμπνοια και 
αλληλεγγύη. Οχι 99,9% αλλά 
100%. Γιατί και ένας και δύο 
και οι λίγοι μπορούν να μο
λύνουν τους πολλούς και να 
στείλουν στις ΜΕΘ αριθμούς 
που δεν αντέχουν» επισήμα- 
νε ο Υπουργός και πρόσθεσε: 
«Δεν υπάρχει περίπτωση να 
υπάρξει προσέλευση πιστών 
αυτές τις μέρες στο ναό του Αγί
ου Ανδρέα και θα ληφθούν 
όλα τα αναγκαία μέτρα, ώστε 
να αποτραπεί αυτό», υπογραμ
μίζοντας ότι «δεν θα διαπραγ
ματευτούμε τη δημόσια υγεία 
και την ανθρώπινη ζωή, διότι 
θα ήμασταν ανεύθυνοι αν γι
νόταν αυτό».

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ
Μετά το τέλος της σύσκεψης 
των φορέων, ο Περιφερειάρ
χης Δυτικής Ελλάδας Νεκτάρι
ος Φαρμάκης τόνισε: «Δεν θα 
πρέπει αύριο, ημέρα εορτής 
του Αγίου Ανδρέα, να γιορτά
σουμε όλοι μαζί ή σε φιλικά 
σπίτια ή με παρέες, αλλά θα 
πρέπει να είμαστε μόνο στα 
σπίτια μας, για να μπορέσουμε 
την επόμενη χρονιά να γιορτά

σουμε τον Αγιό μας όλοι μαζί. 
Σε κάθε περίπτωση δεν συγ- 
χωρούνται λάθη, γιατί τα λά
θη μπορεί να μας στοιχίσουν 
μεγάλο πισωγύρισμα».

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΑΡΒΕΛΗΣ
Σε δηλώσεις που έκανε ο δι
οικητής της 6ης υγειονομικής 
περιφέρειας, Γιάννης Καρβέ- 
λης, είπε ότι «τέθηκαν ζητήματα 
σε ότι αφορά τους ελέγχους σε 
διάφορες πληθυσμιακές ομά
δες και εξηγήσαμε ότι με τις 
κινητές μονάδες του ΕΟΠΥΥ 
που διαθέτουμε, επεμβαίνου
με άμεσα όπου χρειάζεται και 
όπου παρουσιάζεται πιθανόν 
ύποπτο κρούσμα και έτσι κατα
φέρνουμε να ελέγχουμε άμεσα 
οποιαδήποτε περίπτωση, ώστε 
να μην υπάρξει διασπορά μέ
σα στην κοινότητα».

Ενα άλλο ζήτημα το οποίο τέ
θηκε στη σύσκεψη ήταν το θέ
μα με τους εργάτες γης και τους 
καλλιεργητές, και όπως είπε, 
«από την πλευρά του υπουρ
γείου Προστασίας του Πολίτη 
θα εκπονηθεί συγκεκριμένο 
σχέδιο, στο οποίο θα συμβά
λουν και οι υγειονομικές αρχές 
της περιοχής, ώστε να μπορέ
σουμε να ελέγξουμε αυτές τις 
συγκεκριμένες επαγγελματικές 
ομάδες και να αντιμετωπίσου
με οποιοδήποτε πιθανό περι
στατικό, για να μην υπάρξει η 
οποιαδήποτε διασπορά στην 
κοινότητα.»
Απαντώντας σε ερώτηση δημο
σιογράφου, αχαϊκά με το πκό 
φορτίο στην Δυτική Ελλάδα, ο 
διοικητής της 6ης υγειονομι
κής περιφέρειας είπε: «Υπάρ
χει μία επιπέδωση της κατά

στασης το τελευταίο διάστημα 
και θέλω να πιστεύω ότι από το 
στάδιο της επιπέδωσης θα πε
ράσουμε σε μειωμένους αριθ
μούς, αφού εκτιμώ ότι θα έχει 
αποδώσει και το λοκντάουν το 
οποίο είναι σε ισχύ.»

ΚΩΣΤΑΣ ΠΕΛΕΤΙΔΗΣ
Ο Δήμαρχος Πατρέων Κώστας 
Πελετίδης δήλωσε: «Είναι γνω
στό πως του Αγίου Ανδρέα δεν 
θα γίνουν οι εκδηλώσεις. Εκεί
νο το οποίο λέμε εμείς, είναι 
πως πρέπει να πάρουμε τα μέ
τρα μας, αλλά ταυτόχρονα να 
έχουμε και αυτά που πρέπει, 
δηλαδή ιχνηλάτηση με ταχύ
τητα στους χώρους εργασίας, 
δωρεάν τεστ, πρόληψη και δη
μόσιο σύστημα υγείας τέτοιο 
που το 2020 να μπορεί να μας 
δίνει αυτά που πρέπει».

ΠΡΟΧΩΡΑΝΕΟΙΔΙΑΔΙ ΚΑΣΕΣ ΓΙΑ ΤΟ ΚΕΤΧ
Κατά τη διάρκεια συνέντευ
ξης Τύπου, ο κ. Χρυσοχοΐδης 
ονομάτισε για πρώτη φορά και 
επίσημα το ΚΕΤχ ως τον χώ
ρο, σε έκταση του οποίου θα 
κατασκευαστεί το νέο Αστυ
νομικό Μέγαρο της Πάτρας.

«Με ευχαρίστηση μπορώ να 
πω, ότι προχωράνε οι διαδι
κασίες για το ΚΕΤχ και πολύ 
σύντομα, θα επιστρέψω στην 
πόλη για να ανακοινώσουμε 
και επίσημα την παραχώρηση 
του οικοπέδου, στο υπουργείο

προστασίας του Πολίτη» ανέ
φερε ο υπουργός.
Ο κ. Χρυσοχοΐδης στη συνά
ντηση που είχε και με την Ενω
ση Αστυνομικών Υπαλλήλων 
Αχαΐας, όπως μετέφερε στην 
«Π» ο Πρόεδρός της Χάρης

Τσίτσικας, ο υπουργός τους 
διαβεβαίωσε ότι θα αναλάβει 
προσωπικά και το θέμα της 
απεμπλοκής των αστυνομικών 
από τις μεταγωγές των κρατου
μένων του «Αγίου Στεφάνου» 
στα νοσοκομεία της περιοχής.

Στιγμιότυπο από τη σύσκεψη με τους φορείς της περιοχής

Στη σύσκεψη συμμετείχαν ο περιφερειάρχης Δυτικής Ελλά
δας Νεκτάριος Φαρμάκης, ο διοικητής της 6ης Υγειονομικής 
Περιφέρειας Γιάννης Καρβέλης, ο αντιπεριφερειάρχης Αχαΐας 
Χαράλαμπος Μπονάνος, οι δήμαρχοι Πατρέων Κώστας Πελε
τίδης, ΔυτικήςΑχαΐαςΣπύρος Μυλωνάς, ΑιγιάλειαςΔημήτρης 
Καλογερόπουλος, Καλαβρύτων Θανάσης Παπαδόπουλος και 
Ερυμάνθου Θεόδωρος Μπαρής, οι διοικητέςτων νοσοκομείων 
της Πάτρας, ο πρύτανης του Πανεπιστημίου Χρήστος Μπού- 
ρας, καθώς και αξιωματικοί της τοπικής ΕΛΑΣ. Σύμφωνα με 
πληροφορίεςτης «Π» ο κ. Χρυσοχοΐδης, απευθυνόμενος στους 
συμμετέχοντες είπε, πως είναι αναγκαία η συνέργεια όλων, στο 
σχέδιο που έχει εκπονηθεί για την αντιμετώπιση της πανδημίας 
-σ' ευρύτερο πλαίσιο - με δεδομένη τη βοήθεια των τοπικών 
αστυνομικών υπηρεσιών, καθ' υπόδειξη των Δήμων οι οποί
οι και γνωρίζουν τα ιδιαίτερα χαρακτηριστικά των περιοχών 
τους, που σχετίζονται με τη συμπεριφορά των πληθυσμών τους. 
Ιδιαίτερη συζήτηση έγινε, με τον Δήμαρχο Δυτικής Αχαΐας 
Σπύρο Μυλωνά, εξαιτίαςτωνκαταγεγραμμένων περιστατικών 
στην περιοχή, από τη μη συμβατή στάση Τσιγγάνων και ρομά, 
στην εφαρμογή των μέτρων στην Κάτω Αχαΐα και στα Σαγέϊ- 
κά. 0 υπουργός έκανε ιδιαίτερη αναφορά στους εργάτες γης, 
προαναγγέλλοντας ουσιαστικά την κατάρτιση ειδικού σχεδί
ου, για την ειδική πληθυσμιακή ομάδα που ξεπερνά τα 5.000 
άτομα, σε Δυτική Αχαΐα και Ηλεία.
Οπως πληροφορείται η «Π», από συμμετέχοντας στη σύσκεψη, 
ο υπουργός τους ενημέρωσε, ότι ο Μητροπολίτης αποδέχθηκε 
την απόφαση του υπουργείου να μην επιτραπεί το λαϊκό προ
σκύνημα στον Ναό του Αγίου Ανδρέου και να ληφθούν αστυνο
μικά μέτρα, για την αποτροπή προσέγγισης πιστών στον χώρο.

ΣΥΜΜΑΧΟΣ ΣΤΗ ΜΑΧΗ 
Η ΤΟΠΙΚΗ ΕΚΚΛΗΣΙΑ

0 υπουργός Προστασίας του Πολίτη, μετά τη σύσκεψη στο 
Αστυνομικό Μέγαρο είχε συνάντηση με τον Μητροπολίτη 
Πατρών κ. Χρυσόστομο στο Επισκοπείο. Στην κατ'ιδίαν 
επαφή τους, ο Επίσκοπος τόνισε: «Κάνουμε αυτό το άδεια- 
σμα των εκκλησιών για τη σωτηρία του ποιμνίου μας» και 
ευχήθηκε με τη βοήθεια του θεού και του Αγίου Ανδρέου 
να ξεπεραστεί το κακό της πανδημίας. Από την πλευρά του 
ο κ. Χρυσοχοΐδης, τον ευχαρίστησε εκ μέρους της κυβέρ
νησης, για την καθοριστική συμβολή του προς την κατεύ
θυνση λήψης μέτρων για την αποτροπή διασποράςτου ιού 
κατά τον εορτασμό.

ΖΩΝΤΑΝΑ Η ΘΕΙΑ ΛΕΙΤΟΥΡΓΙΑ
Η Ιερά Μητρόπολις Πατρών ανακοίνωσε ότι θα μεταδώσει 
αύριο ζωντανά την Πανηγυρική Αρχιερατική θείας. Λειτουρ
γία από τον Πολιούχο Πατρών, Αγιο Ανδρέα από τις 7:30 π.μ. 
μέχρι το πέρας της θείας Λειτουργίας.
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1  Καταγγελίες για διακρίσεις και για θανάτους
γιατρών

Πηγή: SPORTDAY Σελ.: 30 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-11-2020

Επιφάνεια: 81.86 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6100

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ
Καταγγελίες για διακρίσεις 
και για θανάτους γιατρών

Διέψευααν από το νοσοκομείο Πέλλας τα σενάρια 
για επιλογή ασθενών που διασωληνώνονται. Την ίδια 
τακτική ακολούθησαν και απ' το Ιπποκράτειο στα σενά
ρια για τον θάνατο τριών γιατρών εξαιτίας του κορωνοϊ- 
ού. «Η διασπορά ψευδών ειδήσεων, ειδικά όταν έχει μι
κροπολιτικά και μικροκομματικά κίνητρα που αγνοούν 
την προσπάθεια που καταλαμβάνει το προσωπικό του 
ΓΝ Πέλλας, είναι απλά μία αποτυχημένη προσπάθεια 
τρομοκράτησης του πληθυσμού, την ώρα που όλος ο 
νομός ενωμένος δίνει τη μάχη στο πλευρό του νοσοκο
μείου μας», ανέφερε η ανακοίνωση για την πρώτη κα
ταγγελία.

«Σχετικά με δημοσιεύματα περί απώλειας ζωών ια
τρών του νοσοκομείου μας από Covid 19 και για την 
αποκατάσταση της αλήθειας, σας ενημερώνουμε ότι 
μεταξύ των ιατρών, αλλά και συνολικά στο προσωπικό 
του νοσοκομείου μας. δεν είχαμε καμία απώλεια ζωής 
λόγω Covid 19». ανακοίνωσε το Ιπποκράτειο έπειτα από 
ανάρτηση γιατρού για την απώλεια τριών συναδέλφων 
του μέσα σε λίγες ώρες.
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1  Το ΕΣΥ και τι πρέπει να κάνουμε εμείς!
Πηγή: REALNEWS Σελ.: 6 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-11-2020

Επιφάνεια: 555.67 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 40500

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

■ ΟΣΟΙ από τους πολιτικούς μας 
και τους πονηρούς πολιτευτές συ
νωστίζονται διαχρονικά στις αυ
λές του πολιτικο-εκδοτικού κατε
στημένου της χώρας για να κατα
θέσουν δήθεν τις σωτήριες προτά- 
σειςτουςγια σοβαρά θέματα, απο- 
σπώνταςτο χειροκρότημα της κοι
νωνίας πλανώνται πλάνην οικτράν.

ΔΥΣΤΥΧΩΣ, όμως, το ίδιο φαινό
μενο επαναλαμβάνεται και σήμε
ρα που το ζήτημα του κορωνοϊού 
έφερε στην κορυφή της επικαιρό- 
τητας το θέμα του Εθνικού Συστή
ματος Υγείας. Ολοι έγιναν ξαφνικά 
γνώστες και σοφοί με τη λύση για το 
ΕΣΥ στο τσεπάκι τους. Ολοι επανα
λαμβάνουν κατά γράμμα την κομμα
τική γραμμή η οποία καταλήγει στο 
συμπέρασμα ότι το ΕΣΥ νοσεί βαρέ- 
ως και απαιτείται άμεση θεραπεία!

ΕΠΕΙΔΗ όλοι γνωρίζουμε και γνω
ριζόμαστε, ενώ πολλοί διαθέτουν 
καλή μνήμη και αρκετοί έχουν τη 
μανία να ψάχνουν, ας ξεκαθαρί
σουμε τα πράγματα, να αφήσου- 
με το χθες και να δούμε εάν μπο
ρούμε να σχεδιάσουμε σωστά και 
υπερκομματικά τη λειτουργία ενός 
τομέα. Εάν μπορούμε να σχεδιά
σουμε ένα Σύστημα Υγείας δυναμι
κό και πρωτοποριακό, που θα προ
σφέρει εκτός των άλλων και επιπλέ-

v.triantafillou realnews.gr

Το ΕΣΥ και τι πρέπει 
να κάνουμε εμείς!

γράφει
ο ΒΑΣΙΛΗΣ 
ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΥ

ον έσοδα στα κρατικά ταμεία, εάν 
όλα τα κόμματα συμφωνήσουν ότι 
η Υγεία αποτελεί «χρυσοφόρο πη
γή», αρκεί να τη σεβαστούμε και 
να την αναπτύξουμε έχοντας στο 
επίκεντρο τον άνθρωπο, είτε ασθε
νής είτε επιστήμονας είναι αυτός.

ΑΠΟ ΤΗΝ ΕΠΟΧΗ της Μεταπολίτευ
σης έχουν γραφτεί χιλιάδες σελίδες 
για την Υγεία και τα προβλήματά της. 
Εχουν ακουστεί έξυπνες ιδέες μαζί 
με ανοησίες που όλες μαζί κατέλη
ξαν στην «πολιτική χωματερή». Εκεί 
όπου έχουν ενταφιαστεί απόψεις και 
ιδέες που τώρα άλλες χώρεςτης Ε.Ε. 
επεξεργάζονται και προωθούν ως 
πρωτοποριακές. Οσοι σήμερα μετ' 
επιτάσεως θέλουν να μετατρέψουν 
το θέμα της Υγείας μάλιστα εν μέ
σω πανδημίας, σε μέγιστο εθνικό 
ζήτημα για να αδράξουν την ευκαι
ρία να αλλάξουν την πολιτική ατζέ
ντα, με στόχο το κομματικό και όχι

το εθνικό συμφέρον, δεν συνεισφέ
ρουν κάτι στον δημόσιο διάλογο.

Η ΠΙΟ «ΣΟΦΗ» άποψη που ακού
στηκε τις τελευταίες ημέρες για τον 
κορωνοϊό ήταν αυτή του μητροπο
λίτη Αλεξανδρούπολης κ. Ανθιμου, 
ο οποίος εκτός των άλλων επεσή- 
μανε: «Πιστέψαμε ότι είμαστε υπε
ράνθρωποι, κρύψαμε την προσβο
λή μας από τον ιό και οδηγηθήκαμε 
στον τάφο, αντί να ομολογήσουμε 
το λάθος μας και να σαλπίσουμε το 
ορθό. Δεν είναι ταπεινωτικό να πα
ραδεχθείς ότι ως άνθρωπος και εσύ 
πάσχεις. Αλαζονικό είναι να το κρύ
ψεις μόνο και μόνο για να μη δια- 
ψευστεί δημόσια ο εγωισμός σου».

ΜΠΟΡΕΙ, άραγε, να διαφωνήσει κα
νείς με τη συγκεκριμένη τοποθέτηση 
του ιερωμένου; Σίγουρα όχι. Το ζή
τημα, όμως είναι να μην τα εναπο
θέτουμε όλα στον Υψιστο και να πο
ρευόμαστε με τις βουλές του. Πρέπει 
στα επίγεια οι κανόνες να είναι ξε
κάθαροι και σε αυτούςνα μην ανα
κατεύεται το «ράσο», γιατί κάθε φο
ρά που το κάνει ανοίγουν και μεγα
λύτερες πληγές σε μία κοινωνία ρη
μαγμένη. Σε μία κοινωνία που, αντί

να εφαρμόζει πιστά τα όσα λένε και 
ζητούν οι επιστήμονες για να αντι
μετωπιστεί με τις μικρότερες απώ- 
λειεςτο δεύτερο κύμα της πανδημί
ας αναπτύσσει θεωρίες «καφενεί
ου» που δεν δίνουν απαντήσεις στο 
πρόβλημα, αλλά παρασέρνουν τους 
αφελείς σε ενέργειες καταστροφι κές.

Η ΕΛΑΑΔΑ πήρε τα εύσημα για την 
αντιμετώπιση του άγνωστου ιού κα-

Η κοινωνία, στο δεύτερο 
κύμα της πανδημίαΕ, 
αναπτύσσει θεωρίες 
«καφενείου» που δεν 
δίνουν απαντήσει 
στο πρόβλημα, αλλά 
παρασέρνουν τους 
αφελείς σε ενέργειες 
καταστροφικές

τά την πρώτη του "επίσκεψη" όχι 
γιατί το σύστημα ήταν προετοιμα
σμένο και άρτια εξοπλισμένο. Ού
τε οι πολίτες πειθάρχησαν επειδή 
αντιλήφθηκαν το μέγεθος του κα
κού. Απλά ο «λαόςτων απείθαρχων 
και των ατάκτων» τρόμαξε. Φοβή
θηκε και «λούφαξε» μπροστά στον 
κίνδυνο που φέρνει το άγνωστο.

ΣΗΜΕΡΑ, που ο φόβος έχει περι
οριστεί, σηκώνει το μπόι του και 
επιλέγει να φορέσει μάσκα όχι για 
να προστατέψει εαυτόν και αλλή- 
λους αλλά για να γλιτώσει το πρό
στιμο. Ολοι αυτοί που φωνάζουν 
και αντιδρούν στους κανόνες κο
στολογούν τη ζωή τους γύρω στα 
300 ευρώ και αισθάνονται ιδιαίτε
ρα ικανοποιημένοι εάν αποφύγουν 
κάποιο μπλόκο της Αστυνομίας.

ΣΕ ΟΛΟ ΑΥΤΟ το σκηνικό κανείς δεν 
έβαλε στο τραπέζι την ανάπτυξη με 
όχημα την Υγεία, δημιουργώντας νέ
ες θέσεις εργασίας υψηλών απαιτή
σεων με «πελάτες» εύπορους Ευρω
παίους και όχι μόνο, οι οποίοι είναι 
πρόθυμοι να διαθέσουν τα χρήμα
τά τους για υψηλού επιπέδου ιατρι
κές υπηρεσίες στην Ελλάδα.
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Π
ρώτο μέλημα είναι η προστασία της αν
θρώπινης ζωής. Αυτό επαναλαμβάνει κα
θημερινά στους συνεργάτες του ο Κυ
ριάκος Μητσοτάκης όσον αφορά την εξέλιξη 

της μάχης κατά της πανδημίας. Εξάλλου, έτσι 
πορεύτηκε στο πρώτο κύμα του κορωνοϊού, 
έτσι πορεύεται και στο δεύτερο και πιο επικίν
δυνο κύμα, σημειώνουν οι ίδιες πηγές.

Σε αυτό το πλαίσιο, είναι ξεκάθαρο πως δεν 
θα ληφθούν άμεσα αποφάσεις που έχουν να 
κάνουν με ενδεχόμενη σταδιακή άρση των μέ
τρων. Σύμφωνα με πληροφορίες όταν θα υπάρ
χει σαφής εικόνα από τα επιδημιολογικά στοι
χεία, τότε θα εξεταστούν όλα τα δεδομένα και 
αυτό δεν πρόκειται να γίνει πριν από τα τέλη 
της εβδομάδας που έρχεται.

Τα στοιχεία που επεξεργάζονται οι επιστήμο
νες και μελετά το Μέγαρο Μαξίμου δείχνουν 
πωςαποκλιμάκωση στο Εθνικό Σύστημα Υγεί
ας θα υπάρξει μετά την πρώτη εβδομάδα του 
Δεκεμβρίου, ανεξάρτητα από το εάν μειώνο
νται από τώρα τα κρούσματα, και με την προ
ϋπόθεση, βέβαια, πως δεν θα αλλάξει κάτι στα 
δεδομένα.

Την ίδια ώρα, αν και φαίνεται πως στην Αθή
να, αλλά και στη Θεσσαλονίκη όπου η κατάστα
ση σταθεροποιείται σιγά-σιγά, τα μέτρα απο
δίδουν, δεν ισχύει το ίδιο για κάποιες περιοχές 
της περιφέρειας.

Δεν ήταν τυχαία η αναφορά του κυβερνητι
κού εκπροσώπου Στέλιου Πέτσα την Πέμπτη 
πως κάποιες περιοχές δίνουν αυξημένα κρού
σματα σε σχέση με τον πληθυσμό τους.

Για παράδειγμα, στην Αιτωλοακαρνανία, στην 
Ηλεία και στη Λέσβο υπάρχει μεγάλη ανησυ
χία εξαιτίαςτηςαύξησηςτων κρουσμάτων, ενώ 
για την Αχάία εκφράζονται φόβοι για περαιτέ
ρω διασπορά του ιού εξαιτίας του ενδεχόμε
νου συνωστισμού λόγω της εορτής του Αγίου 
Ανδρέα, πολιούχου της πόλης της Πάτρας στις 
30 Νοεμβρίου.

ΓΓ αυτό τον λόγο, την Παρασκευή, ο Κυριά
κος Μητσοτάκης συνομίλησε με τον δήμαρχο 
Πατρέων Κωνσταντίνο Πελετιδη και τον περι
φερειάρχη Δυτικής Ελλάδας Νεκτάριο Φαρ- 
μάκη, κρούονταςτον κώδωνα του κινδύνου.

Ο πρωθυπουργός ζήτησε αυστηρότατη τή
ρηση των υγειονομικών μέτρων όχι μόνο για 
τη Δευτέρα, λόγω του Αγίου Ανδρέα, αλλά και 
για τις επόμενες ημέρες, αφού η περιοχή εμ
φανίζει αύξηση των κρουσμάτων.

Μάλιστα, από εδώ και πέρα, ανάλογα με τα 
στοιχεία, θα αναδεικνύονται ποιες περιοχές 
παρουσιάζουν πρόβλημα, ώστε να αντιλαμ
βάνονται οι τοπικές κοινωνίες την κρισιμότη
τα της κατάστασης.

Είναι ξεκάθαρο πως η εξίσωση της σταδιακής 
άρσης των μέτρων μόνο εύκολη δεν είναι, την 
ώρα που και άλλες ευρωπαϊκές χώρες αλλάζουν 
στρατηγική, όπως, για παράδειγμα, η Γερμα
νία, που ανακοίνωσε παράταση του lockdown.

Παρ' όλα αυτά, υπάρχει ένας αρχικός σχεδι- 
ασμός που προβλέπει την επανεκκίνηση των 
νηπιαγωγείων και των δημοτικών, εάν όλα κυ
λήσουν ομαλά, ακόμα και τη Δευτέρα 7 Δεκεμ
βρίου. Την ίδια ημέρα θα μπορούσαν να ανοί
ξουν τα καταστήματα που πωλούν εποχικά είδη, 
τα κομμωτήρια και τα κέντρα αισθητικής αλλά 
υπό όρους. Μία εβδομάδα μετά, τη Δευτέρα 
14 Δεκεμβρίου, θα μπορούσαν να ακολουθή
σουν τα γυμνάσια και τα λύκεια, όπως και το 
λιανεμπόριο. Επειτα προβλέπεται να ακολου
θήσουν τα εμπορικά κέντρα, ενώ, όσον αφο
ρά το ενδεχόμενο τα καφέ και τα εστιατόρια 
να ανοίξουν τη Δευτέρα 21 Δεκεμβρίου ή να 
ανεβάσουν ρολά μετά την εορταστική περίο
δο, είναι ακόμα νωρίς για οριστικές αποφάσεις. 

Βέβαια, εάν τα επιδημιολογικά δεδομένα εί-

Προτεραιότητα
στη δημόσια υγεία
Στην
κυβέρνηση 
ξεκαθαρίζουν 
πως δεν θα 
ληφθουν 
αποφάσεις 
που έχουν να 
κάνουν με 
ενδεχόμενη 
σταδιακή 
άρση των 
μέτρων, αν δεν 
υπάρξει σαφής 
εικόνα από τα 
επιδημιολογικά 
δεδομένα

ναι τέτοια που δεν επιτρέπουν τη σταδιακή άρση, κανείς δεν 
μπορεί να αποκλείσει και παράταση του lockdown για κάποιες 
ημέρες, ώστε να αποφευχθεί ο συνωστισμός πριν από την εορ- 
ταστική περίοδο.

Παράλληλα, υπάρχει στο τραπέζι και η άρση των μέτρων ανά
λογα με την επιδημιολογική κατάσταση κάθε περιοχής. Αυτό ση
μαίνει επανεκκίνηση της αγοράς στις περιοχές που παρατηρεί- 
ται μείωση των κρουσμάτων, ενώ όπου ο αριθμός τους παραμέ
νει υψηλός να παρατείνεται το lockdown. Αν και αυτό το σενά
ριο, τουλάχιστον για την ώρα, δεν φαίνεται να κερδίζει έδαφος.

Σε κάθε περίπτωση, όπως πρώτη έγραψε η Realnews την πε
ρασμένη Κυριακή, Χριστούγεννα θα κάνουμε σπίτι μας, αφού 
δεν θα επιτραπούν ρεβεγιόν και δεξιώσεις, ενώ θα υπάρχει και 
απαγόρευση νυχτερινής κυκλοφορίας ακόμα και εάν γίνει επα
νεκκίνηση της αγοράς. Ακόμα, θα απαγορεύονται και οι μετα
κινήσεις από νομό σε νομό.

Νομοσχέδια
Την ίδια ώρα, πέρα από την εξέλιξη της κατάστασης με τον κο- 
ρωνοϊό, η κυβέρνηση «τρέχει» μια σειρά από νομοσχέδια και 
μεταρρυθμίσεις, ώστε να είναι έτοιμη σε σχέση και με το ευ
ρωπαϊκό Ταμείο Ανάκαμψης, καθώς για να μπορέσει μια χώ
ρα να πάρει τους ευρωπαϊκούς πόρους πρέπει να έχει έτοιμο

σχέδιο και, μάλιστα, σε συγκεκριμένες κατευ
θύνσεις. Τπ Δευτέρα έχει προγραμματιστεί 
υπουργικό συμβούλιο, μέσω τηλεδιάσκεψης 
και θα συζητηθούν μια σειρά από νομοσχέ
δια που είτε είναι στην τελική ευθεία είτε θα 
έρθουν το επόμενο διάστημα, τα οποία, με
ταξύ άλλων, αφορούν:
Ο Το χωροταξικό.
Ο Την επαγγελματική εκπαίδευση.
Ο Τις δημόσιες συμβάσεις.
Ο Την απλοποίηση αδειοδότησης των επι
χειρήσεων.
Ο Τη δημιουργία κέντρου έρευνας και κατα
σκευής drones.
Ο Τον ιαματικό τουρισμό.
Ο Τη μετάβαση στην πράσινη ανάπτυξη.

Ο πρωθυπουργός επιδιώκει να υπάρξουν 
οι κατάλληλες προϋποθέσεις, ώστε να μπορέ
σει η χώρα μας να αξιοποιήσει το πακέτο του 
Ταμείου Ανάκαμψης. Ενα πακέτο που, με στο- 
χευμένες κινήσεις, μπορεί να σηματοδοτήσει 
την Ελλάδα του μέλλοντος, όπως σημειώνουν 
κυβερνητικά στελέχη.

η άποψη
ίου ΔΗΜΗΤΡΗ ΜΑΥΡΟΥ*

*Διευθύνοντος 
συμβούλου 
της MRB Hellas

Προετοιμασία χειρουργείου
Η ΙΣΤΟΡΙΑ της αποτελεσματικότητας ενός εμβολίου εί
ναι πολυ-παραγοντική, καθώς, εκτός από τα επιστημο
νικά εμπόδια και τα θέματα ανταγωνισμού μεταξύ εται
ρειών, σήμερα πρέπει να νικηθούν ημιμάθειες, μάγισ
σες, βυζάντια, σκευωρίες και κρυμμένα συμφέροντα 
στις σκοτεινές γωνίες της ζωής.

Οταν μόνο το 52% του ελληνικού ενεργού πληθυ
σμού δηλώνει ότι θα έκανε το εμβόλιο του κορωνοϊού, 
ενώ ένα περίπου 40% δεν θα το έκανε, αυτό είναι ένα 
πολύ σοβαρό παθολογικό σύμπτωμα των σύγχρονων 
κοινωνιών.

Λόγω αυτών που ακούγονται, ο επιμερισμός του πλη
θυσμού σε εμπιστοσύνη ή μη προς τα εμβόλια για τον 
κορωνόίό οδηγεί σε «ασφαλή» (47% - κυρίως άνδρες

και ηλικίες 55+ ετών) και «μη ασφαλή» (43% - κυρίως 
γυναίκες και ηλικίες 17-54 ετών).

Στα παραπάνω θα πρέπει να προστεθεί και ότι το 
50% των πολιτών δηλώνει πως, αν κολλούσε τον ιό, θα 
τον πέρναγε «χωρίς ή με πολύ ελαφρά συμπτώματα» 
και μόνο ένα 19% «θα το πέρναγε από «βαριά σε νο
σοκομείο» έως «θα κινδύνευε η ζωή του». Το υπόλοιπο 
33% δεν θέλει να τοποθετηθεί. Συνεπώς είναι κάτι πα
ραπάνω από εμφανής η ιδέα της «άρνησης κινδύνου».

Συνεπώς, πριν εμφανισθούν τα εμβόλια στα «φαρμα
κεία», η κυβέρνηση, μεταξύ των άλλων προγραμματι
σμών της, πρέπει από τώρα να οργανώσει την εκστρα
τεία ενημέρωσης για το «τι είναι τι» και όχι μόνο για τα 
διαδικαστικά.
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Κ
αλύτερες ημέρες φαίνεται ότι περιμέ
νουν τις επόμενες εβδομάδες οι επιτε- 
λείςτου υπουργείου Υγείας και, αναλύ
οντας τα ημερήσια δελτία με την εξέλιξη της 

πανδημίας στη χώρα μας εκτιμούν ότι η εβδο
μάδα που πέρασε ήταν αυτή με την υψηλότε
ρη πίεση. Μπορεί εδώ και περίπου είκοσι ημέ
ρες να δοκιμάζεται το Εθνικό Σύστημα Υγείας, 
με τη διαθεσιμότητα των κλινών στις εντατικές 
να παραμένει εξαιρετικά περιορισμένη εξαιτίας 
του 95% της πληρότητας tu>vCOVID-19 ΜΕΘ, 
ωστόσο φαίνεται να υπάρχει η εκτίμηση ότι το 
lockdown έχει ήδη λειτουργήσει, με εξαίρεση 
τη Θεσσαλονίκη. Η Αθήνα και συνολικότερα 
η Αττική πιέζονται, χωρίς όμως να βρίσκονται 
στο «κόκκινο», με τους ειδικούς να εκτιμούν ότι 
άντεξαν στο κρισιμότερο σημείο της σάρωσης 
του δεύτερου επιδημικού κύματος. Η ανάλυ
ση της εικόνας δείχνει ότι οι επόμενες εβδομά
δες θα είναι καλύτερες και οι ειδικοί εκτιμούν 
ότι η «επιπέδωση της καμπύλης ίσως δεν βρί
σκεται τόσο μακριά όσο εκτιμούσαν στις αρ
χές της περασμένης εβδομάδας, με την προ-

Οταν υποχωρήσει 
κάτω από το 65% 

θα είναι εφικτή 
η χαλάρωση της 
καραντίνας, λένε 

στην «R» στελέχη 
του υπουργείου 

Υγείας και 
λοιμωξιολόγοι. 

Σταδιακή μείωση 
του αριθμού των 

κρουσμάτων 
αναμένουν 

τις επόμενες 
εβδομάδες οι 
υγειονομικές 

Αρχές της χώρας

ϋπόθεση, βέβαια, τηςαυστηρήςτήρησηςτων 
μέτρων. Φαίνεται, λοιπόν, ότι στο υπουργείο 
Υγείας έχουν εισηγήσεις ότι η χαλάρωση της 
καραντίνας θα είναι εφικτή όταν η πληρότητα 
στις εντατικές πέσει κάτω από το 65%. Ωστό
σο, ο Θάνος Δημόπουλος, καθηγητής Αιμα- 
τολογίας-Ογκολογίας, διευθυντής Θεραπευ
τικής Κλινικής Ιατρικής Σχολής και πρύτανης 
του Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστη
μίου Αθηνών, επισημαίνει στη Realnews ότι 
θα εξεταστούν και άλλα κριτήρια μαζί με τον 
αριθμό εισαγωγών διασωληνωμένων. «Ενδε
χομένως μια τέτοια εκτίμηση να είναι σωστή, 
αλλά θα πρέπει να είναι σε συνάρτηση και με

Φαίνεται ότι οι επόμενες 
εβδομάδες θα είναι καλύτερες 
και οι ειδικοί εκτιμούν ότι 
η «επιπέδωση της καμπύλης 
δεν βρίσκεται τόσο μακριά»

άλλους παράγοντες, όπως, για παράδειγμα, 
ο αριθμός των κρουσμάτων στην Αθήνα, στη 
Θεσσαλονίκη και σε άλλες περιφέρειες που θε
ωρούνται επικίνδυνες περιοχές», σημειώνει ο 
κ. Δημόπουλος και συνεχίζει: «Η πληρότητα 
των εντατικών δεν μπορεί να είναι το μοναδι
κό κριτήριο, είναι σειρά στοιχείων που θα πρέ
πει να εξεταστούν. Βασική παράμετρος είναι

Περί άρσης κάποιων μέφων
Η ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ μάλλον πρέπει να αποφασίσει την άρ
ση κάποιων μέτρων που έχουν σοβαρές οικονομικές 
και ψυχολογικές επιπτώσεις. Αυτό δεν σημαίνει ότι 
πρέπει να αρθούν μέτρα απολύτως αναγκαία, όπως η 
απαγόρευση συγχρωτισμού σε τόπους συναθροίσεων 
με τήρηση αποστάσεων ασφαλείας. Αλλά ότι κάποιοι 
χώροι που είναι τώρα κλειστοί επιβάλλεται να ανοί
ξουν. Η κοινωνία ήδη βράζει και σχολιάζει δυσμενώς 
το ότι χάνονται διαρκώς θέσεις εργασίας, όπως και ότι 
ολόκληροι κλάδοι επαγγελματικών δραστηριοτήτων 
καταρρέουν. Μέτρα, λοιπόν, που άλλους πλήττουν και 
άλλους ευνοούν, δεν μπορεί να είναι υπό αυτό το πρί
σμα δίκαια. Δεν είναι, επίσης, μυστικό στην επιστημο
νική κοινότητα ότι έχουν προκληθεί σοβαρότατες ψυ
χικές διαταραχές κατ’ αυτή την περίοδο των περιορι
σμών και ότι μεγάλο τμήμα του πληθυσμού πλέον αδυ
νατεί στοιχειωδώς να σκεφτεί καθαρά, εξαιτίας αυ
τής της στρεσογόνου πραγματικότητας. Αρα κατεπει- 
γόντως χρειάζεται ένα άλλο μείγμα μέτρων περιοριστι
κών της μετάδοσης του κορωνόίού. Γιατί μέτρα προς

προστασία της δημόσιας Υγείας που προκαλούν εξί
σου βλάβη σε αυτήν, ήδη οι ειδικοί μιλούν για πρόκλη
ση «νευρονόσου», δεν νοούνται. Επειδή η απώλεια 
της εργασίας και της αναγκαίας ψυχικής ευφορίας 
προς διατήρηση της υγείας διδάσκουν την αξία που 
αυτά τα πράγματα έχουν, όταν αμφότερα χαθούν, δεν 
πρέπει η μεταχείρισή μας να φέρνει προς μεταχείρι
ση πειραματόζωων κι όποιος αντέξει, άντεξε! Δεν μπο
ρεί να γίνει «κανόνας» της συνείδησής μας ο περιορι
σμός των μετακινήσεων. Δυστυχώς, όμως, σε κανόνα 
εξελίσσεται αυτή η κατάσταση. Οπότε πρέπει να ανοί
ξει η συζήτηση ποια μέτρα να διατηρηθούν και ποια 
όχι και μάλιστα να συμφωνηθούν. Καθώς η προστα
σία της υγείας μας από τον κορωνοϊό, την ίδια στιγμή 
που πλήττεται εξίσου η υγεία μας από νευρονόσο, δεν 
μπορεί να δικαιολογήσει τα υφιστάμενα μέτρα. Ο σκύ
λος μου μπορεί να αρκείται σε δύο βόλτες και να συμ
φωνούσε με τα μέτρα της κυβέρνησης, αν βέβαια ήξε
ρε τι θα πει συμφωνία. Εμείς πρέπει να ερωτηθούμε αν 
μας πρέπουν δύο βόλτες και αν μας αρκούν.

η άποψη
του ΜΑΚΗ ΤΖΙΦΡΑ*

*Νομικού
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1  «Κλειδί» για το lockdown η πληρότητα στις ΜΕΘ
Πηγή: REALNEWS Σελ.: 10-11 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-11-2020

η ελάττωση των κρουσμάτων, ο αριθμός εισαγωγών δι- 
ασωληνωμένων και ο δείκτης μεταδοτικότητας. Επίσης, 
είναι σαφές πως είναι διαφορετικές περιπτώσεις η Αθήνα 
και η Θεσσαλονίκη. Η Αθήνα δεν έφτασε ποτέ στο "κόκ
κινο", όπως έγινε με τη Θεσσαλονίκη. Πρέπει να συνυ
πολογίζεται και ο πληθυσμός της κάθε πόλης. Για παρά
δειγμα, αν έχουμε εκατό κρούσματα στη Δράμα, θα εί
ναι καταστροφή».

Η πίεση tns αγοράς
Η Αθηνά Λινού, καθηγήτρια Επιδημιολογίας στην Ιατρι
κή Σχολή του ΕΚΠΑ, εκτιμά ότι, αν υπάρχουν τέτοιες σκέ
ψεις τότε αυτό οφείλεται στην πίεση να ανοίξει η αγορά 
το συντομότερο δυνατό για να αποφευχθεί η οικονομι
κή καταστροφή. «Αυτό που σκέφτονται είναι ότι το 65% 
πληρότητα στις ΜΕΘ είναι χαμηλότερο από το 95% που 
είναι τώρα. Νομίζω, όμως, ότι ξεκάθαρα είναι λύση ανά
γκης σε κατάσταση πανικού. Αυτή είναι η άποψή μου», 
δηλώνει η κ. Λινού και συμπληρώνει: «Πιέζονται να ανοί
ξουν γρήγορα την αγορά για λόγους οικονομικούς. Πιέ
ζονται από την εστίαση και τον τουρισμό. Το θέμα είναι 
να μην υπάρξει πίεση στους γιατρούς να αδειάσουν τις 
ΜΕΘ άρον-άρον, είτε μπορούν, είτε δεν μπορούν. Ενα 
είναι σίγουρο: ο ιός είναι εδώ και δεν κοροϊδεύει. Αν δεν 
ξέρεις ποια είναι διασπορά του ιού στην κοινότητα, η 
λύση αυτή είναι δώρον άδωρον. Η λογική τους είναι ότι, 
αν έχουμε λίγα κρούσματα, θα έχουμε και λιγότερες ει
σαγωγές στις ΜΕΘ, αλλά υπάρχει ο κίνδυνος να έχουμε 
πάρα πολλά κρούσματα που να είναι ακόμα στην αρχή 
τους να ανοίξουμε την κοινωνία και την οικονομία και 
σε 10 ημέρες να γεμίσουν πάλι οι ΜΕΘ. Αν ταυτόχρονα 
δεν μειωθούν και τα κρούσματα, το να πάψουν να επι
βαρύνονται οι ΜΕΘ είναι λύση ανάγκης που δεν οδηγεί 
σε πραγματική πρόληψη».

Τα σενάρια για την 
επαναλειτουργία της εστίασης
Του ΔΗΜΗΤΡΗ ΧΡΙΣΤΟΥΛΙΑ

■ ΝΑ ΠΑΡΑΜΕΙΝΟΥΝ κλειστά εστιατόρια, μπαρ και καφετέ- 
ριες και τον Δεκέμβριο εξετάζει ως το επικρατέστερο σενάριο 
η κυβέρνηση, με στόχο να περιοριστεί η διάδοση του κορωνο- 
ϊού. Στο υπουργείο Ανάπτυξης και Επενδύσεων μελετούν κα
θημερινά τα επιδημιολογικά στοιχεία και αναμένουν τις ειση
γήσεις της επιτροπής λοιμωξιολόγων, προκειμένου να λάβουν 
τις τελικές αποφάσεις. Σύμφωνα με ασφαλείς πληροφορίες της 
Realnews, τα μέχρι στιγμής επιδημιολογικά στοιχεία, δηλαδή 
ο υψηλός αριθμός κρουσμάτων, θανάτων αλλά και διασωλη- 
νωμένων, δεν αφήνουν περιθώρια να ανοίξουν τα καταστήμα
τα της εστίασης εντός του Δεκεμβρίου. Ολα τα στελέχη του κυ
βερνητικού επιτελείου συμφωνούν ότι πρωτίστωςθα πρέπει να 
διασφαλισθεί η δημόσια υγεία, ανεξάρτητα από το οικονομι
κό κόστος. Δεν είναι τυχαίο ότι ο υπουργός Οικονομικών Χρή- 
στος Σταϊκούρας, σε κάθε ευκαιρία, επισημαίνει ότι επιχειρή
σεις και εργαζόμενοι θα στηριχθούν και τους πρώτους μήνες 
του 2021, καθώς το επιβάλλουν οι επιδημιολογικές συνθήκες. 
Εντός της εβδομάδας το οικονομικό επιτελείο της κυβέρνησης 
αναμένεται να πραγματοποιήσει αλλεπάλληλες συσκέψεις προ
κειμένου να λάβει και τις τελικές αποφάσεις. Στο συρτάρι υπάρ
χει και plan b, στην περίπτωση που αποφασισθεί να ανοίξουν, 
κάτω από αυστηρές προϋποθέσεις, τα καταστήματα εστίασης. 
Σύμφωνα με πληροφορίες, το σενάριο που εξετάζεται είναι να 
λειτουργήσουν από τη Δευτέρα 21 Δεκεμβρίου μόνο οι καφε- 
τέριες και μόνο οι εξωτερικοί χώροι. Να μην επιτραπεί, δηλα
δή, η λειτουργία εστιατορίων και μπαρ. Εάν τα κρούσματα, οι 
διασωληνώσεις και οι θάνατοι έχουν μειωθεί σε ιδιαίτερα με
γάλο βαθμό, τότε μπορεί να συζητηθεί να ανοίξουν και τα εστι

ατόρια, με τις πιθανότητες ωστόσο να είναι ελάχιστες. Ακόμη, 
όμως και στο πιο αισιόδοξο σενάριο, εάν συμβεί κάτι τέτοιο θα 
μπουν πολύ αυστηροί κανόνες. Για παράδειγμα, κάθε εστιατό
ριο θα πρέπει να δέχεται τους πελάτες του μόνο με κράτηση, 
ενώ η πληρότητα δεν θα πρέπει να ξεπερνά το 50%. Μάλιστα, 
δεν αποκλείεται να θεσπιστούν ακόμη πιο αυστηρές προϋπο
θέσεις που θα αφορούν ακόμη λιγότερα άτομα ανά τ.μ. Σε κά
θε περίπτωση, στα τραπέζια θα μπορούν να βρίσκονται μόνο 
τέσσερα άτομα, ενώ δεν αποκλείεται να γίνονται και συστάσεις 
στους πελάτες να παραμένουν μέσα στα εστιατόρια για συγκε
κριμένο χρονικό διάστημα. Και στα δύο σενάρια το μόνο σίγου
ρο είναι ότι 80.000 επιχειρήσεις της εστίασης θα συνεχίσουν 
να είναι κλειστές με κρατική εντολή είτε να υπολειτουργούν, με 
χιλιάδες από τους συνολικά 300.000 εργαζομένους που απα
σχολούνται στον κλάδο να μπαίνουν σε καθεστώς αναστολής 
εργασίας και να λαμβάνουν και τον επόμενο μήνα την ειδική 
αποζημίωση, ύψους έως 800 ευρώ.
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1  Πασχίζουμε για ανοιχτά και ασφαλή χειρουργεία
για όλους τους ασθενείς

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ΤΗΣ ΛΑΡΙΣΑΣ Σελ.: 1,10 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-11-2020

Επιφάνεια: 990.31 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΛΕΝΗ ΑΡΝΑΟΥΤΟΓΛΟΥ 
-δ/νιρια Αναισθησιολογίας ΠΠΓΝΛ:

Πασχίζουμε για ανοιχτά 
και ασφαλή χειρουργεία 
για oflous tous adteveis
►Ουσιαστική η συνεργασία ίων δύο 
Νοσοκομείων εν μέσω πανδημίας

.. .Από την αρχή της πανδημίας, έχουμε 
πετύχει, παρά to επιβαρυμένο επιδημιο- 
λογικό φορτίο COVID tns περιοχής, να 
εξυπηρετούνται oto δημόσιο νοσοκο
μείο οι ασθενείς, με διάφορες σοβαρές 
παθήσεις, που πρέπει να υποβληθούν 
σε χειρουργική επέμβαση και δεν μπο
ρούν να περιμένουν tn λήξη tns πανδη
μίας. Επίσης πρέπει να αναφερθεί ότι 
όλο αυτό το χρονικό διάστημα εξυπη
ρετούνται στο Πανεπιστημιακό Νοσοκο
μείο όλοι οι χειρουργικοί ασθενείς που 
πάσχουν από Covid-19 στο μοναδικό 
COVID χειρουργείο που υπάρχει στην 
περιοχή μας, όπως επίσης και οι εγκυ
μονούσες με COVID σε ειδικά διαμορ
φωμένη αίθουσα του μαιευτηρίου». 
Αυτό δηλώνει στην «Ε» η διευθύντρια 
του Αναισθησιολογικού Τμήματος του 
ΠΠΓΝΛ και καθηγήτρια Αναισθησιολο- 
γίας στο Πανεπιστήμιο Θεσσαλίας, κ. 
Ελένη Αρναούτογλου. ΓΓΠΒΙ
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1  Πασχίζουμε για ανοιχτά και ασφαλή χειρουργεία για όλους τους
ασθενείς

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ΤΗΣ ΛΑΡΙΣΑΣ Σελ.: 1,10 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-11-2020

Τα χειρουργεία δεν μπορούν να 
περιμένουν το τέδοε ins πανδημίαβ
ΔΙΝΟΥΜΕ ΜΑΧΗ ΓΙΑ ΝΑ ΚΡΑΤΗΘΟΥΝ ΑΝΟΙΚΤΑ ΚΑΙ ΑΣΦΑΛΗ 
ΤΟΝΙΖΕΙ ΣΤΗΝ «€» Η ΔΙΕΥΘΥΝΤΡΙΑ ΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΟΥ ΤΟΥ ΠΓΝΛ 
-ΠΡΩΤΟΦΑΝΕΣ ΕΓΧΕΙΡΗΜΑ Η ΣΥΝΕΡΓΑΣΙΑ ΤΩΝ ΔΥΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΩΝ 
- «ΕΥΧΟΜΑΙ ΝΑ ΒΡΕΙ ΜΙΜΗΤΕΣ ΚΑΙ ΣΤΟΝ ΠΟΛΙΤΙΚΟ ΧΩΡΟ»

Συνέντευξη: Σωτ. Keflflas

Η
 μάχη στα νοσοκομεία γίνεται με τον COVID, 

αλλά τι γίνεται με τα επείγοντα και έκτακτα 
χειρουργεία; Τι συμβαίνει με την υπόλοιπη 

υγεία ή όλοι ασχολούνται με τον COVID; Ασθενείς 
με σοβαρά προβλήματα αγγείων και καρδιάς npos 
αποκατάσταση, εγκυμονούσες οι οποίες πρέπει να 
γεννήσουν εν μέσω πανδημίας, μπορούν να χειρουρ- 
γηθούν στα δημόσια νοσοκομεία; Αν αρχίσουν να 
μη γίνονται επείγοντα χειρουργεία, αν ο κόσμος που 
έχει πρόβλημα δεν πηγαίνει στο νοσοκομείο γιατί 
φοβάται τον COVID, τότε τα ποσοστά θνητότητας και 
άλλων ασθενειών θα ανέβουν...
Η Ελένη Αρναούτογλου, διευθύντρια του Αναισθη- 
σιολογικού Τμήματος, διευθύντρια του Χειρουργικού 
Τμήματος του Πανεπιστημιακού Νοσοκομείου Λά
ρισας και καθηγήτρια Αναισθησιολογίας στο Πανε
πιστήμιο Θεσσαλίας, μάς απαντάει για το θέμα των 
χειρουργείων στο Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο: «Ο 
Χειρουργικός Τομέας του Π.Γ.Ν.Λ. από την αρχή της 
πανδημίας έχει δώσει και συνεχίζει να δίνει μάχη, 
για να κρατηθούν τα δημόσια χειρουργεία ανοικτά 
και ασφαλή.
Λόγω του τριτοβάθμιου χαρακτήρα του Πανεπιστη
μιακού Νοσοκομείου και της υψηλής επιστημονικής 
κατάρτισης των χειρουργών και των αναισθησιολό- 
γων, όλο αυτό το χρονικό διάστημα, δεν σταματούν 
να έρχονται στο νοσοκομείο ογκολογικοί ασθενείς 
από 7 χειρουργικές ειδικότητες, ασθενείς με σοβαρά 
προβλήματα αγγείων και καρδιάς προς αποκατάστα
ση, και μην ξεχνάμε και τις εγκυμονούσες, οι οποίες 
πρέπει να γεννήσουν εν μέσω πανδημίας.
Με τη συνεργασία του διοικητή της 5ης ΥΠΕ, κ. Φώτη 
Σερέτη και του διοικητή του Νοσοκομείου, κ. Δημή- 
τρη Κατσικονούρη, που από την αρχή της πανδημίας 
στήριξαν το έργο των χειρουργικών ειδικοτήτων, 
έχουμε πετύχει, παρά το επιβαρυμένο επιδημιολο- 
γικό φορτίο COVID της περιοχής, να εξυπηρετούνται 
στο δημόσιο νοσοκομείο οι ασθενείς που πρέπει να 
υποβληθούν σε χειρουργική επέμβαση και δεν μπο
ρούν να περιμένουν τη λήξη της πανδημίας.
Επίσης πρέπει να αναφερθεί ότι όλο αυτό το χρονικό 
διάστημα εξυπηρετούνται στο Πανεπιστημιακό Νο
σοκομείο όλοι οι χειρουργικοί ασθενείς που πάσχουν 
από COVID-19 στο μοναδικό COVID χειρουργείο 
που υπάρχει στην περιοχή μας, όπως επίσης και οι 
εγκυμονούσες με COVID σε ειδικά διαμορφωμένη 
αίθουσα του μαιευτηρίου».
*Τι γίνεται με τα έκτακτα χειρουργικά περιστατικά;
- Πρόσφατα, ο Χειρουργικός Τομέας του Π.Γ.Ν.Λ. 
συμβάλλοντας επιπλέον στη δημόσια υγεία, στήριξε 
το σχέδιο του διοικητή της 5ης ΥΠΕ, κ. Φώτη Σερέτη,

για την ανάπτυξη νέων απλών κλινών COVID και 
κλινών ΜΕΘ COVID στο Γ.Ν.Λ., πέρα από τις ήδη 
υπάρχουσες στα δύο νοσοκομεία, και ανέλαβε απο
κλειστικά την εφημερία για τους χειρουργικούς ασθε
νείς του Νομού.
Στην πράξη, λοιπόν, το Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο 
έχει αναλάβει αποκλειστικά εδώ και μία εβδομάδα 
όλα τα έκτακτα χειρουργεία και τα μαιευτικά περι
στατικά της περιοχής μας. Στο σημείο αυτό είναι απα
ραίτητο να τονίσω ότι για να γίνει αυτό συνεργάστη

καν αρμονικά με τον διοικητή της 5ης ΥΠΕ, οι Διοι
κητές και οι χειρουργοί των δύο νοσοκομείων. Να 
ευχαριστήσω ιδιαίτερα τον κ. Α. Κομνό, διευθυντή 
Ιατρικής Υπηρεσίας του Γ.Ν.Λ., για την κατανόηση 
και επίλυση των προβλημάτων και πρόσκαιρων αρ
ρυθμιών σε αυτό το πρωτοφανές εγχείρημα συνερ
γασίας των δύο νοσοκομείων της Λάρισας.
Το κυριότερο είναι ότι όλη αυτή η συνεργασία απο
τελεί ένα μεγάλο παράδειγμα για το τι μπορεί να επι
τευχθεί σε περίοδο κρίσης όταν παλεύουμε πέρα

από τις προσωπικές επιδιώξεις για το κοινό καλό. 
Εύχομαι αυτό το παράδειγμα να βρει μιμητές και στον 
πολιτικό χώρο.
*Ακούμε συνεχώς ότι οι αναισθησιολόγοι ανήκουν 
στις ειδικότητες της πρώτης γραμμής σε όλη αυτήν 
την κρίση και ότι είναι απαραίτητοι. Σαν διευθύντρια 
της Αναισθησιολογικής Κλινικής μπορείτε να μας πεί
τε πώς συμβάλλουν οι αναισθησιολόγοι γενικότερα 
στη διαχείριση αυτής της κρίσης;
- Χαίρομαι πραγματικά που μου δώσατε την ευκαιρία

Μεγάλο στοίχημα για 
το δημόσιο σύστημα υγείας 
είναι να μη μειαφαπεί 
σεσύσαιμα μιας νόσου.
Και σιη Λάρισα η συνεργασία 
των δύο νοσοκομείων 
έχει αυτόνιον στόχο...
OCovid είναι μία ασθένεια 
που ταλαιπωρεί όλον 
τον πλανήτη, αόόά δεν είναι 
η μοναδική και ία χειρουργεία 
πρέπθ να μείνουν ανοιχτά 
και για tous ασθενείς 
που ταλαιπωρούνται 
από 0flrtes νόσους...

να ακουστεί και δημόσια ο κομβικός και διπλός ρό
λος των αναισθησιολόγων την εποχή που διανύου
με. Καταρχάς οι αναισθησιολόγοι είναι οι ιατροί που 
στελεχώνουν όλα τα χειρουργεία και μαιευτήρια στη
ρίζοντας αυτήν την περίοδο τα δημόσια νοσοκομεία. 
Ταυτόχρονα στελεχώνουν τα COVID χειρουργεία και 
τα COVID μαιευτήρια.
Επιπλέον, είναι οι ιατροί που αποκλειστικά λόγω της 
εξειδίκευσής τους, διασωληνώνουν τους ασθενείς 
με COVID και ταυτόχρονα αναλαμβάνουν τη διαχεί
ριση αυτών κατά τη διάρκεια της διακομιδής τους 
στις ΜΕΘ άλλων νοσοκομείων ακόμη και σε διαφο
ρετικούς νομούς. Επιπλέον, συμβάλλουν λόγω των 
γνώσεών τους στη στελέχωση των ΜΕΘ COVID και 
βοηθούν στη διαχείριση COVID ασθενών σε κρίσιμη 
κατάσταση που βρίσκονται σε απλούς θαλάμους. 
Επιβάλλεται να εκφράσω ένα τεράστιο ευχαριστώ 
και ευγνωμοσύνη σε όλους τους αναισθησιολόγους 
της Ελλάδας για το πολύ δύσκολο και κυρίως αθό
ρυβο έργο που υπηρετούν αυτήν την περίοδο.
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1  Αντεξαν και θα αντέξουν τα νοσοκομεία
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ΤΗΣ ΛΑΡΙΣΑΣ Σελ.: 15 Ημερομηνία
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Αντεξαν και θα αντέξουν τα νοσοκομεία
Δήλωσε ο Κυρ. Μπισοιάκης καιά ιην επίσκεψή ίου σιη Θεσσαλονίκη
ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ
«Οδηγίεε» για ιην προσοχή στον 
συγχρωτισμό την οποία πρέπει να 
επιδείξουμε στιε γιορτέε Χριστουγέν
νων και Πρωτοχρονιάε, έδωσε ο Κυ
ριάκοε Μητσοτάκηε από τη Θεσσα
λονίκη.
«θα κάνουμε διαφορετικά Χριστού
γεννα φέτοε. Πολύ - πολύ πιο περιο
ρισμένα, με τιε οικογένειέε μαε, με 
τουε ανθρώπουε που αγαπάμε, άντε 
ενδεχομένωε μία οικογένεια ακόμα. 
Και έτσι πρέπει να γίνει σε αυτό το ιδι
αίτερο 2020, το οποίο μαε επιφύλαξε 
πάρα πολλέε εκπλήξειε. Μαε έκανε 
όμωε ταυτόχρονα πιο δυνατούε και 
θέλω να πιστεύω ότι θα μαε κάνει και 
πιο ενωμένουε, ωε κοινωνία. Διότι ο 
εχθρόε είναι έναε, είναι ο ιόε και μα
κάρι όλοι να έβλεπαν την πρόκληση 
μέσα από αυτή τη διάστασή τηε», τό
νισε ο Πρωθυπουργόε, στη διάρκεια 
τηε συνάντησήε του με τη διοίκηση, 
το ιατρικό και νοσηλευτικό προσω
πικό στο Νοσοκομείο Παπαγεωργίου 
τηε θεσσαλονίκηε.
Ο Κυριάκοε Μητσοτάκηε αναφέρθη
κε σε στοιχεία που δείχνουν αισθητή 
μείωση του ιικού φορτίου. «Η εικόνα 
που έχουμε είναι ότι αρχίζει και μει
ώνεται πια αισθητά το ιικό φορτίο.
Ο πρώτοε δείκτηε που κοιτάω εγώ 
πάντα πια είναι οι συγκριτικέε εισα- 
γωγέε στιε εφημερίεε, αυτέε μαε δί
νουν μια πολύ καλή αίσθηση. Για 
πρώτη φορά το ισοζύγιο εξαγωγών- 
εισαγωγών είναι πια θετικό, αυτό ση
μαίνει ότι μειώνεται η πίεση στο Εθνι
κό Σύστημα Υγείαε», τόνισε.
Ο Κυριάκοε Μητσοτάκηε υπογράμ
μισε ότι η επόμενη μεγάλη μεταρρύθ
μιση που θα γίνει θα είναι στην Πρω
τοβάθμια Φροντίδα Υγείαε. «Έχουμε 
Γενικό Γραμματέα Πρωτοβάθμιαε, η 
Πρωτοβάθμια θα σηκώσει το βάροε 
του εμβολιασμού άρα είναι μια πρώ- 
τηε τάξηε ευκαιρία να αξιολογήσουμε 
δυνατότητεε και αδυναμίεε στην πρω
τοβάθμια και αυτή θα είναι η επόμενη 
μεγάλη μεταρρύθμιση του Υπουργεί
ου Υγείαε για την οποία έχουμε μιλή
σει και μιλάμε δεκαετίεε τώρα. Ήρθε 
η ώρα να την κάνουμε πράξη, όπωε 
ήρθε η ώρα να κάνουμε πράξη και 
ακόμη πιο ενεργέε πολιτικέε στο κομ
μάτι τηε δημόσιαε υγείαε και τηε πρό- 
ληψηε», δήλωσε ο Πρωθυπουργόε. 
...Ο Πρόεδροε του Σωματείου εργα
ζόμενων Παναγιώτηε Τουχτίδηε ανέ
φερε: «...Την ενίσχυση τηε Πρωτο- 
βάθμιαε, το λέμε 20 χρόνια, εγώ έχω 
αρχίσει και γκριζάρω πλέον και δεν 
την είδα. Πραγματικά θα σαε πω το 
εξήε, ότι αν στην πρόληψη επενδύ
σουμε γλιτώνουμε πάρα πολλά από 
τη θεραπεία. Είναι πολύ πιο ακριβό 
να θεραπεύειε παρά να προλαμβά
νει.
Η Πρωτοβάθμια λοιπόν πρέπει να εί
ναι ακρογωνιαίοε λίθοε νέου Εθνικού 
Συστήματοε Υγείαε. Τι να το κάνω 
όταν θα έχω 1.000 ΜΕΘ και δεν θα 
μπορώ να βάλω άλλον άρρωστο μέ
σα γιατί δεν θα έχω 1.001. Βέβαια εί

Ζηιώ λίγη υπομονή και ακόμη μία παραπάνω προσπάθεια εν όψει των Χριστουγέννων. Πρέπει, πάση θυσία, 
να αποφύγουμε τιε συνάξειε στα σπίτια, είναι ο πλέον επικίνδυνοε τρόποε μετάδοσηε του ιού, δήλωσε ο πρωθυ
πουργόε από τη Θεσσαλονίκη

ναι κάτι το οποίο το βλέπειε μια φορά 
στα 100 χρόνια αλλά ίσωε ήμασταν 
τυχεροί που έτυχε στα χέρια μαε και 
όχι σε άλλουε».
ΤΑ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ ΑΝΤΕΞΑΝ 
Ο Πρωθυπουργόε που επισκέφθηκε 
χθεε το πρωί και τα νοσοκομεία Ιπ- 
ποκράτειο, Παπαγεωργίου, το ΕΚΑΒ 
και είδε τουε τοπικούε φορείε, έδωσε 
συνέντευξη στον ραδιοσταθμό Stal^ 
Fm και στουε δημοσιογράφουε Δη- 
μήτρη Βενιέρη και Βιργινία Δημαρέ- 
ση.
«Παρά την πρωτοφανή πίεση που δέ
χτηκε το σύστημα υγείαε, τα νοσοκο
μεία άντεξαν, αντέχουν και θα αντέ
χουν» δήλωσε, στη συνέντευξή του, 
στον εΐθΐυε fm ο πρωθυπουργόε Κυ
ριάκοε Μητσοτάκηε. Ο κ. Μητσοτά
κηε πρόσθεσε σε επίσηε ότι «μόνοε 
δρόμοε για την κυβέρνηση είναι η 
προστασία τηε δημόσιαε υγείαε» και 
τόνισε ότι «πρέπει να είμαστε πάρα 
πολύ προσεκτικοί στα βήματα που 
θα κάνουμε εφεξήε για να μην δια
κινδυνεύσουμε μία νέα έξαρση τηε 
πανδημίαε».
Μιλώνταε ο πρωθυπουργόε Κυριά
κοε Μητσοτάκηε δήλωσε: «Ζητώ 
πραγματικά λίγη υπομονή και ακόμη 
μία παραπάνω προσπάθεια εν όψει 
των Χριστουγέννων. Πρέπει, πάση 
θυσία, να αποφύγουμε τιε συνάξειε 
στα σπίτια, είναι ο πλέον επικίνδυνοε 
τρόποε μετάδοσηε του ιού, θα επιτρέ
ψουμε μόνο μία συν μία οικογένεια 
για τιε γιορτέε, διαλέξτε με ποια οικο
γένεια θέλετε να περάσετε τιε γιορτέε, 
σε αυτό το σημείο θα είμαστε πολύ 
αυστηροί».
Αναφερόμενοε στην ΣΥΡΙΖΑ, ο Κυ
ριάκοε Μητσοτάκηε δήλωσε: «Η στεί
ρα αντιπολίτευση, η οποία σαν να 
επιζητά την καταστροφή για να διεκ- 
δικήσει πολιτικό οξυγόνο προσωπικά

με ξεπερνά, αλλά αυτό το κρίνουν οι 
πολίτεε».
ΣΥΝΑΝΤΗΣΕΙΣ ΜΕ ΔΗΜΑΡΧΟ 
-ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΡΧΗ
Κοινό μήνυμα τηε εγρήγορσηε και 
τηε τήρησηε των μέτρων έστειλαν ο 
Πρωθυπουργόε, ο Δήμαρχοε θεσ
σαλονίκηε Κωνσταντίνοε Ζέρβαε και 
ο Περιφερειάρχηε Κεντρικήε Μακε- 
δονίαε Απόστολοε Τζιτζικώσταε στη 
διάρκεια τηε συνάντησήε τουε στο 
Υπουργείο Μακεδονίαε - θράκηε. 
Στη σύσκεψη έλαβαν επίσηε μέροε ο 
Υπουργόε Υγείαε Βασίληε Κικίλιαε, ο 
Υφυπουργόε Εσωτερικών αρμόδιοε 
για θέματα Μακεδονίαε θράκηε θε- 
όδωροε Καράογλου, ο Υφυπουργόε 
παρά τω Πρωθυπουργώ και Κυβερ-

νητικόε Εκπρόσωποε Στέλιοε Πέτσαε 
και η επικεφαλήε του Γραφείου του 
Πρωθυπουργού στη Θεσσαλονίκη, 
Μαρία Αντωνίου.
Ο Πρωθυπουργόε και οι δύο τοπικοί 
άρχοντεε έδωσαν ιδιαίτερη έμφαση 
όχι μόνο στο κέντρο αλλά και στιε 
ημιαστικέε περιοχέε όπου παρατηρεί- 
ται υψηλή σχετικά κινητικότητα. Συμ- 
φωνήθηκε ότι η έμφαση αυτή τη στιγ
μή θα πρέπει να είναι στην προσπά
θεια να υπάρξει σαφήε αποκλιμάκω- 
ση τηε πίεσηε που δέχονται τα νοσο
κομεία και όχι σε ένα πρόωρο άνοιγ
μα τηε οικονομίαε. Ο Κυριάκοε Μη
τσοτάκηε τόνισε ότι το όποιο άνοιγμα 
πρέπει να είναι σταδιακό και ιδιαίτερα 
προσεκτικό.

ΣΥΡΙΖΑ: Επικοινωνιακο σοου
Για επικοινωνιακο σόου κα
τηγορεί ο ΣΥΡΙΖΑ τον Κυριά
κο Μητσοτάκη με το ταξίδι 
του στη Θεσσαλονίκη.
«Την ώρα που τα νοσοκο
μεία σε όλη τη βόρεια Ελ
λάδα καταρρέουν οι υγει
ονομικοί τα κρατάνε με υπε-
ράνθρωπεε προσπάθειεε, ο κ. Μητσοτάκηε πήγε σαν κλέφτηε στη 
Θεσσαλονίκη για να κάνει επικοινωνιακο σόου.
Αφού απέκλεισαν όλουε τουε εργαζόμενουε του Ιπποκράτειου και 
του Παπαγεωργίου υπό το φόβο διαμαρτυριών, επέτρεψαν μόνο 
σε μέλη τηε ΔΑΚΕ να τον «υποδεχθούν». Πριν ασχοληθεί με τιε 
ψεύτικεε υποσχέσειε για το νέο ΕΣΥ, αε κοιτάξει ο κ. Μητσοτάκηε το 
σημερινό ΕΣΥ που καταρρέει από την αδράνεια τηε κυβέρνησηε. 
Από το γεγονόε ότι 9 μήνεε δεν έχει κάνει μία μόνιμη πρόσληψη 
γιατρού, δεν έχει επιτάξει τιε μεγάλεε ιδιωτικέε κλινικέε, δεν έχει 
συνταγογραφήσει τα τεστ και έχει μετατρέψει τη διάγνωση τηε νόσου 
σε προϊόν πολυτελείαε προε όφελοε επιχειρηματικών συμφερόντων. 
Και κυρίωε από το γεγονόε ότι την ώρα που μιλά για «νέο ΕΣΥ», 
δρομολογεί περικοπέε 600 εκατ. ευρώ στον προϋπολογισμό τηε 
Υγείαε για το 2021».
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1  ΣΤΗΡΙΞΗ ΣΤΟΥΣ ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΟΥΣ
Πηγή: REALNEWS Σελ.: 63 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-11-2020

Επιφάνεια: 67.16 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 40500

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΤΗΡΙΞΗ ΣΤΟΥΣ ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΟΥΣ
Πόρους για να χρηματοδοτηθεί 
η καταβολή έκτακτου δώρου Χρι
στουγέννων σε 110.000 γιατρούς 
και υγειονομικούς που βρίσκο
νται στην πρώτη γραμμή της μά
χης κατά της πανδημίας αναζη
τούν ο αναπληρωτής υπουργός 
Οικονομικών Θόδωρος Σκύλα κα
κής και οι συνεργάτεςτου στο Γενικό Λογιστήριο του 
Κράτους. Ο στόχος είναι να λάβουν ενίσχυση ανά
λογη με αυτή που δόθηκε το περασμένο Πάσχα, το 
κόστος της οποίας ανήλθε περίπου στα 80 εκατ. ευ
ρώ. Εμπόδιο στην εξεύρεση πόρων αποτελεί το ότι, 
όσο επεκτείνεται το lockdown/αυξάνονται οι οικονο
μικές απαιτήσεις για το σύνολο των προγραμμάτων 
ενίσχυσης εργαζομένων και επιχειρήσεων, ωστόσο 
αναζητούνται τρόποι για να ξεπεραστεί. Κι αυτό δι
ότι οι υγειονομικοί αποτελούν την ασπίδα της χώ
ρας έναντι της πανδημίας.
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1  Για επίταξη του ΕΣΥ προς όφελος των ιδιωτών
μιλούν στον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ

Πηγή: ΜΑΚΕΔΟΝΙΑ ΤΗΣ
ΚΥΡΙΑΚΗΣ

Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-11-2020

Επιφάνεια: 1139.29 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 1200

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΑΞΙΩΜΑΤΙΚΗ ΑΝΤΙΠΟΛΙΤΕΥΣΗ
Τις επόμενες μέρες θα θέσει σε διαβούλευση σχέδιο για τη δημιουργία ενός 
νέου Εθνικού Συστήματος Υγείας με αυξημένες δαπάνες από το δημόσιο 
προϋπολογισμό ώστε να φτάσει άμεσα το 7% του ΑΕΠ, με 15.000 προσλήψεις 
μόνιμου προσωπικού και με γενναίες αυξήσεις μισθών

C2B4MI Του Ιάσονα Μπάντιου

Για επίταξη του ΕΣΥ 
προς όφελος των ιδιωτών 
μιλούν στον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ

Σ
την πρώτη γραμμή της υγειονο
μικής μάχης επέλεξε να βρεθεί 
για ακόμη μία φορά ο πρόεδρος 
του ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συμμα- 
χία, Αλέξης Τσίπρας, επισκεπτόμενος το 
πρωί της Παρασκευής το νοσοκομείο της 

Δράμας, το οποίο αντιμετωπίζει τεράστιες 
ελλείψεις σε προσωπικό και έχει γεμάτες 
τις κλίνες του με αοθενείς κορονοϊού.

Ο αρχηγός της αξιωματικής αντιπολίτευ
σης από την αρχή της πανδημίας έχει επι- 
σκεφθεί νοσοκομεία της Βόρειας Ελλάδας 
και της Αττικής, μεταξύ αυτών στη Θεσ
σαλονίκη, τα Γιάννενα, και την Λάρισα.

Έτσι, έχει ο ίδιος εικόνα και ενημέρωση 
για την κατάσταση του Εθνικού Συστήμα
τος Υγείας στη Βόρεια Ελλάδα, μία ενημέ
ρωση που όπως ο ίδιος άφησε να εννοηθεί 
δεν έχει ο πρωθυπουργός.

Κατά τη διάρκεια της συζήτησης στη 
Βουλή για το νομοσχέδιο του υπουργείου 
Εργασίας ο Αλέξης Τσίπρας καταλόγισε 
στον Κυριάκο Μητσοτάκη το γεγονός ότι 
δεν έχει επισκεφθεί κανένα νοσοκομείο 
της χώρας από τον περασμένο Απρίλιο.

Παράλληλα, στελέχη του κόμματος σχο
λιάζουν τη χθεσινή επίσκεψη του πρωθυ
πουργού στη Θεσσαλονίκη ως «καθυστε
ρημένη» και «επικοινωνιακή». Χαρακτηρι
στική ήταν η αποστροφή του αναπληρωτή 
εκπρόσωπου Τύπου του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, Αλέ
ξανδρου Νικολαΐδη, ο οποίος σε ραδιοφω
νική συνέντευξή του ανέφερε «πολύ λίγα, 
πολύ αργά. Και η Θεσσαλονίκη αλλά ιδίως 
οι υγειονομικοί της πόλης δεν μπορούν 
να ξεχύσουν την απουσία του όλο αυτό το 
διάστημα σε συνδυασμό με του πανηγυρι
σμούς των στελεχών της κυβέρνησής του».

Στην πόλη της Δράμας ο Αλ. Τσίπρας 
συναντήθηκε με τη διοίκηση και τους δι
ευθυντές κρίσιμων κλινικών του νοσοκο
μείου στην αντιμετώπιση της πανδημίας 
και στη συνέχεια είχε συνάντηση με εργα
ζόμενους του νοσοκομείου.

Στη συνέχεια είχε σύσκεψη με τους 
προέδρους του Επιμελητηρίου Δράμας, 
του Εμπορικού Συλλόγου, του σωματείου 
Εστίασης και εκπρόσωπο της ΓΣΕΒΕΕ. Στο 
επίκεντρο της σύσκεψης βρέθηκαν οι οι
κονομικές επιπτώσεις του 2ου lockdown 
αλλά και τα ανεπαρκή οικονομικά μέτρα 
που έχει λάβει η κυβέρνηση για την ανά
σχεσή τους. Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ 
παρουσίασε αναλυτικά στους εκπροσώ
πους των φορέων της Δράμας το μίγμα 
των οικονομικών προτάσεων που έχει κα
ταθέσει το κόμμα του από την έναρξη της 
πανδημικής κρίσης.

Σχέδιο για τη δημιουργία ενός νέου ΕΣΥ
Σχέδιο για τη δημιουργία ενός νέου ΕΣΥ 

με αυξημένες δαπάνες από το δημόσιο προ
ϋπολογισμό ώστε να φτάσει άμεσα το η% 
του ΑΕΠ, με 15.000 προσλήψεις μόνιμου 
προσωπικού και με γενναίες αυξήσεις μι
σθών θα θέσει σε διαβούλευση τις επόμενες 
ο ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συμμαχία, όπως 
είπε ο Αλέξης Τσίπρας.

Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ κατά τη δι
άρκεια της ομιλίας του στη συνεδρίαση της 
Κοινοβουλευτικής Ομάδας που έγινε με τη
λεδιάσκεψη ανέφερε επίσης ότι η αξιωματι
κή αντιπολίτευση θα ζητήσει τη παρέμβαση 
του Ελεγκτικού Συνεδρίου για έλεγχο των 
δαπανών υγείας λόγω κορονοϊού.

Στην καταγγελία ότι η κυβέρνηση ενδίδει 
στα αιτήματα των ιδιοκτητών των ιδιωτικών 
κλινικών, διπλασιάζοντας την ημερήσια 
αποζημίωση για τη νοσηλεία περιστατικών 
κορονοϊού, προχώρησε ο τομεάρχης Υγεί
ας και πρώην υπουργός, Ανδρέας Ξανθός.

Όπως χαρακτηριστικά επισημαίνει ο κ. 
Ξανθός, «την πιο κρίσιμη στιγμή για την

εξέλιξη της πανδημίας στη χώρα, την ώρα 
της αγωνιώδους έκκλησης των ανθρώπων 
του ΕΣΥ για συστράτευση όλων των διαθέ
σιμων δυνάμεων στη μάχη για τη ζωή που 
δίνουν καθημερινά, η κυβέρνηση επέλεξε 
να ‘κάνει τα χατίρια’ του ιδιωτικού τομέα 
υγείας».

«Αντί να προχωρήσει άμεσα, χωρίς εξαι
ρέσεις και με όρους δημοσίου συμφέροντος 
στην επίταξη των ιδιωτικών κλινικών και 
των Κέντρων Αποθεραπείας-Αποκατάστα
σης, ενδίδει για άλλη και φορά στις προ
κλητικές απαιτήσεις των κλινικαρχών και 
τους διπλασιάζει την ημερήσια αποζημίωση 
για τη νοσηλεία περιστατικών COVID» ανα
φέρει ο κ. Ξανθός, επισημαίνοντας πως το 
χειρότερο είναι ότι «θα τους πληρώνει ανε
ξάρτητα από το αν θα νοσηλεύεται ασθενής 
ή όχι. Είναι πραγματικά προκλητική αυτή 
η συμφωνία που δείχνει έλλειμμα κοινω
νικής ευθύνης των επιχειρηματιών υγείας 
και απίστευτη ενδοτικότητα της κυβέρνη
σης στις απαιτήσεις τους».

Σε σχέση με την έναρξη των αεροδιακο- 
μιδών ασθενών από τη Βόρεια Ελλάδα σε 
νοσοκομεία της Αθήνας στελέχη του κόμ
ματος σχολίαζαν πως «το ΕΣΥ και οι υγει
ονομικοί βρίσκονται υπό κατάρρευση, ξε
κίνησαν οι αεροδιακομιδές γιατί δεν υπάρ
χουν κλίνες για τους ασθενείς στη βόρεια 
Ελλάδα και η κυβέρνηση και ο κ. Πέτσας 
συνεχίζουν κυνικά τους πανηγυρισμούς 
πως τα έχουν κάνει όλα καλά και τα χυδαία 
ψέματα με δημιουργική λογιστική».

Την ίδια ώρα το τμήμα Υγείας του ΣΥ-

ΡΙΖΑ-ΠΣ Θεσσαλονίκης επισημαίνει ότι 
«πέρασε μία εβδομάδα από την λεγάμενη 
επίταξη του ιδιωτικού τομέα υγείας, των 
ιδιωτικών κλινικών, της εξής μίας, του Σα- 
ραφιανού. Μία κλινική που έχει ανοιχτά μία 
σωρεία λειτουργικών και νομικών ζητημά
των και εκκρεμούν σε βάρος του ιδιοκτήτη 
απαιτήσεις των εργαζόμενων».

«Μία εβδομάδα και κανένας ασθενής δεν 
διακομίσθηκε προς τις ιδιωτικές κλινικές, 
παρά μόνο εργαζόμενοι των δημόσιων Νο
σοκομείων βρέθηκαν να μετακινούνται με 
απόφαση του διοικητή της 3ης ΥΠΕ και όχι 
της 4ης που έχει την αρμοδιότητα από το 
Υπουργείο. Και ταυτόχρονα υπάρχουν κα
ταγγελίες ότι στις εφημερίες των Δημόσιων 
Νοσοκομείων βρίσκεται πάντα ένας για
τρός της Διαβαλκανικής Κλινικής, ο οποίος 
κάνει διαλογές ασθενών προς όφελος της 
δικής του κλινικής» επισημαίνει το τοπικό 
τμήμα Υγείας της αξιωματικής αντιπολίτευ
σης, και ζητά από το αρμόδιο υπουργείο 
να δώσει απαντήσεις.

Σε κατάρρευση κοινωνία και οικονομία
Την ανάγκη άμεσης ενίσχυσης της οικο

νομίας και των εργαζόμενων επισημαίνουν 
σε όλες τις παρεμβάσεις τους τα στελέχη της 
αξιωματικής αντιπολίτευσης, ενώ ασκούν 
κριτική στην κυβέρνηση ότι είναι συνειδητή 
της επιλογή να εφαρμόσει το νεοφιλελεύ
θερο πρόγραμμά της χωρίς να λογαριάζει 
το γεγονός ότι βρισκόμαστε εν μέσω μιας 
πανδημικής κρίσης.

Δριμεία κριτική σε πολλά σημεία εξαπέ

λυσαν κατά του κυβερνητικού σχεδίου για 
την αξιοποίηση του Ταμείου Ανάκαμψης οι 
Ευκλείδης Τσακαλώτος, Αλέξης Χαρίτσης 
και'Εφη Αχτσιόγλου.

Σε κοινή δήλωσή τους ο κοινοβουλευτι
κός εκπρόσωπος και συντονιστής Οικονο
μικού Κύκλου, ο τομεάρχης Ανάπτυξης και 
Επενδύσεων και η τομεάρχης Οικονομικών, 
αντίστοιχα κατηγορούν την κυβέρνηση ότι 
υπονομεύει τις αναπτυξιακές δυνατότητες 
της ελληνικής οικονομίας και ότι το σχέδιο 
που παρουσίασε ο αναπληρωτής υπουργός 
Οικονομικών κ. Σκυλακάκης «είναι πιστό 
αντίγραφο της έκθεσης Πισσαρίδη» και «έκ
θεση νεοφιλελεύθερων ιδεών».

Οι ίδιοι επισημαίνουν ότι η κυβέρνηση 
παραμένει πιστή «στην μέχρι τώρα τακτική 
της fast track νομοθέτησης, ερήμην της 
κοινωνίας», ενώ κάνουν λόγο για επερχό- 
μενη προσχηματική διαβούλευση «σε ένα 
σχέδιο που έχει ήδη κατατεθεί και θα δε
σμεύσει τη χώρα τα επόμενα χρόνια».

«Σαν να μην έβγαλαν κανένα συμπέρα
σμα από τη δεκαετή οικονομική κρίση και 
την πανδημία του κορονοϊού, παρουσίασαν 
μια έκθεση νεοφιλελεύθερων ιδεών, όπου 
στα σημεία που δεν είναι σκόπιμα ασαφές 
και γενικόλογο, είναι πιστό αντίγραφο της 
έκθεσης Πισσαρίδη. Την οποία μάλιστα πα
ρουσιάζουν ως δήθεν ουδέτερη, αποκρύπτο- 
ντας επιμελώς ότι ακολουθεί πιστά το ίδιο 
μοντέλο που εφαρμόστηκε και κατά την 
‘καλή’ εποχή της ελληνικής οικονομίας που 
οδήγησε στα μνημόνια με τα γνωστά κατα
στροφικά αποτελέσματα» τονίζουν οι ίδιοι.
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1  Η επέλαση ίου κορονοϊού γονάτισε το Σύστημα
Υγείας

Πηγή: ΠΑΡΟΝ Σελ.: 10 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-11-2020

Επιφάνεια: 137.44 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 1500

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η επέλαση ίου κορονοϊού γονάτισε το Σύστημα Υγείας
Γου Άρη Μπερζόβίτη
··*

Εξακολουθεί να είναι υψηλό ίο επιδημιο- 
λογικό φορτίο και την τελευταία εβδο- 
J06a, με τον αριθμό των κρουσμάτων να κι

νείται καθημερινά πάνω από τα 2.000, ενώ 
3ΐ διασωληνωμένοι είναι σταθερά πάνω από 
[ous 600 και οι θάνατοι πάνω από tous 80. 
3 Νοέμβριοε αναδεικνύεται ωε ο πιο φονι
κέ μήναε, αφού οι θάνατοι ξεπέρασαντουε 
1.400, όταν από την αρχή τηε πανδημίαε μέ- 
<ρι τιε 31 Οκτωβρίου είχαμε 626. Στο «κόκ- 
<ινο» παραμένουν εδώ και μέρεε, χωρίε ση- 
3άδια βελτίωσηε, η Θεσσαλονίκη, οι Σέρρεε, 
ι Λάρισα, η Μαγνησία, η Αιτωλοακαρνανία, 
η Αχαΐα και η Λέσβοε. Περισσότερα από τα 
μισά κρούσματα καθημερινά εντοπίζονται 
στη Βόρεια Ελλάδα, γι’ αυτό και τα τοπικά

• Παραιείνεται η καραντίνα
νοσοκομεία έχουν φθάσει πλέον στα όριά 
τουε, με συμπληρωμένεε όλεε τιε κλίνεε 
ΜΕΘ, ακόμη και όσεε εφεδρικέε προστέ
θηκαν. Ήδη ξεκίνησαν την Πέμπτη οι πρώ- 
τεε (3) αεροδιακομιδέε από το Νοσοκομείο 
τηε Δράμαε προε τα νοσοκομεία τηε Αττι- 
κήε. Αφόρητη έχει γίνει επίσηε η κατάστα
ση στο Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο τηε Αλε- 
ξανδρούποληε, όπου ήδη νοσηλεύονται σε 
ΜΕΘ 93 ασθενείε με κορονόίό και οι για
τροί στην προσπάθειά τουε να βρουν τρό- 
πουε να αντιμετωπίσουν την κατάσταση γκρέ
μισαν τοίχουε (σύμφωνα με ro inkomotini.news) 
προκειμένου να δημιουργήσουν μια ακόμη 
πτέρυγα ΜΕΘ οκτώ κλινών. Η δραματική 
αυτή εξέλιξη τηε πανδημίαε οδήγησε την 
κυβέρνηση στην παράταση τηε καραντίναε

μέχρι και τη Δευτέρα 7 Δεκεμβρίου 2020 
και ώρα 6 το πρωί. Την επόμενη εβδομάδα 
αναμένεται, με διάγγελμα του πρωθυπουρ
γού Κυριάκου Μητσοτάκη, να ανακοινωθεί 
η σταδιακή άρση τηε καραντίναε, προκει
μένου να περάσουμε τα Χριστούγεννα με 
ασφάλεια. Με βάση τα σενάρια που κυκλο
φορούν, τη Δευτέρα 7 Δεκεμβρίου θα ανοί
ξουν νηπιαγωγεία και δημοτικά σχολεία, κα- 
θώε και τα καταστήματα με εποχιακά είδη 
και παιχνίδια. Ακολούθωε, τη Δευτέρα 14 
Δεκεμβρίου θα ανοίξουν γυμνάσια και λύ
κεια και τα εμπορικά καταστήματα και τη 
Δευτέρα 21 Δεκεμβρίου θα ανοίξει η εστία
ση με αυστηρούε περιορισμούε. θα παρα
μείνουν κλειστά όμωε τιε ημέρεε των γιορ
τών τα μπαρ και τα κέντρα διασκέδασηε 
-αφού εκεί παρατηρείται ο συγχρωτισμόε- 
καθώε και οι ναοί.
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1  «Με θλίβει να είμαι η τελευταία που θα πιάσει το
χέρι του δικού σας ανθρώπου...»

Πηγή: ΜΑΚΕΔΟΝΙΑ ΤΗΣ
ΚΥΡΙΑΚΗΣ

Σελ.: 50-51 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-11-2020

Επιφάνεια: 1180.89 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 1200

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η 40χρονη νοσηλεύτρια Μαρία Ζεϊμπέκογλου μιλά στη «ΜτΚ» από την πρώτη γραμμή της μάχης - Υψηλός παραμένει 
ο αριθμός κρουσμάτων σε Πιερία, Πέλλα και Ημαθία

«Με θλίβει να είμαι η τελευταία
που θα πιάσει το χέρι
του δικού σας ανθρώπου...»
Β

ρίσκονται στην πρώτη γραμμή της 
μάχης απέναντι στην πανδημία, 
στηρίζοντας τις κλινικές COVID 
των νοσοκομείων της περιφέρειας. Πάνω 

από όλα είναι άνθρωποι και δεν ξεχνούν 
να στέκονται δίπλα στους ασθενείς που 
νοσούν, βιώνοντας πολλές φορές τις τελευ
ταίες τους στιγμές. Αποτελούν το έρεισμα 
εκείνων που παλεύουν για τη ζωή χωρίς να 
έχουν δίπλα τους κάποιο οικείο πρόσωπο. 
Είναι αυτοί που έφτασαν στο σημείο να 
«πιάνουν το χέρι ενός συνανθρώπου πριν 
*υ μοιραίο...». Η φροντίδα, ο τρόπος που 
προσεγγίζουν τους αρρώστους σε αυτή την 
πρωτόγνωρη συγκυρία συγκινούν μέσα από 
■δηλώσεις, αναρτήσεις σε μέσα κοινωνικής 
δικτύωσης αλλά και την επαφή που έχουν 
με τις οικογένειες και τα παιδιά τους έστω 
και για λίγα λεπτά.

«Την τελευταία εβδομάδα έχει αλλάξει το 
σκηνικό. Βλέπουμε πως ο ιός είναι απρό
βλεπτος, πως εκεί που ο ασθενής ανακά
μπτει ξαφνικά ο οργανισμός του υποτρο
πιάζει, πέφτει ο κορεσμός του οξυγόνου» 
μαρτυρά στη «ΜτΚ» την εικόνα μέσα από 
τις κλινικές η 4οχρονη νοσηλεύτρια, Μαρία 
Ζεϊμπέκογλου που εργάζεται στο Νοσοκο
μείο της Κατερίνης.

Λίγες ώρες νωρίτερα η συγκλονιστική 
ανάρτηση της στην προσωπική της σελί
δα στο facebook αποτυπώνει τις τραγικές 
και αδιανόητες συνθήκες όσο εξελίσσεται 
η πανδημία. «Με θλίβει να είμαι η τελευ
ταία που θα πιάσει το χέρι του δικού σας 
ανθρώπου... Η απόγνωσή σας που δεν μπο
ρείτε να είστε εκεί γι’ αυτούς.... Το νου 
μας όλοι. Ας φερθούμε με συνέπεια και 
ατομική ευθύνη. Περνάμε τραγικές και 
αδιανόητες στιγμές όλοι μας».
^ Έγραψε γι’ αυτό που νιώθει. Για τις

(Φ) Η 40χρονη νοσηλεύτρια Μαρία 
Ζεϊμπέκογλου.

κρίσιμες ώρες που περνούν νοσηλευτές 
και τραυματιοφορείς στις τρεις κλινικές 
COVID, στα 8ο κρεβάτια με οξυγόνο που 
είναι συνεχώς κατειλημμένα και στη ΜΕΘ 
του νοσοκομείου.

«Προχθές δύο ασθενείς κατέληξαν μέσα 
στα ασθενοφόρα του ΕΚΑΒ παρά τις φιλό
τιμες προσπάθειες των συνοδών. Έρχονται 
ασθενείς σε μικρή ηλικία. Από 35 χρόνων 
και πάνω, ενώ σε κάποιες περιπτώσεις έχει 
τύχει να διασωληνώσουμε πενηντάρηδες. 
Η αλήθεια είναι ότι φεύγουν άνθρωποι και 
είναι λυπηρό να το βιώνουν σε αυτό τον 
βαθμό, με αυτές τις συνθήκες όταν δεν 
μπορούν συγγενείς και συνοδοί ούτε να 
πλησιάσουν στην είσοδο του νοσοκομείου.

Κάποιοι μάλιστα δεν μπορούν ούτε σε κη
δείες των οικείων τους να παραβρεθούν» 
λέει στη «ΜτΚ» η 4°χρονη νοσηλεύτρια 
περιγράφοντας το ζοφερό κλίμα που δια
μορφώνεται καθημερινά στα δωμάτια νο
σηλείας των κλινικών. Και συνεχίζει: «Όσοι 
νοσηλεύονται είναι εξαντλημένοι, με τις 
μάσκες και το οξυγόνο, ενώ οι μεγάλες 
ηλικίες βυθίζονται... Παρόλο που ο φόρτος 
είναι μεγάλος και πρέπει να φροντίσουμε 
για τα φάρμακα και τις εξετάσεις τους, κο
ντοστεκόμαστε για να τους δώσουμε ένα 
χάδι και να τους πούμε λόγια συμπαρά
στασης. Υπομονή, δύναμη και κουράγιο» 
συμπληρώνει η Μαρία που το τελευταίο 
διάστημα βλέπει το παιδί της για λίγα μό
νο λεπτά υπό αυστηρά μέτρα προφύλαξης 
και ασφάλειας.

«Έχω να δω την κόρη μου εδώ και ίο μέ
ρες. Επειδή η δουλειά μου είναι μέσα στο 
νοσοκομείο φοβάμαι για την ασφάλειά της 
και για την ασφάλεια των γονιών μου που 
την κρατούν στο σπίτι τους αυτόν τον και
ρό. Και άγνωστο για πόσο ακόμα. Για μένα 
δεν φοβάμαι. Αυτή είναι η δουλειά μου. 
Τώρα κρίνομαι γι’ αυτό που είμαι και θέλω 
να προσφέρω. Δίνω τον δικό μου αγώνα 
με όλες μου τις δυνάμεις για να στηρίξω 
όλους εκείνους που νοσούν» καταλήγει η 
κ. Ζεϊμπέκογλου μιλώντας στη «ΜτΚ» για 
τα ανεξάντλητα αποθέματα δύναμης και 
θάρρους που διαθέτει.

300 στολές για τους διασώστες 
του ΕΚΑΒ Πιερίας

Οι ελλείψεις που παρατηρούνται σε υλι- 
κοτεχνικό εξοπλισμό για τους διασώστες 
του ΕΚΑΒ στην Πιερία κινητοποίησε την 
Εθελοντική Ομάδα Δράσης του νομού που 
χάρη στην χρηματική συμμετοχή πολιτών

από όλα τα μέρη της Ελλάδας και το εξω
τερικό, κατάφερε να αγοράσει 300 στολές 
υψηλής προστασίας. Αφορμή στάθηκαν 
πληροφορίες που ανέφεραν πως δεν πραγ
ματοποιήθηκε διακομιδή ασθενούς λόγω 
απουσίας προστατευτικών υλικών.

«Κανείς πολίτης δεν έχει μείνει χωρίς την 
απαραίτητη πρωτοβάθμια φροντίδα όταν 
χρειάστηκε πραγματικά ασθενοφόρο, όσο 
φόρτο εργασίας και να αντιμετωπίσαμε όλο 
αυτόν τον καιρό. Έχουν πολλαπλασιαστεί 
τα περιστατικά με τον φόβο και το άγχος να 
κυριεύει τον κόσμο (ίσως και δικαιολογη
μένα σε κάποιες περιπτώσεις). Οι πολίτες 
καλούν ασθενοφόρο χωρίς να το χρειάζο
νται πραγματικά πολλές φορές, για την 
εμφάνιση συμπτωμάτων όπως της απλής 
γρίπης. Την βαρύτητα και την προτεραιό
τητα σε ασθενείς, αναλόγως της παθήσεως 
και του επείγοντος της κατάστασης, την 
αξιολογεί ο εκάστοτε τηλεφωνητής-συντο- 
νιστής με τη βοήθεια του εφημερεύοντος 
γιατρού» εξηγεί σε ανακοίνωσή του το Σω
ματείο των Εργαζομένων του ΕΚΑΒ Πιερί
ας συμπληρώνοντας πως: «Η κίνηση της 
Εθελοντικής Ομάδας Δράσης να συγκε
ντρώσει χρήματα και να εξοπλίσει με στο
λές αντιμετώπισης του ιού τους διασώστες 
του ΕΚΑΒ Πιερίας μας δίνει δύναμη και 
κουράγιο να συνεχίσουμε τον αγώνα μας. 
Άλλωστε δεν είναι η πρώτη φορά που η 
συγκεκριμένη ομάδα προσφέρει απλόχε
ρα υγειονομικό, υλικοτεχνικό υλικό στο 
ΕΚΑΒ» αναφέρουν οι διασώστες.

Η εκστρατεία για τη συγκέντρωση χρη
μάτων σχετικά με την προμήθεια των ει
δικών στολών βρήκε άμεση ανταπόκριση. 
Απλός κόσμος συνέβαλλε με μικρά ή με
γαλύτερα χρηματικά ποσά με αποτέλεσμα 
να μαζευτούν 4.200 ευρώ υπό απόλυτα
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1  «Με θλίβει να είμαι η τελευταία που θα πιάσει το χέρι του δικού σας
ανθρώπου...»

Πηγή: ΜΑΚΕΔΟΝΙΑ ΤΗΣ
ΚΥΡΙΑΚΗΣ

Σελ.: 50-51 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-11-2020

διαφανείς διαδικασίες και παραστατικά που εί
ναι αναρτημένα στην ιστοσελίδα otoposmou.gr.

«Όταν διέρρευσε η πληροφορία για προβλή
ματα στην ασφάλεια των εργαζομένων κατά τις 
διακομιδές επικοινώνησα με την διευθύντρια 
του τμήματος του ΕΚΑΒ Πιερίας. Εκείνη μου 
επιβεβαίωσε πως υπήρχε μία τελευταία στολή και 
πως οχήματα που μετέβαιναν στη Θεσσαλονίκη, 
επέστρεφαν με 5 έως ίο στολές μιας χρήσης, την 
ώρα που οι διασώστες χρειάζονται 30 την ημέ
ρα» δηλώνει στη «ΜτΚ» το μέλος της Εθελοντι
κής Ομάδας Δράσης Πιερίας, Ηλίας Τσολακίδης.

Το θέμα προκάλεσε την παρέμβαση της 3ης 
ΥΠΕ ενώ και ο πρόεδρος του Σωματείου Εργαζο
μένων χωρίς να αρνείται τον περιορισμένο αριθ
μό στολών διέψευσε κατηγορηματικά το περι
στατικό.

«Να πάψει η Ημαθία να έχει το δικό της 
γιοφύρι της Άρτας»

Μέσα στον Δεκέμβριο αναμένεται να ολοκληρω
θεί η κατασκευή της νέας πτέρυγας του Νοσοκομεί
ου Βέροιας, έργο που θα έπρεπε να έχει παραδοθεί 
από το 2θΐ6. Για τις καθυστερήσεις που παρατη
ρήθηκαν επί θητείας του πρώην αναπληρωτή υπ. 
Υγείας, Παύλου Πολάκη, με αποτέλεσμα ένα κτίριο 
να παραμένει «κουφάρι» αναφέρθηκε ο διευθυντής 
της Παθολογικής Κλινικής, Χρήστος Κούτρας, κά
νοντας λόγο για νομικά κολλήματα την ώρα που 
«η ΔΕΗ... δεν μπορούσε, επί τέσσερα χρόνια, να 
δώσει ρεύμα υψηλής τάσης». Η τοποθέτηση αυ
τή προκάλεσε την απάντηση του πρώην διοικητή 
του νοσοκομείου Τάκη Μαυρογιώργου. «Το έργο 
έπρεπε να παραδοθεί το καλοκαίρι του 2016 κάτι 
που δεν έγινε καθώς ο ανάδοχος εργολάβος του 
έργου, λόγω χρεών και δικαστικών αποφάσεων 
εις βάρος του αδυνατούσε να το φέρει εις πέρας. 
Από τον Σεπτέμβρη του 2016 ως το Σεπτέμβρη του 
2019 που ήμουν διοικητής του Νοσοκομείου Βέ
ροιας η Περιφέρεια επέδειξε πλήρη αδιαφορία για 
το έργο. Η έκπτωση του εργολάβου θα σήμαινε 
μακροχρόνιες δικαστικές διαμάχες με κίνδυνο την 
μη ολοκλήρωση του έργου. Αντ’ αυτής, και δεδο
μένης της προχωρημένης κατάστασης στην οποία 
βρίσκεται το έργο, προκρίθηκε η υποκατάσταση 
της εργολαβίας, η οποία και υπογράφηκε τον Μάιο 
του 2019» αναφέρει σε ανοιχτή επιστολή του ο κ. 
Μαυρογιώργος.

Ο νέος διοικητής του νοσοκομείου, Ηλίας Πλιό- 
γκας μιλώντας στη «ΜτΚ» ανέφερε πως από τον 
περασμένο Ιανουάριο που ανέλαβε καθήκοντα 
πήρε στα χέρια του ένα έργο ολοκληρωμένο κατά 
50%. Λίγους μήνες μετά οι διαδικασίες επισπεύ
στηκαν και «με την αμέριστη στήριξη του υπουρ
γείου Υγείας και της 3ης ΥΠΕ, την συμβολή της 
επιβλέπουσας αρχής των ‘Κτιριακών Υποδομών’ 
και του Διευθύνοντα Συμβούλου κ. Θ. Γιάννα-

στην Πιερία κινητοποίησε την Εθελοντική 
Ομάδα Δράσης του νομού ηου χάρη στην 
χρηματική συμμετοχή πολιτών από όλα τα μέρη 
της Ελλάδας και το εξωτερικό, κατάφερε να 
αγοράσει 300 στολές υψηλής προστασίας.

ρη και το αδιάκοπο ενδιαφέρον της Περιφέρει
ας Κεντρικής Μακεδονίας κλείνει ένα κεφάλαιο 
που αποτελούσε άγος για τη Δημόσια Διοίκηση, 
καθώς παρέμενε επί χρόνια υπό κατασκευή. Να 
σταματήσει η Ημαθία να έχει το δικό της γιοφύρι 
της Αρτα» καταλήγει ο κ. Πλιόγκας στη «ΜτΚ».

Και όλα αυτά εν μέσω εξαιρετικά δύσκολων 
συνθηκών που αντιμετωπίζουν αυτό το διάστη
μα όλα τα νοσοκομεία της Βόρειας Ελλάδας και 
την ίδια ώρα που το νοσηλευτικό προσωπικό του 
Γενικού Νοσοκομείου Βέροιας συνεχίζει να ση
κώνει το μεγαλύτερο βάρος ευθύνης, παράλλη
λα με το προσωπικό στα εργαστήρια και τους 
ακτινολόγους.

«Υπάρχουν νοσηλευτές που νοσούν και έχουν 
τεθεί εκτός υπηρεσίας. Την τελευταία εβδομά
δα 20 συνάδελφοι έχουν μπει σε καραντίνα για
τί βρέθηκαν θετικοί στον COVID-19 σε σύνολο 
250 εργαζομένων στο νοσοκομείο. Ευχόμαστε 
να έχουν ταχεία ανάρρωση γνωρίζοντας ότι έχουν 
αποθέματα δυνάμεων αφού με το πρώτο κύμα 
προσλήψεων τον Απρίλιο, ήρθαν επιπλέον 40 άτο
μα νοσηλευτές που κατάφεραν να εκπαιδευτούν 
και να προετοιμαστούν σε μία ομαλή κατάσταση. 
Εκείνο το διάστημα η Βέροια είχε αντιμετωπίσει 
το πρόβλημα της πανδημίας επιδερμικά και όχι 
στον βαθμό που συμβαίνει σήμερα» δηλώνει στη 
«ΜτΚ» ο Ηλίας Νοβάκης, πρόεδρος Εργαζομέ
νων Νοσοκομείου Βέροιας.

Με σύνθημα «Κανείς μόνος, κανείς χωρίς φρο
ντίδα, κανείς πίσω» η διοίκηση του Νοσοκομείου 
Βέροιας υπογραμμίζει την ενίσχυση σε ιατροτε- 
χνολογικό εξοπλισμό στις κλινικές COVID όπου 
βρίσκονται σε λειτουργία 12 αναπνευστήρες (από 
δύο που υπήρχαν) ενώ η δύναμη στη ΜΕΘ έχει 
ανέβει στα 9 κρεβάτια από 4 που ήταν πριν την 
έναρξη του δεύτερου κύματος της πανδημίας.
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ΥΓΕΙΑ

■ ΖΟΥΜΕ μια πρωτόγνωρη κρίση δημόσι
ας υγείας μια πανδημία που σαρώνει εδώ και 
μήνες τον πλανήτη κατά κύματα. Μια πανδη
μία που κατέλαβε εξαπίνης κράτη, επιστημονι
κή κοινότητα, εθνικά συστήματα Υγείας πολιτι
κούς και πολίτες. Κανείς στον κόσμο δεν πίστευε 
ότι σενάρια από χολιγουντιανές ταινίες θα γίνο
νταν ποτέ πραγματικότητα, κανείς στον κόσμο 
δεν συνυπολόγισε στον σχεδίασμά του χιλιά
δες, δεκάδες χιλιάδες ασθενείς που θα χρειά
ζονταν ταυτόχρονα νοσοκομειακή περίθαλψη 
από έναν ιδιαίτερα μολυσματικό ιό.

Ομως, αυτή είναι η πραγματικότητα, αυ
τήν πρέπει να αντιμετωπίσουμε και σε αυ
τή την πραγματικότητα δοκιμάζεται η εθνική 
μας αντοχή.

Σε αυτό το δεύτερο κύμα με τη μεγάλη δια- 
σπορά του κορωνοϊού στον πληθυσμό, με τις 
επιπτώσεις που έχει η πανδημία σε όλους μας 
ατομικά και συλλογικά, και την τεράστια πίεση 
που δέχεται το Εθνικό Σύστημα Υγείας δοκιμά
ζεται η εθνική μας αντοχή.

Βρισκόμαστε ξανά σε lockdown, κάνουμε 
ξανά θυσίες προσπάθειες ζούμε με περιορι
σμούς νιώθουμε ανασφάλεια, κούραση, αγω
νία και την ίδια στιγμή, στα μέτωπα της μεγάλης 
μάχης εκατοντάδες άνθρωποί μας νοσηλεύο
νται, ενώ χιλιάδες γιατροί νοσηλευτές και υγειο
νομικοί παλεύουν νύχτα-μέρα στο πλευρό τους

Στα νοσοκομεία και στις ΜΕΘ δοκιμάζεται η 
εθνική μας αντοχή.

Ξεκινήσαμε πριν από λίγους μήνες κάνοντας 
το αναγκαίο με το Εθνικό Σύστημα Υγείας. Με
τά, κάναμε το εφικτό και, τώρα πια, κάνουμε 
αυτό που στην αρχή φάνταζε αδύνατο: Κανέ- 
ναςασθενήςδεν έχει μείνει χωρίς την απαιτού- 
μενη φροντίδα, παρότι το δεύτερο κύμα μάς 
χτύπησε, όπως χτύπησε και όλη την Ευρώπη, 
με ταχύτητα και σφοδρότητα. Το γεγονός ότι 
η μία χώρα μετά την άλλη αναγκαστήκαμε να 
προχωρήσουμε σε ένα δεύτερο lockdown για 
να αναχαιτίσουμε τη διασπορά, το γεγονός ότι 
ισχυρά υγειονομικά συστήματα ξεπέρασαντην 
αντοχή τους δείχνει το μέγεθος της κρίσης. Εί
ναι συγκλονιστική η εικόνα που παρουσιάζει η 
Ευρώπη και σε αυτή την εικόνα η Ελλάδα, μετά 
από δέκα χρόνια σκληρής λιτότητας και περι
κοπών, αντέχει αξιοσημείωτα. Ημασταν εξαρ
χής προετοιμασμένοι για όλα τα σενάρια και 
στοχοπροσηλωμένοι στο Στρατηγικό Σχέδιο 
που έχουμε εκπονήσει με άξονα την ενίσχυση 
του Εθνικού Συστήματος Υγείας. Είναι η σημα
ντικότερη ενίσχυση των τελευταίων δεκαετι
ών και θα μείνει ως παρακαταθήκη για όλους.

Το υπουργείο Υγείας εν μέσω πανδημίας με 
κρατικούς πόρους και με δωρεές υπερδιπλα
σίασε τις ΜΕΘ στην επικράτεια, ενώ προσέλα- 
βε 7.000 άτομα επικουρικό προσωπικό - για
τρούς νοσηλευτές και λοιπό προσωπικό. Από 
αυτούς οι 4.000 νοσηλευτές βοηθοί, τραυμα
τιοφορείς με διαδικασίες ΑΣΕΠ και μοριοδότη- 
σης θα παραμείνουν στο Εθνικό Σύστημα Υγεί
ας και, όπως ανακοίνωσε την Τρίτη ο πρωθυ
πουργός Κυριάκος Μητσοτάκης θα μετατρα
πούν σε αορίστου χρόνου οι συμβάσεις όλων 
των γιατρών που υπηρετούν σήμερα σε Μο
νάδες Εντατικής Θεραπείας.

Παράλληλα, προσελήφθησαν 300 μόνιμοι 
γιατροί που στελεχώνουν τις Μονάδες Εντα
τικής Θεραπείας των νοσοκομείων μας. Οσον 
αφορά τη συγκεκριμένη χρονική συγκυρία, 
εντάχθηκαν με ταχύτατες διαδικασίες κλίνες 
απλές ΜΑΦ και ΜΕΘ από τον ιδιωτικό τομέα 
στο ΕΣΥ, ενώ ξεχωριστά θέλω να αναφερθώ
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και να ευχαριστήσω τις γυναίκες και τους άνδρες γιατρούς και 
νοσηλευτές που εθελοντικά προσφέρθηκαν να υπηρετήσουν 
στην πρώτη γραμμή.

Ολοι όσοι συνέβαλαν και συμβάλλουν με οποιονδήποτε τρό
πο και με οποιαδήποτε ιδιότητα σε αυτή τη συγκλονιστική προ
σπάθεια να σωθεί έστω και μία παραπάνω ανθρώπινη ζωή εί
ναι οι στυλοβάτες της εθνικής μας αντοχής.

Την ίδια στιγμή, υπάρχει ελπίδα και βλέπουμε την αρχή του 
τέλους σε αυτή την παγκόσμια δοκιμασία, με την επιστημονι- 
κή/ερευνητική κοινότητα να έχει φτάσει στα τελευταία μέτρα 
πριν από τη διάθεση των εμβολίων. Οι προμήθειες των εμβο
λίων είναι κεντρικά σχεδιασμένες από την Ε.Ε. Την ίδια ημέρα 
που θα τα έχουν όλοι οι υπόλοιποι Ευρωπαίοι πολίτες θα τα 
έχουν και οι Ελληνες.

Ο πρωθυπουργός που από την πρώτη στιγμή έως και σήμε
ρα παρακολουθεί και συντονίζει σε όλα τα επίπεδα τη διαχείρι
ση αυτής της κρίσης έδωσε εντολή για εκπόνηση ενός λεπτομε
ρούς Επιχειρησιακού Σχεδίου, βάσει του οποίου θα εμβολιαστούν 
με ασφάλεια, με οργάνωση και σωστή ιεράρχηση οι πολίτες.

Παρουσιάσαμε, λοιπόν, πριν από λίγες ημέρεςτο Εθνικό Σχέ
διο Εμβολιασμών COVID-19, με τουλάχιστον 1.018 εμβολιαστι- 
κά κέντρα και τη δυνατότητα να εμβολιαστούν 2.117.000 άτο
μα τον μήνα. Αν χρειαστεί και έχουμε πάνω από δύο εγκεκριμέ
να εμβόλια, μπορεί να επεκταθεί και άλλο. Το εμβόλιο είναι σί

γουρα ένας σημαντικός σταθμός καθώς στα
διακά, με ορίζοντα μέχρι το καλοκαίρι, θα χτί
σουμε την πολυπόθητη ανοσία στον πληθυ
σμό. Μέχρι τότε, όμως, θα δοκιμάζεται η εθνι
κή μας αντοχή. Μετράμε ήδη πολλούς νεκρούς 
και, όχι, δεν θα κάνω σύγκριση με τις απώλει
ες άλλων χωρών, ούτε θα θεωρήσω επιτυχία 
μια στατιστική απεικόνιση. Κάθε ανθρώπινη 
ζωή είναι ξεχωριστή και μοναδική. Γι'αυτό πα
ρακαλώ για άλλη μια φορά, ξέροντας ότι όλοι 
ζούμε δύσκολα, ξέροντας ότι όλοι είμαστε στα 
όριά μας ψυχολογικά, οικονομικά, κοινωνικά, 
ανθρώπινα, ας κάνουμε μια ακόμη προσπά
θεια. Ας προσπαθήσουμε να προφυλάξουμε 
τους εαυτούς μας, αλλά και τους άλλους τους 
ευπαθείς τους ευάλωτους τους αδύναμους. 
Ας τηρήσουμε αυτά τα τρία μέτρα που θα σώ
σουν ζωές: Μάσκα-αποστάσεις-αντισηπτικό. 
Οχι γιατί είναι εντολή του κράτους όχι γιατί εί
ναι εντολή των ειδικών, όχι γιατί είναι κατανα
γκασμός και πρόστιμα... Αλλά γιατί νοιαζόμα
στε και προστατεύουμε ο ένας τον άλλον, για
τί σε αυτή τη μάχη είμαστε όλοι μαζί και όλοι 
μαζί χτίζουμε την εθνική μας αντοχή.
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